

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មលេខ ០០០០៧២៩៨)

**របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

**និងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្ម**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និង របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្ម**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**មាតិកា**

	<b>ទំព័រ</b>
១. របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	១ - ៥
២. របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ	៦ - ៩
៣. របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ	១០
៤. របាយការណ៍លទ្ធផលលម្អិត	១១
៥. របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន	១២
៦. របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់	១៣- ១៤
៧. កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	១៥ -១០៨



**របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (“អភិបាល”) សូមធ្វើការបង្ហាញនូវ របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និង របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបានធ្វើសវនកម្ម របស់គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី (ហៅកាត់ថា “ក្រុមហ៊ុន”) សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី ៣១ ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ ២០២២។

**សកម្មភាពសំខាន់ៗ**

សកម្មភាពចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុនគឺការផ្តល់ឥណទាន ប្រាក់សន្សំនិងសេវាកម្មហិរញ្ញវត្ថុពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀតតាមរយៈការិយាល័យកណ្តាលរបស់ខ្លួននៅរាជធានីភ្នំពេញ និង ការិយាល័យផ្សេងៗទៀតនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

**លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ**

លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ របស់ក្រុមហ៊ុន ក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់នាថ្ងៃទី ៣១ ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ ២០២២ ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុង របាយការណ៍លទ្ធផលលម្អិតនៅទំព័រទី ១១។

**ទុនបម្រុង និងសំវិធានធន**

ពុំមានបម្រែបម្រួលជាសារវន្តលើទុនបម្រុងនិងសំវិធានធននៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះទេលើកលែងតែបម្រែបម្រួលដែលត្រូវបានបង្ហាញក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

**ភាគលាភ**

ពុំមានភាគលាភបានប្រកាសឬបានបង់នៅក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទនេះទេ (ឆ្នាំ ២០២១៖ គ្មាន)។

**ដើមទុន**

ដើមទុនរបស់ក្រុមហ៊ុន នាថ្ងៃទី ៣១ ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ ២០២២ គឺ ២៧៣.៦៦២.៤៥០ ពាន់រៀល ឬ ប្រហាក់ប្រហែលទៅនឹង ៦៦.៤៧១.៣២៦ ដុល្លារអាមេរិក (ឆ្នាំ ២០២១គឺ ១៨១.៩៧៤.៩៥០ ពាន់រៀល ឬ ប្រហាក់ប្រហែលទៅនឹង ៤៤.៦៦៧.៣៩១ ដុល្លារអាមេរិក)។

**ឥណទានអាក្រក់ និងជាប់សង្ស័យ**

មុនពេលដែលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានរៀបចំឡើង ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល បានចាត់វិធានការសមស្រប ដើម្បីឈានដល់ការអះអាងថា នីតិវិធីពាក់ព័ន្ធជាមួយនឹង ការលុបចេញពីបញ្ជីនូវឥណទានអាក្រក់ និងការធ្វើសំវិធានធនលើឥណទានអាក្រក់ និងជាប់សង្ស័យ ត្រូវបានយកមកអនុវត្ត ហើយជឿជាក់ថា រាល់ឥណទានអាក្រក់ត្រូវបានលុបចេញពីបញ្ជី និង សំវិធានធនមានភាពគ្រប់គ្រាន់ ចំពោះឥណទានអាក្រក់ និង ជាប់សង្ស័យ។

**ទ្រព្យសកម្ម**

មុនពេលដែលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ របស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានរៀបចំឡើង ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានចាត់វិធានការសមស្រប ដើម្បីឈានដល់ការអះអាងថា នីតិវិធីពាក់ព័ន្ធជាមួយទ្រព្យសកម្ម ដែលទំនងជាមិនអាចទទួលស្គាល់ក្នុងតម្លៃដើមក្នុងប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតា ដូចដែលបានកត់ត្រាក្នុងបញ្ជីគណនេយ្យរបស់ក្រុមហ៊ុននោះ ត្រូវបានកាត់បន្ថយតម្លៃត្រឹមតម្លៃដែលគេរំពឹងទុកថាអាចលក់បាន។

នាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីព្រឹត្តិការណ៍ណាមួយដែលអាច បណ្តាលឲ្យការកំណត់តម្លៃនៃទ្រព្យសកម្ម នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនមានការយល់ច្រឡំ ឬមានភាពមិនសមស្របជាសារវន្តនោះទេ។

**វិធីសាស្ត្រកំណត់តម្លៃ**

នាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពី ហេតុការណ៍ណាមួយដែលបានកើតឡើង ដែលធ្វើឲ្យប៉ះពាល់ដល់ វិធីសាស្ត្រវាយតម្លៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលនាំឲ្យមានការយល់ច្រឡំ ឬ មានភាពមិនសមស្របជាសារវន្តនោះទេ។

**បំណុលយថាហេតុ និងបំណុលផ្សេងៗ**

នាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ៖

- ពុំមានការដាក់បន្ទុក លើទ្រព្យសកម្មណាមួយរបស់ក្រុមហ៊ុន បានកើតមានឡើងចាប់តាំងពីចុងការិយបរិច្ឆេទនៃហិរញ្ញវត្ថុ សម្រាប់ការធានាបំណុលរបស់បុគ្គលណាមួយ លើកលែងតែត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និង
- ពុំមានបំណុលយថាហេតុណាមួយកើតមានឡើងចំពោះក្រុមហ៊ុន តាំងពីថ្ងៃចុងការិយបរិច្ឆេទនៃហិរញ្ញវត្ថុ ក្រៅពីប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតារបស់ក្រុមហ៊ុនទេ។

ផ្អែកតាមទស្សនៈរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ពុំមានបំណុលយថាហេតុ ឬ បំណុលផ្សេងៗរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលអាចឬទំនងក្លាយជាកាតព្វកិច្ចក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ១២ ខែ ខាងមុខ បន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុ ដែលនឹងមាន ឬអាចមានឥទ្ធិពលជាសារវន្តដល់លទ្ធភាព របស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ចរបស់ខ្លួននៅពេលបំណុលនោះដល់កាលកំណត់សង។

**ការប្រែប្រួលនៃហេតុការណ៍**

នាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយ (លើកលែងតែហេតុការណ៍ ដែលបានលើកឡើងនៅក្នុងរបាយការណ៍នេះ ឬក៏របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន) ដែលបានកើតឡើង ហើយធ្វើឲ្យមានការយល់ច្រឡំជាសារវន្ត លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនោះទេ។



**ធាតុដែលមានលក្ខណៈមិនប្រក្រតី**

ផ្នែកតាមទស្សនៈរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល លទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការរបស់ក្រុមហ៊ុន សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ មិនបានទទួលរងឥទ្ធិពលពីធាតុណាមួយ ប្រតិបត្តិការ ឬក៏ ព្រឹត្តិការណ៍ ទាំងឡាយណាដែលមានលក្ខណៈមិនប្រក្រតី។

ផ្នែកតាមទស្សនៈរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ពុំមានធាតុណាមួយ ប្រតិបត្តិការ ឬក៏ ព្រឹត្តិការណ៍ទាំងឡាយណាដែលមានលក្ខណៈមិនប្រក្រតី បានកើតឡើងចន្លោះពីចុងការិយបរិច្ឆេទ និង កាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះដែលទំនង ជាមានផលប៉ះពាល់យ៉ាងខ្លាំងទៅលើលទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការ របស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុបច្ចុប្បន្នដែលរបាយការណ៍នេះត្រូវបានរៀបចំឡើង។

**ព្រឹត្តិការណ៍ក្រោយចុងការិយបរិច្ឆេទ**

មិនមានព្រឹត្តិការណ៍គួរឱ្យកត់សម្គាល់ណាមួយកើតឡើងទេ បន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ ដែលតម្រូវឱ្យមានការបង្ហាញឬកែតម្រូវ ក្រៅពីអ្វីដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុប្រសិនបើមាន។

**ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

សមាសភាពនៃក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៅក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទនិងនាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះរួមមាន៖

លោក John Con-Sing Yung	ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល
លោក Tanmay Chetan	អភិបាល
លោក គា បូរាណ	អភិបាល
លោក Shih-Pang Chang	អភិបាល (ត្រូវបានតែងតាំងនៅថ្ងៃទី២៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣)
លោក Chien-Chin Cheng	អភិបាល (ត្រូវបានតែងតាំងនៅថ្ងៃទី២៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣)
លោក Chien-Ling Cheng	អភិបាល (ត្រូវបានតែងតាំងនៅថ្ងៃទី២៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣)
លោក Ru-Hong Wei	អភិបាល (ត្រូវបានលាលែងនៅថ្ងៃទី២៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣)
លោក Wei-Kuo Yen	អភិបាល (ត្រូវបានលាលែងនៅថ្ងៃទី២៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣)
កញ្ញា Fang-Hui Hsieh	អភិបាល (ត្រូវបានលាលែងនៅថ្ងៃទី២៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣)
លោក ទិព្វ ច័ន្ទវិបុល	អភិបាល ឯករាជ្យ
កញ្ញា ហេង សិតា	អភិបាល ឯករាជ្យ
កញ្ញា Blandine Claudia Marie Pons	អភិបាល ឯករាជ្យ

**ភាគហ៊ុនរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

ពុំមានសមាជិកនៃក្រុមប្រឹក្សាភិបាលណាម្នាក់ មានចំណែកភាគហ៊ុនដោយផ្ទាល់នៅក្នុងក្រុមហ៊ុននោះទេ។ ពុំមានការរៀបចំដែលកើតឡើងដោយក្រុមហ៊ុនជាភាគីមួយ ក្នុងគោលបំណងធ្វើឱ្យអភិបាលទទួលបានភាគហ៊ុននៅក្នុងក្រុមហ៊ុន ឬអង្គភាពសាជីវកម្មឡើយ។

**អត្ថប្រយោជន៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

នៅចុងការិយបរិច្ឆេទ ឬនៅក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនេះ ពុំមានការរៀបចំណាមួយដែលមានក្រុមហ៊ុន ជាគូភាគីមួយ ក្នុងគោលបំណងជួយដល់សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ដើម្បីទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍ដោយ មធ្យោបាយទិញយកភាគហ៊ុនទេ ។

ចាប់តាំងពីចុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុមុន ពុំមានសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលណាម្នាក់បានទទួល ឬមានសិទ្ធិ ទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍ណាមួយ (ក្រៅពីអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានទទួល ដូចបានបង្ហាញនៅក្នុង របាយ ការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ) តាមរយៈការចុះកិច្ចសន្យាធ្វើឡើងដោយក្រុមហ៊ុន ឬដោយក្រុមហ៊ុនពាក់ព័ន្ធមួយ ជាមួយនឹង ក្រុមហ៊ុន ដែលសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនោះជាសមាជិក ឬក៏ជាមួយក្រុមហ៊ុនដែលសមាជិក ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនោះ មានផលប្រយោជន៍ ផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុច្រើនជាមួយនោះទេ លើកលែងតែការបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុ។

**របាយការណ៍ស្តីពីការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលចំពោះរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ជាអ្នកទទួលខុសត្រូវដើម្បីធ្វើអោយប្រាកដថារបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្តល់នូវទិដ្ឋភាពពិត និង ត្រឹមត្រូវអំពីស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន នាថ្ងៃទី ៣១ ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ ២០២១ និងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ ហើយនិង លំហូរសាច់ប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុន សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់។ ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ទាំងនេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលត្រូវបានតម្រូវឲ្យ៖

- អនុម័ត គោលនយោបាយគណនេយ្យសមស្របដោយមានការវិនិច្ឆ័យ និងការប៉ាន់ស្មានដោយសមហេតុ ផល និងប្រុងប្រយ័ត្ន ហើយធ្វើការអនុវត្តប្រកបដោយសង្គតិភាព។
- អនុវត្តតាម តាមការតម្រូវនៃស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា "CIFRSs") ឬប្រសិនបើមានគម្លាតនៃការអនុវត្តស្តង់ដារ ដើម្បីជាប្រយោជន៍ដល់ការបង្ហាញនូវភាពពិត និង ត្រឹមត្រូវរបស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនោះ គម្លាតទាំងនោះ ត្រូវបានបង្ហាញ ពន្យល់ និងកំណត់ចំនួនទឹកប្រាក់ ក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឲ្យបានសមរម្យ។
- រក្សាទុកបញ្ជីគណនេយ្យឲ្យបានគ្រប់គ្រាន់ និងធានាថាប្រព័ន្ធនៃការគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងមានប្រសិទ្ធភាព។
- រៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយឈរលើ មូលដ្ឋាននិរន្តរភាព លើកលែងតែក្នុងករណីដែលក្រុមហ៊ុន មិន អាចបន្តសកម្មភាពអាជីវកម្មរបស់ខ្លួននាពេលអនាគត។
- បង្កើតគោលនយោបាយទូទៅសម្រាប់ក្រុមហ៊ុន អនុម័តរាល់ការសម្រេចចិត្ត និងសកម្មភាពទាំងឡាយរបស់ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលដែលមានឥទ្ធិពលលើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម និងលទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការរបស់ ក្រុមហ៊ុន និង ធានាថាគោល នយោបាយនិងការសម្រេចចិត្តទាំងនោះ ត្រូវបានឆ្លុះបញ្ចាំងយ៉ាងសមស្របក្នុងរបាយការណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបញ្ជាក់ថា ក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្តតាម លក្ខខណ្ឌតម្រូវចាំបាច់នានា ដូចដែលបានបញ្ជាក់ខាង លើ ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

**សេចក្តីថ្លែងការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ បានបង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវ នៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ របស់គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេស៊ីម ខេភីអិលស៊ី នាថ្ងៃទី ៣១ ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ ២០២២ ព្រមទាំងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និងលំហូរសាច់ប្រាក់ សម្រាប់ ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមទៅតាម ស្តង់ដាររបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ អន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ហើយគិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទចេញផ្សាយរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលជឿជាក់ថា ក្រុមហ៊ុនមានលទ្ធភាព គ្រប់គ្រាន់ក្នុងការទូទាត់បំណុលនៅពេលដល់កំណត់សង។

តំណាងក្រុមប្រឹក្សាភិបាល



លោក John Con-Sing Yung

ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ធ្វើនៅ រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា  
កាលបរិច្ឆេទ៖ ២៧ ៧២៤០២៤៣



## **របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ ជូនចំពោះ ភាគទុនិកនៃ គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី**

### **មតិយោបល់**

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី (ហៅកាត់ថា “ក្រុមហ៊ុន”) ដែលរួមមាន របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និង របាយការណ៍លទ្ធផលសង្កេត របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន និង របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ និងកំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និង សេចក្តីសង្ខេបនៃ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗដែលបានបង្ហាញនៅទំព័រទី ១០ ដល់១០៨។

តាមមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលភ្ជាប់ជាមួយ បង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវជាសារវន្តនៃ ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ព្រមទាំងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និង លំហូរ សាច់ប្រាក់សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹង ហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា “CIFRSs”)។

### **មូលដ្ឋានសម្រាប់មតិយោបល់**

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា “CISAs”)។ ការទទួលខុសត្រូវរបស់យើងខ្ញុំដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារទាំងនេះ គឺត្រូវបានរៀបរាប់នៅក្នុងផ្នែក ការ ទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករចំពោះការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ នៃរបាយការណ៍របស់យើងខ្ញុំ។ យើងខ្ញុំឯករាជ្យពីក្រុមហ៊ុន ដោយអនុលោមទៅតាមការតម្រូវក្រមសីលធម៌ ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្ម លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនៅប្រទេសកម្ពុជា ព្រមទាំងបានបំពេញនូវការទទួលខុសត្រូវលើក្រមសីលធម៌ផ្សេងៗ ទៀត ដោយអនុលោមទៅតាមការតម្រូវទាំងនេះ។ យើងខ្ញុំជឿជាក់ថាភស្តុតាងសវនកម្មដែលយើងបានទទួល គឺ មានភាពគ្រប់គ្រាន់ និងសមរម្យ ដើម្បីធ្វើជាមូលដ្ឋានសម្រាប់ការផ្តល់មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។

### **ព័ត៌មានផ្សេងៗក្រៅពីរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនៃរបាយការណ៍របស់សវនករ**

គណៈគ្រប់គ្រង ទទួលខុសត្រូវទៅលើព័ត៌មានផ្សេងៗ។ ព័ត៌មានផ្សេងៗរបស់ក្រុមហ៊ុនរួមមាន របាយការណ៍ របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៅទំព័រទី១ ដល់ទំព័រទី៥ ប៉ុន្តែពុំបានរួមបញ្ចូលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងរបាយការណ៍ របស់សវនកររបស់យើងខ្ញុំទេ។

មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មិនគ្របដណ្តប់លើព័ត៌មានផ្សេងៗនោះទេ ហើយយើងខ្ញុំ ពុំបានធ្វើសេចក្តីសន្និដ្ឋានធានាអះអាងលើព័ត៌មានផ្សេងៗនេះឡើយ។



Deloitte refers to one or more of Deloitte Touche Tohmatsu Limited, a UK private company limited by guarantee (“DTTL”), its network of member firms, and their related entities. DTTL and each of its member firms are legally separate and independent entities. DTTL (also referred to as “Deloitte Global”) does not provide services to clients. Please see www.deloitte.com/kh/about to learn more about our global network of member firms.



ទាក់ទងនឹងការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ការទទួលខុសត្រូវរបស់យើងខ្ញុំគឺមានព័ត៌មាន ផ្សេងៗ និងពិចារណាថាគឺព័ត៌មានផ្សេងៗនេះមានភាពជួយគ្នាជាសារវន្តពីរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬផ្ទុយ ពីការយល់ដឹងរបស់យើងខ្ញុំដែលទទួលបានពីការធ្វើសវនកម្ម ឬមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្តដែលបានកើត ឡើងឬទេ។ ដោយផ្អែកទៅលើការងារដែលយើងខ្ញុំបានបំពេញ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថាមានកំហុសឆ្គង ជា សារវន្តអំពីព័ត៌មានផ្សេងៗទាំងនេះ យើងខ្ញុំនឹងរាយការណ៍នូវភាពជាក់ស្តែងនោះ។ យើងខ្ញុំពុំមានអ្វីត្រូវ រាយការណ៍ឡើយ។

**ការទទួលខុសត្រូវរបស់គណៈគ្រប់គ្រង និងក្រុមប្រឹក្សាភិបាល លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

គណៈគ្រប់គ្រងទទួលខុសត្រូវលើការរៀបចំ និងការបង្ហាញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុឲ្យបានត្រឹមត្រូវដោយ អនុលោមទៅតាម CIFRSs និង ទទួលខុសត្រូវលើប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងដែល គណៈគ្រប់គ្រងកំណត់ថា មានភាពចាំបាច់ក្នុង ការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឲ្យជៀសផុតពីកំហុសឆ្គងជាសារវន្តដែលបណ្តាល មកពីការក្លែងបន្លំ ឬការភាន់ច្រឡំ។

ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ គណៈគ្រប់គ្រងទទួលខុសត្រូវក្នុងការវាយតម្លៃលើលទ្ធភាពរបស់ក្រុម ហ៊ុនក្នុងការបន្តនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម ការលាតត្រដាងបញ្ហាដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការបន្តនិរន្តរភាពប្រសិនបើមាន និងការប្រើប្រាស់មូលដ្ឋាននិរន្តរភាពគណនេយ្យ លើកលែងតែគណៈគ្រប់គ្រងមានបំណងរំលាយក្រុមហ៊ុន ឬបញ្ឈប់អាជីវកម្ម ឬពុំមានជម្រើសជាក់ស្តែងណាមួយក្រៅពីអនុវត្តដូច្នោះ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលទទួលខុសត្រូវ លើការត្រួតពិនិត្យលើដំណើរការនៃការរាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន។

**ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករចំពោះការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

គោលបំណងរបស់យើងខ្ញុំ គឺដើម្បីទទួលបានអំណះអំណាងដែលសមហេតុផល ថាគេរាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ទាំងមូល គឺពុំមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្ត ដែលអាចបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬការភាន់ច្រឡំ និងដើម្បីចេញ របាយការណ៍សវនករដែលរួមបញ្ចូលមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។ អំណះអំណាងដែលសមហេតុផល គឺជា អំណះអំណាងកម្រិតខ្ពស់ ប៉ុន្តែពុំមែនជាការធានាថាការធ្វើសវនកម្មដែលអនុលោមតាម CISAs នឹងតែងតែរក ឃើញជានិច្ចនូវកំហុសឆ្គងជាសារវន្តដែលបានកើតឡើងនោះទេ។ កំហុសឆ្គងអាចកើតឡើងពីការក្លែងបន្លំ ឬ ការភាន់ច្រឡំ ហើយត្រូវបានពិចារណាជាកំហុសឆ្គងជាសារវន្ត ប្រសិនបើកំហុសឆ្គងនីមួយៗ ឬរួមបញ្ចូលគ្នា ត្រូវបានរំពឹងថាមានឥទ្ធិពលដល់ ការសម្រេចចិត្តសេដ្ឋកិច្ចរបស់អ្នកប្រើប្រាស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ ជាមូលដ្ឋាន។



ជាផ្នែកមួយនៃការធ្វើសវនកម្មដោយអនុលោមតាម CISAs យើងខ្ញុំបានធ្វើការវិនិច្ឆ័យ និង រក្សាភាពងឿងឆ្ងល់ប្រកបដោយវិជ្ជាជីវៈ ក្នុងការបំពេញការងារសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។ ហើយយើងខ្ញុំបាន៖

- កំណត់ និងវាយតម្លៃលើហានិភ័យនៃកំហុសឆ្គងជាសារវន្តនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលអាចបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬការភាន់ច្រឡំ ដោយរៀបចំ និងអនុវត្តនីតិវិធីសវនកម្ម ដែលឆ្លើយតបទៅនឹងហានិភ័យទាំងនោះ និងដើម្បីទទួលបានភស្តុតាងសវនកម្មគ្រប់គ្រាន់និងសមរម្យ សម្រាប់ជាមូលដ្ឋានក្នុងការផ្តល់មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។ ហានិភ័យដែលពុំបានរកឃើញកំហុសឆ្គងជាសារវន្តដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ គឺជាហានិភ័យដែលបណ្តាលមកពីការភាន់ច្រឡំដោយសារតែការក្លែងបន្លំអាចបណ្តាលមកពីការយុបយិត ការក្លែងឯកសារ ការលុបចោលដោយចេតនា ការផ្លែងខុស ឬការបំពានលើប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង។
- ទទួលបានការយល់ដឹងពីប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្ម ដើម្បីរៀបចំនីតិវិធីសវនកម្មដែលសមស្របទៅតាមកាលៈទេសៈ ប៉ុន្តែពុំមែនដើម្បីបញ្ចេញមតិយោបល់ទៅលើប្រសិទ្ធភាពនៃប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងរបស់ក្រុមហ៊ុនឡើយ។
- វាយតម្លៃភាពសមស្របនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យដែលបានប្រើប្រាស់ និងភាពសមហេតុផលនៃការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ និងការលាតត្រដាងពាក់ព័ន្ធនានាដែលគណៈគ្រប់គ្រងបានធ្វើឡើង។
- សន្និដ្ឋានលើភាពសមស្របនៃការប្រើប្រាស់មូលដ្ឋានគណនេយ្យនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម របស់គណៈគ្រប់គ្រង និងផ្អែកទៅលើភស្តុតាងសវនកម្មដែលបានទទួល ថាគឺមានភាពមិនប្រាកដប្រជា ជាសារវន្តដែលពាក់ព័ន្ធនឹងព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌ ដែលអាចមានការសង្ស័យជាសារវន្តទៅលើលទ្ធភាពរបស់ក្រុមហ៊ុន ដើម្បីបន្តនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម។ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថា មានភាពមិនប្រាកដប្រជាជាសារវន្ត នោះយើងខ្ញុំត្រូវធ្វើការទាញចំណាប់អារម្មណ៍នៅក្នុងរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ ទៅលើការលាតត្រដាងដែលពាក់ព័ន្ធនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬប្រសិនបើការលាតត្រដាងមិនគ្រប់គ្រាន់ យើងខ្ញុំត្រូវធ្វើការកែប្រែនៅក្នុងមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។ សេចក្តីសន្និដ្ឋានរបស់យើងខ្ញុំ អាស្រ័យទៅលើភស្តុតាងសវនកម្មដែលទទួលបានរហូតដល់កាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌនាពេលអនាគត អាចបណ្តាលអោយក្រុមហ៊ុនបញ្ឈប់ការបន្តនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម។
- វាយតម្លៃការបង្ហាញជាទូទៅ រចនាសម្ព័ន្ធ និងខ្លឹមសារ ក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ រួមទាំងការលាតត្រដាង និងថាតើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ បង្ហាញពីប្រតិបត្តិការ និងព្រឹត្តិការណ៍ដែលពាក់ព័ន្ធដើម្បីសម្រេចបាននូវការបង្ហាញដែលត្រឹមត្រូវ។

# Deloitte.

យើងខ្ញុំទាក់ទងជាមួយអ្នកទទួលបន្ទុកខាងអភិបាលកិច្ច ពាក់ព័ន្ធនឹងបញ្ហាផ្សេងៗ ដូចជាវិសាលភាព និងពេលវេលានៃការធ្វើសវនកម្ម និងការរកឃើញពីសវនកម្ម រួមទាំងកង្វះខាតសំខាន់ៗនៃការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងដែលបានរកឃើញនៅក្នុងអំឡុងពេលធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។

តំណាងក្រុមហ៊ុន **ឌីឡាយធី (ខេមបូឌា) ខូ អិលធីឌី**



**អ៊ឹង គឹមសុភ័ក្ត្រា**  
Partner

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា  
កាលបរិច្ឆេទ៖ ថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៣

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ**  
**គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

	កំណត់ សម្គាល់	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
		ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ទ្រព្យសកម្ម</b>					
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៤	១២០.៩៦០.៩៨១	២៩.៣៨០.៨៥៥	១១៩.២៦២.៨៦៩	២៩.២៧៤.១៤៦
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៥	២៤២.៣២៧.៧៨១	៥៨.៨៦០.២៨២	២៤១.៩៨៣.៩៨៩	៥៩.៣៩៧.១៥០
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	៦	១៨០.៩៨៦.៣៤៨	៤៣.៩៦០.៧៣៥	៥៩.៦៣៧.៧១៨	១៤.៦៣៨.៦១៥
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៧	២.២៧៣.៦២៤.៧៤២	៥៥២.២៥២.៧៩១	១.៩០៤.៤៨៣.០៨៤	៤៦៧.៤៧២.៥២៩
ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	៨	១៤.៧៤៦.៧៤៩	៣.៥៨១.៩១៦	១៤.១៣២.០៦៥	៣.៤៦៨.៨៤៣
ទ្រព្យសកម្មអរូបី	៩	៧.៥៩៧.៧១៨	១.៨៤៥.៤៥០	៩.២៥៨.៤៤៧	២.២៧២.៥៦៩
សិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម	១០	២៨.៩៨៥.០០២	៧.០៤០.៣២១	២៩.០២៤.៧០៥	៧.១២៤.៣៧៥
ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ	១៤	២១.១៧៨.៣៤៧	៥.១៤៤.១២១	១៧.៨៣៩.៧៥៣	៤.៣៧៨.៩២៨
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១១	៣៣.៥៧៧.២៥៧	៨.១៥៥.៧៥៩	១៦.៦៨៧.០៣៧	៤.០៩៥.៩៨៤
<b>ទ្រព្យសកម្មសរុប</b>		<b>២.៩២៣.៩៨៤.៩២៥</b>	<b>៧១០.២២២.២៣០</b>	<b>២.៤១២.៣០៩.៦៦៧</b>	<b>៥៩២.១២៣.១៣៩</b>
<b>បំណុល និងមូលធន</b>					
<b>បំណុល</b>					
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	១២	១.០១២.៥៥២.០១២	២៤៥.៩៤១.៧០៨	៩៧៤.៧៦៧.៨៥០	២៣៩.២៦៥.៥៥០
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	១៣	៣៧.២០៥.៨៨១	៩.០៣៧.១៣៤	៥០.៥០៨.២៩២	១២.៣៩៧.៧១៥
បំណុលពន្ធពន្យារ	១៤	១១.៧៦៨.៩៦១	២.៨៤៨.៦២៥	១០.៨៣០.៧៥០	២.៦៥៨.៥០៥
បំណុលភតិសន្យា	១៥	២៨.៧៧១.៧៨២	៦.៩៨៨.៥៣១	២៨.៥១៥.៥៨៧	៦.៩៩៩.៤០៨
ប្រាក់កម្ចី	១៦	១.២៣៥.៣១១.៧៤៦	៣០០.០៥១.៤៣២	៨៩២.៤៨៣.៧៤២	២១៩.០៥៨.៣៥៦
អនុបំណុល	១៧	២៦.៩៤៣.៦២៩	៦.៥៤៤.៤៨១	៣៦.៧១១.៩៥៧	៩.០១១.២៨១
សំវិធានធនសម្រាប់អត្ថប្រយោជន៍ និយោជិត	១៩	២៦.៦៧៩.៥៣១	៦.៤៨០.៣៣៣	២១.៤០៩.៥១៣	៥.២៥៥.១៥៨
បំណុលផ្សេងៗ	២០	២៨.៩២៤.៥៩២	៧.០២៥.៦៤៨	២០.៦១៦.៨៤៨	៥.០៦០.៥៩១
<b>បំណុលសរុប</b>		<b>២.៤០៨.១៤៨.១៣៤</b>	<b>៥៨៤.៩២៧.៨៩២</b>	<b>២.០៣៥.៨០៤.៥៣៩</b>	<b>៤៩៩.៧០៦.៥៦៤</b>
<b>មូលធន</b>					
ដើមទុន	២១	២៧៣.៦៦២.៤៥០	៦៦.៤៧១.៣២៦	១៨១.៩៧៤.៩៥០	៤៤.៦៦៧.៣៩១
បុព្វលាភភាគហ៊ុន	២២	២២.៤២៥.៣៥៥	៥.៤៤៧.០១៤	២២.៤២៥.៣៥៥	៥.៥០៤.៥០៥
ទុនបម្រុង	២៣	៧២.០០០.០០០	១៧.៤៨៨.៤៦២	៩៦.០១១.៦០៣	២៣.៥៦៦.៩១៣
ប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក		១៤៧.៧៤៨.៩៨៦	៣៥.៨៨៧.៥៣៦	៧៦.០៩៣.២២០	១៨.៦៧៧.៧៦៦
<b>មូលធនសរុប</b>		<b>៥១៥.៨៣៦.៧៩១</b>	<b>១២៥.២៩៤.៣៣៨</b>	<b>៣៧៦.៥០៥.១២៨</b>	<b>៩២.៤១៦.៥៧៥</b>
<b>បំណុល និងមូលធនសរុប</b>		<b>២.៩២៣.៩៨៤.៩២៥</b>	<b>៧១០.២២២.២៣០</b>	<b>២.៤១២.៣០៩.៦៦៧</b>	<b>៥៩២.១២៣.១៣៩</b>

កំណត់សំគាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយទំព័រ១៥ ដល់១០៨ ជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។



**គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**

**របាយការណ៍លទ្ធផលសង្កេត**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

	កំណត់ សម្គាល់	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
		ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ចំណូលការប្រាក់	២៤	៤១៨.១៩៧.១៨០	១០២.៣២៣.៧៥៣	៣៤១.៩៨៧.៣១៥	៨៤.០៦៧.៦៧៨
ចំណាយការប្រាក់	២៥	(១២៨.៥៩៤.២១៣)	(៣១.៤៦៤.២០៧)	(១០១.៧៩៤.៩៦៨)	(២៥.០២៣.៣៤៥)
<b>ចំណូលពីការប្រាក់សុទ្ធ</b>		<b>២៨៩.៦០២.៩៦៧</b>	<b>៧០.៨៥៩.៥៤៦</b>	<b>២៤០.១៩២.៣៤៧</b>	<b>៥៩.០៤៤.៣៣៣</b>
ចំណាយកម្រៃជើងសារ	២៦	(១៨.១២១.៤២៥)	(៤.៤៣៣.៩១៩)	(១៧.៤១០.៣៥១)	(៤.២៧៩.៨៣១)
ចំណូលផ្សេងៗ	២៧	៣៣.៨៥៦.១៥៨	៨.២៨១.៤១៩	២៥.៤៥៦.១៤៣	៦.២៥៧.៦៥៦
<b>ចំណូលពីប្រតិបត្តិការ</b>		<b>៣០៥.៣៣៧.៧០០</b>	<b>៧៤.៧០៧.០៤៦</b>	<b>២៤៨.២៣៨.១៣៩</b>	<b>៦១.០២២.១៥៨</b>
ប្រាក់ជំនួយ	២៨	-	-	៧៤១.៥៤៧	១៨២.២៨៨
ចំណាយនិយោជិតនិងបន្ទុកពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗ	២៩	(១២០.៣០៤.៣៨៣)	(២៩.៤៣៥.៨៦៦)	(១០៩.០១២.៦៦៨)	(២៦.៧៩៧.៦០៨)
ចំណាយរំលស់	៣០	(១៧.៥៤៨.៨២៨)	(៤.២៩៣.៨១៦)	(១៦.៦០១.៨៩៩)	(៤.០៨១.០៩៦)
ចំណាយប្រតិបត្តិការផ្សេងៗ	៣១	(៤៧.៥៩០.០៤៤)	(១១.៦៤៤.២៤៩)	(៤១.២២៦.១៧៤)	(១០.១៣៤.២៦១)
ការខាតបង់សុទ្ធលើឱនភាពតម្លៃនៃ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	៣២	(៥៩.៤៩០.៧៦៥)	(១៤.៥៥៦.០៩៦)	(៣១.១៨៦.៥៩៦)	(៧.៦៦៦.៣២២)
ចំណេញ ឬខាតផ្សេងៗ	៣៣	(៨៥.៤៦៧)	(២០.៩១២)	៦២៧.២៣០	១៥៤.១៨៦
<b>ប្រាក់ចំណេញមុនដកពន្ធ</b>		<b>៦០.៣០៨.២១៣</b>	<b>១៤.៧៥៦.១០៧</b>	<b>៥១.៥៧៩.៥៧៩</b>	<b>១២.៦៧៩.៣៤៥</b>
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	១៤	(១២.៦៦៤.០៥០)	(៣.០៩៨.៦១៨)	(១១.១៦៩.៩៦២)	(២.៧៤៥.៨១១)
<b>ប្រាក់ចំណេញសុទ្ធសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ</b>		<b>៤៧.៦៤៤.១៦៣</b>	<b>១១.៦៥៧.៤៨៩</b>	<b>៤០.៤០៩.៦១៧</b>	<b>៩.៩៣៣.៥៣៤</b>
លទ្ធផលសង្កេតផ្សេងៗ ធាតុដែលមិនបានបែងចែកឡើងវិញ នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញឬ ខាត លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	(១.០៥០.១៩០)	-	(៥៦៥.៩៥៨)
		-	(១.០៥០.១៩០)	-	(៥៦៥.៩៥៨)
<b>លទ្ធផលសង្កេតផ្សេងៗសរុបសម្រាប់ ការិយបរិច្ឆេទ</b>		<b>៤៧.៦៤៤.១៦៣</b>	<b>១០.៦០៧.២៩៩</b>	<b>៤០.៤០៩.៦១៧</b>	<b>៩.៣៦៧.៥៧៦</b>
<b>ប្រាក់ចំណេញសម្រាប់ម្ចាស់ក្រុមហ៊ុន</b>		<b>៤៧.៦៤៤.១៦៣</b>	<b>១១.៦៥៧.៤៨៩</b>	<b>៤០.៤០៩.៦១៧</b>	<b>៩.៩៣៣.៥៣៤</b>
លទ្ធផលសង្កេតសរុបសម្រាប់ម្ចាស់ ក្រុមហ៊ុន		៤៧.៦៤៤.១៦៣	១០.៦០៧.២៩៩	៤០.៤០៩.៦១៧	៩.៣៦៧.៥៧៦

កំណត់សំគាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយទំព័រ ១៥ ដល់ ១០៨ ជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

**គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

	<u>ដើមទុន</u> <u>ពាន់រៀល</u>	<u>បុព្វលាភ</u> <u>ភាគហ៊ុន</u> <u>ពាន់រៀល</u>	<u>ទុនបម្រុង</u> <u>ពាន់រៀល</u>	<u>ប្រាក់ចំណេញ</u> <u>រក្សាទុក</u> <u>ពាន់រៀល</u>	<u>សរុប</u> <u>ពាន់រៀល</u>	<u>សរុប</u> <u>ដុល្លារអាមេរិក</u>
<b>ការិយបរិច្ឆេទបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>						
សមតុល្យនាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	១៨១.៩៧៤.៩៥០	២២.៤២៥.៣៥៥	៩៦.០១១.៦០៣	៧៦.០៩៣.២២០	៣៧៦.៥០៥.១២៨	៩២.៤១៦.៥៧៥
ប្រាក់ចំណេញសុទ្ធប្រចាំឆ្នាំ	-	-	-	៤៧.៦៤៤.១៦៣	៤៧.៦៤៤.១៦៣	១១.៦៥៧.៤៨៩
ការបោះផ្សាយដើមទុនថ្មី	៩១.៦៨៧.៥០០	-	-	-	៩១.៦៨៧.៥០០	២២.២៧០.៤៦៤
ការផ្ទេរពីទុនបម្រុង	-	-	(២៤.០១១.៦០៣)	២៤.០១១.៦០៣	-	-
លម្អៀងនៃការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	(១.០៥០.១៩០)
<b>សមតុល្យនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>	<u>២៧៣.៦៦២.៤៥០</u>	<u>២២.៤២៥.៣៥៥</u>	<u>៧២.០០០.០០០</u>	<u>១៤៧.៧៤៨.៩៨៦</u>	<u>៥១៥.៨៣៦.៧៩១</u>	<u>១២៥.២៩៤.៣៣៨</u>
<b>សមមូលដុល្លារអាមេរិក</b>	<u>៦៦.៤៧១.៣២៦</u>	<u>៥.៤៤៧.០១៤</u>	<u>១៧.៤៨៨.៤៦២</u>	<u>៣៥.៨៨៧.៥៣៦</u>	<u>១២៥.២៩៤.៣៣៨</u>	
<b>ការិយបរិច្ឆេទបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</b>						
សមតុល្យនាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	១៥៩.១៧៤.៩៥០	២២.៤២៥.៣៥៥	២៣.៣៧២.៧៨៨	១០៨.៣២២.៤១៨	៣១៣.២៩៥.៥១១	៧៧.៤៥២.៥៣៤
ប្រាក់ចំណេញសុទ្ធប្រចាំឆ្នាំ	-	-	-	៤០.៤០៩.៦១៧	៤០.៤០៩.៦១៧	៩.៩៣៣.៥៣៤
ការបោះផ្សាយដើមទុនថ្មី	២២.៨០០.០០០	-	-	-	២២.៨០០.០០០	៥.៥៩៦.៤៦៥
ការផ្ទេរទៅទុនបម្រុង	-	-	៧២.៦៣៨.៨១៥	(៧២.៦៣៨.៨១៥)	-	-
លម្អៀងនៃការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	(៥៦៥.៩៥៨)
<b>សមតុល្យនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</b>	<u>១៨១.៩៧៤.៩៥០</u>	<u>២២.៤២៥.៣៥៥</u>	<u>៩៦.០១១.៦០៣</u>	<u>៧៦.០៩៣.២២០</u>	<u>៣៧៦.៥០៥.១២៨</u>	<u>៩២.៤១៦.៥៧៥</u>
<b>សមមូលដុល្លារអាមេរិក</b>	<u>៤៤.៦៦៧.៣៩១</u>	<u>៥.៥០៤.៥០៥</u>	<u>២៣.៥៦៦.៩១៣</u>	<u>១៨.៦៧៧.៧៦៦</u>	<u>៩២.៤១៦.៥៧៥</u>	

កំណត់សំគាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយពីទំព័រ១៥ ដល់១០៨ ជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**

**របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

	កំណត់ សម្គាល់	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
		ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ</b>					
<b>ប្រតិបត្តិការ</b>					
ប្រាក់ចំណេញមុនដកពន្ធនិយ័តកម្ម		៦០.៣០៨.២១៣	១៤.៧៥៦.១០៧	៥១.៥៧៩.៥៧៩	១២.៦៧៩.៣៤៥
ចំណាយរំលស់	៣០	១៧.៥៤៨.៨២៨	៤.២៩៣.៨១៦	១៦.៦០១.៨៩៩	៤.០៨១.០៩៦
ការខាតបង់សុទ្ធលើឱនភាពតម្លៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	៣២	៥៩.៤៩០.៧៦៥	១៤.៥៥៦.០៩៦	៣១.១៨៦.៥៩៦	៧.៦៦៦.៣២២
ការកើនសំវិធានធន សម្រាប់កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍របស់និយោជិត		៣.៦៩៦.៩៧៣	៩០៤.៥៦៩	៤.២៤៤.៤៤០	១.០៤៣.៣៧៣
ចំណេញសុទ្ធពីការវិនិយោគលើមូលបត្រតាម FVTPL		(៩៤.២០០)	(២៣.០៤៩)	(១០០.៨១៣)	(២៥.៧៨២)
ខាតពីការលក់ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ		២៤.៨៣៩	៦.០៧៨	៦៣.១៤០	១៥.៥២១
ខាតពីការលក់ទ្រព្យសកម្មអរូបី		៦១.៥៩៥	១៥.០៧១	-	-
ចំណេញពីការលក់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ		(៩៦៧)	(២៣៧)	(៦៩០.៣៧០)	(១៦៩.៧០៧)
លម្អៀងនៃការប្តូររូបិយប័ណ្ណលើប្រាក់កម្ចី		៣.១៨៥.៥១៣	៧៧៩.៤២៦	(៣.៤៧៦.២៧២)	(៨៥៤.៥៤១)
ចំណូលការប្រាក់	២៤	(៤១៨.១៩៧.១៨០)	(១០២.៣២៣.៧៥៣)	(៣៤១.៩៨៧.៣១៥)	(៨៤.០៦៧.៦៧៨)
ចំណាយការប្រាក់	២៥	១២៨.៥៩៤.២១៣	៣១.៤៦៥.២០៧	១០១.៧៩៤.៩៦៨	២៥.០២៣.៣៤៥
		(១៤៥.៣៨១.៤០៨)	(៣៥.៥៧១.៦៦៩)	(១៤០.៧៨៨.១៤៨)	(៣៤.៦០៧.៧០៦)
<b>បម្រែបម្រួលនៃដើមទុនចល័ត៖</b>					
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា		(១៤.៩៧៧.២១៥)	(៣.៦៦៤.៥៩៩)	២៩.៤៨៣.៦១៤	៧.២៤៧.៦៩៣
សមតុល្យតម្កល់ជាទ្រព្យធានានៅធនាគារផ្សេងៗ		(៧០.៥៤៨.០០០)	(១៧.២៦១.៥៦១)	(៣២.៧៣៧.០០១)	(៨.០៤៧.៤៤៤)
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន		(៤២៩.៩៣៣.៩៤៥)	(១០៥.១៩៥.៤៨៤)	(៤៩៣.៣៨៧.៨០៥)	(១២១.២៨៥.១០៥)
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ		(១៩.២៧៥.៥៦១)	(៤.៧១៦.៣១០)	(៤.២៨៣.៣០៧)	(១.០៥២.៩២៧)
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន		៣៧.១៤៥.៩៨៤	៩.០៨៨.៨១៤	១២៥.១៧៤.៤១២	៣០.៧៧០.៥០៤
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារនិងស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ		(១៣.៩០២.៩៣៥)	(៣.៤០១.៧៤៦)	៥០.១១៩.១៤១	១២.៣២០.៣៣៩
បំណុលផ្សេងៗ		៨.៧០៣.៣១៥	២.១២៩.៥១២	៤.៨៣៧.១៣៧	១.១៨៩.០៧០
<b>សាច់ប្រាក់ក្នុងសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ</b>		(៦៤៨.១៦៩.៧៦៥)	(១៥៨.៥៩៣.០៤៣)	(៤៦១.៥៧៧.៩៥៧)	(១១៣.៤៦៥.៥៧៨)
ការប្រាក់បានទទួល		៤២០.៤៧៤.៧៩៨	១០២.៨៨១.០៣៧	៣៤៥.០៣៥.៦៦៤	៨៤.៨១៧.០២៧
ការប្រាក់បានបង់		(១៣០.០២៩.២៣៣)	(៣១.៨១៥.៣២៥)	(១០១.៤៥៥.៣៤៩)	(២៤.៩៣៩.៨៦០)
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលបានបង់	១៤	(១៥.០៦៥.៤៣២)	(៣.៦៨៥.៩៣៩)	(១២.០៧៤.៦៤១)	(២.៩៨៨.២០១)
<b>សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើក្នុងសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ</b>		(៣៧២.៧៨៨.៦៣២)	(៩១.២១៣.២៧០)	(២៣០.០៧២.២៨៣)	(៥៦.៥៥៦.៦០៨)

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**

**របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ (ត)**

**សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

	កំណត់ សម្គាល់	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់	
		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
		ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពី សកម្មភាពវិនិយោគ</b>					
ការទិញទ្រព្យ និងបរិក្ខារ	៨	(៦.២០១.០៩១)	(១.៥០៦.២១៦)	(៥.៧៤៦.៧៤៨)	(១.៤១០.៥៩១)
ការទិញទ្រព្យសកម្មអរូបី	៩	(២.១៦៩.៥៧១)	(៥២៦.៩៧៩)	(១.៦២១.៩១៥)	(៣៩៨.១១៤)
សាច់ប្រាក់ទទួលបានពីការលក់ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ		៤៨.៩៨៩	១១.៨៩៩	២.១៧២.៨០៦	៥៣៣.៣៣៥
<b>សាច់ប្រាក់សុទ្ធ ប្រើក្នុងសកម្មភាព វិនិយោគ</b>		<b>(៨.៣២១.៦៧៣)</b>	<b>(២.០២១.២៩៦)</b>	<b>(៥.១៩៥.៨៥៧)</b>	<b>(១.២៧៥.៣៧០)</b>
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពី សកម្មភាព ហិរញ្ញប្បទាន</b>					
សាច់ប្រាក់បានទទួលពីប្រាក់កម្ចី		៧៤៦.៨០៤.៤០៦	១៨១.៣៩៥.២៨៩	៥៥៩.៩១៧.៨២៤	១៣៧.៤៣៦.៨៧៤
ការទូទាត់សងប្រាក់កម្ចី		(៤០២.៧៧២.៦៧៧)	(៩៧.៨៣១.៥៩៥)	(២៨៤.៨៦១.០៨០)	(៦៩.៨៤៨.០៨០)
សាច់ប្រាក់បានទទួលពីអនុបំណុល		-	-	២៨.៥១៨.០០០	៧.០០០.០០០
ការទូទាត់សងអនុបំណុល		(៩.៨៨០.៨០០)	(២.៤០០.០០០)	(៨.៩២៤.៤០០)	(២.១៩០.៥៧៤)
ការទូទាត់ភតិសន្យា	១០	(៨.២៧២.០៥០)	(២.០០៩.២៤២)	(៧.៩២៦.៣៨២)	(១.៩៤៥.៦០២)
សាច់ប្រាក់បានទទួលពីការបោះផ្សាយ ភាគហ៊ុនថ្មី		៩១.៦៨៧.៥០០	២២.២៧០.៤៦៤	២២.៨០០.០០០	៥.៥៩៦.៤៦៥
<b>សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានពីសកម្មភាព ហិរញ្ញប្បទាន</b>		<b>៤១៧.៥៦៦.៣៧៩</b>	<b>១០១.៤២៤.៩១៦</b>	<b>៣០៩.៨២៣.៩៦២</b>	<b>៧៦.០៤៩.០៨៣</b>
<b>ការកើនឡើងសុទ្ធនៃសាច់ប្រាក់ និង សាច់ប្រាក់សមមូល</b>		<b>៣៦.៤៥៦.០៧៤</b>	<b>៨.១៩០.៣៥០</b>	<b>៧៤.៥៥៥.៨២២</b>	<b>១៨.២១៧.១០៥</b>
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល នាដើមការិយបរិច្ឆេទ		២៧៣.១៥៩.៨៥៤	៦៧.០៤៩.៥៤៧	១៩៨.៦០៤.០៣២	៤៩.០៩៨.៦៤៨
លម្អៀងនៃការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	(៣៥.៦៣៩)	-	(២៦៦.២០៦)
<b>សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល នាចុងការិយបរិច្ឆេទ</b>	<b>៣៤</b>	<b>៣០៩.៦១៥.៩២៨</b>	<b>៧៥.២០៤.២៥៨</b>	<b>២៧៣.១៥៩.៨៥៤</b>	<b>៦៧.០៤៩.៥៤៧</b>

កំណត់សំគាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយទំព័រ ១៥ ដល់ ១០៨ ជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។



**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**១. អំពីក្រុមហ៊ុន**

គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី (“ក្រុមហ៊ុន”) បានទទួលអាជ្ញាប័ណ្ណជាស្ថាប័ន មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុដែលមានទីតាំង និងចុះបញ្ជីក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានបង្កើតឡើងដំបូងក្នុងឆ្នាំ១៩៩៩ មានឈ្មោះថា ធនាគារ ពន្លឺថ្មី (ហៅកាត់ថា “TPT”) ដែលជាកម្មវិធីរបស់ Concern Worldwide Cambodia។ រាល់ទ្រព្យសកម្ម បំណុល និងវិភាគទានបង្ករទាំងអស់របស់ TPT ត្រូវបានផ្ទេរទៅកាន់ក្រុមហ៊ុន នាថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០០៣ ដោយប្តូរជាមួយ នឹងការបោះផ្សាយភាគហ៊ុន។

ក្រុមហ៊ុនបានចាប់ផ្តើមអាជីវកម្មនាថ្ងៃដែល ទ្រព្យសកម្មបានផ្ទេរ។ នាថ្ងៃទី២៩ ខែមករា ឆ្នាំ២០១០ ក្រុមហ៊ុនបានទទួលនូវអាជ្ញាប័ណ្ណ ជាគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុទទួលប្រាក់បញ្ញើ ពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា “NBC”) ក្នុងការធ្វើអាជីវកម្មទទួលប្រាក់បញ្ញើ។ នាថ្ងៃទី៧ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៤ ក្រសួងពាណិជ្ជកម្មបានអនុម័តក្នុងការផ្លាស់ប្តូរពាណិជ្ជនាមរបស់ក្រុមហ៊ុនពី អង្គរ មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ (កម្ពុជា) ខូ អិលធីឌី ទៅជា គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី។

ការិយាល័យចុះបញ្ជីរបស់ ក្រុមហ៊ុនបច្ចុប្បន្នមានទីតាំងនៅ អគារលេខ ២៨៥ មហាវិថីយុទ្ធពលខេមរៈភូមិន្ទ (ផ្លូវ ២៧១) សង្កាត់ទំនប់ទឹក ខណ្ឌបឹងកេងកង រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ ក្រុមហ៊ុនធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មតាមរយៈការិយាល័យចំនួន ១៥០ ទីតាំង (២០២១៖ ១៥០ ការិយាល័យ)។

សកម្មភាពចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺផ្តល់ឥណទានប្រាក់សន្សំ និងសេវាកម្មហិរញ្ញវត្ថុពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀតតាមរយៈការិយាល័យកណ្តាលរបស់ខ្លួននៅរាជធានីភ្នំពេញ និងការិយាល័យផ្សេងៗទៀតនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានអនុញ្ញាតឲ្យចេញផ្សាយដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៅថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៣។

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ**

គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗដែលត្រូវបាន អនុម័តក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះត្រូវបានកំណត់ដូចខាងក្រោម។ គោលនយោបាយទាំងនេះត្រូវបានអនុវត្តប្រកបដោយសង្គតិភាពនៅគ្រប់ឆ្នាំដែលបានបង្ហាញលើកលែងតែមានការបញ្ជាក់ផ្សេងពីនេះ។

**២.១ មូលដ្ឋានគណនេយ្យ**

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរៀបចំ ដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (“CIFRSs”) ។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរៀបចំឡើងដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានថ្លៃដើម លើកលែងតែឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានវាស់វែង តាមចំនួនទឹកប្រាក់ដែលត្រូវបានវាយតម្លៃឡើងវិញ ឬតម្លៃទីផ្សារនៅចុងបញ្ចប់នៃការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នីមួយៗដូចដែលបានពន្យល់នៅក្នុង គោលនយោបាយគណនេយ្យខាងក្រោម។ ថ្លៃដើមជាទូទៅផ្អែកលើតម្លៃទីផ្សារ ដែលជាថ្លៃក្នុងការដោះដូរទំនិញនិងសេវាកម្ម។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.១ មូលដ្ឋានគណនេយ្យ (ត)**

តម្លៃសមស្របគឺជាថ្លៃដែលនឹងទទួលបានដោយ ការលក់ទ្រព្យសកម្ម ឬថ្លៃដែលបានសងចំពោះការផ្ទេរ បំណុល នៅក្នុងប្រតិបត្តិការធម្មតា រវាងអ្នកពាក់ព័ន្ធក្នុងទីផ្សារ នាកាលបរិច្ឆេទនៃការវាស់វែង ដោយមិនគិតថា តើថ្លៃនោះអាចអង្កេតបានដោយផ្ទាល់ ឬត្រូវបានប៉ាន់ស្មានដោយប្រើបច្ចេកទេសវាយតម្លៃមួយផ្សេងទៀត នោះទេ។

ក្នុងការប៉ាន់ស្មានតម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល ក្រុមហ៊ុនពិចារណាលក្ខណៈនៃទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល ប្រសិនបើអ្នកពាក់ព័ន្ធក្នុងទីផ្សារយកលក្ខណៈទាំងនោះមកពិចារណានៅពេលកំណត់តម្លៃទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលនៅកាលបរិច្ឆេទនៃការវាស់វែង។ តម្លៃសមស្របសម្រាប់គោលបំណងនៃការវាស់វែង និង/ឬ ការ លាតត្រដាងនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ គឺកំណត់លើមូលដ្ឋាននោះ លើកលែងតែប្រតិបត្តិការ ទូទាត់ដោយផ្អែកលើភាគហ៊ុនដែលស្ថិតក្នុងវិសាលភាពនៃ CIFRS 2 *ការទូទាត់ដោយផ្អែកលើភាគហ៊ុន* ប្រតិបត្តិការភតិសន្យាដែលស្ថិតក្នុងវិសាលភាពនៃ CIFRS 16 *ភតិសន្យា* និងការវាស់វែងដែលមានលក្ខណៈ ស្រដៀងគ្នាខ្លះទៅនឹងតម្លៃសមស្រប ប៉ុន្តែពុំមែនជាតម្លៃសមស្របដែលមានដូចជាតម្លៃអាចប៉ាន់ស្មានពិតនៅ ក្នុង CIFRS 2 *សន្និដ្ឋី* ឬតម្លៃប្រើប្រាស់នៅក្នុង CIFRS 36 *ឱនភាពតម្លៃនៃទ្រព្យសកម្ម*។

**២.២ និរន្តរភាពអាជីវកម្ម**

នៅពេលអនុម័តរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានការរំពឹងទុកដ៏សមហេតុផលថាក្រុមហ៊ុនមាន ធនធានគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីបន្តប្រតិបត្តិការទៅថ្ងៃអនាគត។ ដូច្នេះក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានបន្តអនុវត្តមូលដ្ឋាន គណនេយ្យនិរន្តរភាពអាជីវកម្មនៅក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

**២.៣ មូលដ្ឋាននៃការសរុបរួម**

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរួមមានរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ទីស្នាក់ការកណ្តាល និងសាខារបស់ខ្លួនបន្ទាប់ពី លុបបំបាត់សមតុល្យនិងប្រតិបត្តិការអន្តរសាខាសំខាន់ៗទាំងអស់។

**២.៤ ការរួមរូបិយប័ណ្ណបរទេស**

**(i) រូបិយប័ណ្ណគោល និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់កំណត់បង្ហាញ**

គណនីទាំងអស់ ដែលមាននៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានវាស់វែង ដោយប្រើប្រាស់ រូបិយប័ណ្ណនៃបរិយាកាសសេដ្ឋកិច្ចម្យ៉ាងដែលក្រុមហ៊ុនធ្វើប្រតិបត្តិការ (ហៅកាត់ថា "រូបិយប័ណ្ណគោល")។ គណៈគ្រប់គ្រងបានកំណត់យកប្រាក់រៀលខ្មែរ ("រៀល") ជារូបិយប័ណ្ណគោលរបស់ក្រុមហ៊ុន ដោយសារវាមាន ឥទ្ធិពលជាសារវន្តលើប្រតិបត្តិការរបស់ក្រុមហ៊ុន។ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ ត្រូវបានបង្ហាញជាប្រាក់រៀលខ្មែរ ដែលជារូបិយប័ណ្ណគោល និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់កំណត់បង្ហាញរបស់ក្រុមហ៊ុន។

**គ្រឹះស្ថានប្រតិបត្តិការហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៤ ការផ្លាស់ប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស (ត)**

**(ii) រូបិយប័ណ្ណបរទេស**

នៅក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ប្រតិបត្តិការជាប្រចាំប័ណ្ណផ្សេងៗ ក្រៅពីរូបិយប័ណ្ណគោលរបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមអត្រាប្តូរប្រាក់នាការបរិច្ឆេទនៃប្រតិបត្តិការនោះ។ នៅចុងការិយបរិច្ឆេទនីមួយៗ ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលរូបិយវត្ថុ ដែលជាប្រចាំប័ណ្ណបរទេស ត្រូវបានប្តូរឡើងវិញនៅអត្រាដែលមាននៅថ្ងៃនោះ។ ធាតុមិនមែនរូបិយវត្ថុត្រូវបានវាស់វែង ប្រើប្រាស់តម្លៃប្រវត្តិសាស្ត្រជាប្រចាំប័ណ្ណបរទេសមិនត្រូវបានប្តូរឡើងវិញទេ។ លម្អៀងលើការប្តូររូបិយប័ណ្ណត្រូវបានកត់ត្រានៅក្នុងចំណេញ ឬខាត នៅក្នុងពេលដែលការចំណេញ ឬខាតនោះកើតឡើង។

**(iii) ការបង្ហាញជាដុល្លារអាមេរិក**

សម្រាប់គោលបំណងរបាយការណ៍ជូនចំពោះភាគទុនិក របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបង្ហាញជាដុល្លារអាមេរិក។ ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលសម្រាប់របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនីមួយៗដែលបង្ហាញ ត្រូវបានប្តូរតាមអត្រាចុងការិយបរិច្ឆេទនីមួយៗ ចំណែកឯគណនីចំណូល និងចំណាយសម្រាប់របាយការណ៍លទ្ធផលលម្អិតនីមួយៗ និងខ្ទង់លំហូរសាច់ប្រាក់ដែលបានបង្ហាញត្រូវបានប្តូរតាមអត្រាជាមធ្យមសម្រាប់ឆ្នាំ។ រាល់លទ្ធផលនៃលម្អៀងលើការប្តូររូបិយប័ណ្ណត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងទៀត។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបង្ហាញជាដុល្លារអាមេរិក ផ្អែកលើអត្រាប្តូរប្រាក់អនុវត្តក្នុង ១ដុល្លារអាមេរិកដូចខាងក្រោម៖

	<u>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</u>	<u>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</u>
អត្រាចុងការិយបរិច្ឆេទ	៤.១១៧	៤.០៧៤
អត្រាមធ្យម	៤.០៨៧	៤.០៦៨

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានបង្ហាញជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ជាតម្លៃមិនបានធ្វើសវនកម្មនិងមិនគួរយកធ្វើជាតំណាងដែលចំនួនប្រាក់រៀល បាន អាចបាន ឬ អាចនឹងនៅថ្ងៃអនាគត ប្តូរទៅជាដុល្លារអាមេរិកក្នុងអត្រាប្តូរប្រាក់នេះ ឬអត្រាប្តូរប្រាក់ផ្សេងៗណាមួយឡើយ។

**២.៥ ការបង្កប់ចំណូល**

គូលេខនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបង្កត់ជាខ្ទង់ពាន់សម្រាប់ប្រាក់រៀល និងបង្កត់សម្រាប់ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានទទួលស្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលដែល ក្រុមហ៊ុនក្លាយជាភាគីមួយនៃកិច្ចសន្យារបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃសមស្រប។ ថ្លៃប្រតិបត្តិការ ដែល បណ្តាលមកពីការទិញ ឬបោះផ្សាយនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ក្រៅពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និង បំណុល ហិរញ្ញវត្ថុនៅតម្លៃសមស្រប តាមរយៈប្រាក់ចំណេញ ឬខាត) ត្រូវបានបន្ថែមឬដកពី តម្លៃសមស្របនៃ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ នៅលើការទទួលស្គាល់ដំបូងតាមការគួរ។ ថ្លៃប្រតិបត្តិការបណ្តាលមក ពីការទិញទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុកត់ត្រាតាមតម្លៃសមស្របតាមរយៈចំណេញ ឬខាត ត្រូវបាន ទទួលស្គាល់ភ្លាមៗនៅក្នុងចំណេញ ឬខាត។

**i. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ**

រាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ត្រូវបានទទួលស្គាល់ និងលែងទទួលស្គាល់លើមូលដ្ឋានកាលបរិច្ឆេទនៃការ ធ្វើពាណិជ្ជកម្មដែលការទិញ ឬលក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ គឺស្ថិតនៅក្រោមកិច្ចសន្យាដែលលក្ខខណ្ឌតម្រូវឲ្យមាន ការបញ្ជូនទ្រព្យសកម្មក្នុងអំឡុងពេលកំណត់ ដែលបានបង្កើតឡើងដោយទីផ្សារដែលពាក់ព័ន្ធ។

រាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានទទួលស្គាល់ ត្រូវបានវាស់វែងទាំងស្រុងជាបន្តបន្ទាប់ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រតម្លៃ ដករំលស់ ឬ តម្លៃសមស្របអាស្រ័យលើការចាត់ថ្នាក់នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។

**a. ការចាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ**

ឧបករណ៍បំណុលដែលមានលក្ខខណ្ឌដូចខាងក្រោមត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់តាមតម្លៃដករំលស់ ៖

- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរក្សាទុកតាមគំរូអាជីវកម្ម ដែលមានគោលបំណងកាន់កាប់ទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុដើម្បីប្រមូលលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា និង
- លក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យានៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ កំណត់កាលបរិច្ឆេទជាក់លាក់នៃលំហូរសាច់ប្រាក់ដែល ជាការទូទាត់ជាប្រាក់ដើម និងការប្រាក់ទៅតាមចំនួនប្រាក់ដើមដែលនៅសល់(ហៅកាត់ថា "SPPI")។

ឧបករណ៍បំណុលដែលបំពេញតាមលក្ខខណ្ឌដូចខាងក្រោម ត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់ ដោយតម្លៃ សមស្របតាមរយៈប្រាក់លទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗទៀត (ហៅកាត់ថា "FVTOCI")៖

- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរក្សាទុកតាមគំរូអាជីវកម្ម ដែលមានគោលបំណងប្រមូលលំហូរសាច់ ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យានិងលក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និង
- លក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យានៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុកំណត់កាលបរិច្ឆេទជាក់លាក់នៃលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលជា SPPI។



**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**i. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**a. ការចាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

រាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗទៀត ត្រូវបានវាស់ជាបន្តបន្ទាប់ដោយតម្លៃសមស្របតាមរយៈប្រាក់ចំណេញ ឬខាត (ហៅកាត់ថា "FVTPL")។

ទោះបីជាមានការលើកឡើងខាងលើក៏ដោយ ក៏ក្រុមហ៊ុនអាចធ្វើការជ្រើសរើសដែលមិនអាចប្តូរវិញបាន នៅ ពេលមានការទទួលស្គាល់ដំបូងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ៖

- ក្រុមហ៊ុនអាចជ្រើសរើសដែលមិនអាចប្តូរវិញបាន ដើម្បីបង្ហាញការផ្លាស់ប្តូរជាបន្តបន្ទាប់នៃតម្លៃ សមស្របនៃការវិនិយោគភាគហ៊ុនក្នុងប្រាក់លទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ ប្រសិនបើលក្ខខណ្ឌខ្លះ ត្រូវបាន បំពេញ និង
- ក្រុមហ៊ុនអាចជ្រើសរើសដែលមិនអាចប្តូរវិញបាន កត់ត្រាការវិនិយោគបំណុលដែល តម្រូវអោយកត់ ត្រាតាមតម្លៃដករំលស់ ឬការកត់ត្រាតាម FVTOCI តាម FVTPL ប្រសិនបើការធ្វើដូច្នោះ អាចលុបបំបាត់ ឬកាត់បន្ថយជាសារវន្តនូវភាពមិនស៊ីចង្វាក់គ្នារបស់គណនេយ្យ។

*ឧបករណ៍បំណុលកត់ត្រាតាមតម្លៃដករំលស់ឬនៅ FVTOCI*

ក្រុមហ៊ុនវាយតម្លៃចំណាត់ថ្នាក់ និងវាស់វែងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដោយផ្អែកលើលក្ខណៈនៃលំហូរសាច់ប្រាក់ តាមកិច្ចសន្យានៃទ្រព្យសកម្ម និងគំរូអាជីវកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្ម។

ចំពោះទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវបានចាត់ថ្នាក់និងវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់ឬ FVTOCI លក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យា របស់វាគួរតែបង្កើតឲ្យមានលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលជា SPPI។

សម្រាប់គោលបំណងនៃការធ្វើតេស្ត SPPI ប្រាក់ដើមគឺជាតម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសកម្មនៅពេលមានការ ទទួលស្គាល់ដំបូង។ ចំនួនទឹកប្រាក់ដើមនោះអាចផ្លាស់ប្តូរក្នុងរយៈពេលនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ឧទាហរណ៍ ប្រសិនបើមានការសងប្រាក់ដើម)។ ការប្រាក់រួមមានការពិចារណាលើតម្លៃពេលវេលានៃទឹកប្រាក់ ការ ពិចារណាលើហានិភ័យឥណទាន ដែលទាក់ទងនឹងចំនួនទឹកប្រាក់ដើមដែលនៅសល់ក្នុងកំឡុងពេលជាក់ លាក់ណាមួយនិង ការពិចារណាលើហានិភ័យជាមូលដ្ឋានផ្សេងទៀតនៃការផ្តល់ប្រាក់កម្ចី និងចំណាយ ក៏ ដូចជាប្រាក់ចំណេញ។ ការវាយតម្លៃ SPPI ត្រូវធ្វើឡើងតាមរូបិយប័ណ្ណដែលជារូបិយប័ណ្ណរបស់ទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុនោះ។

លំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលជា SPPI ត្រូវមានសង្គតិភាពជាមួយនឹងការរៀបចំឥណទានជាមូលដ្ឋាន។ លក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យាដែលនាំឲ្យមាន ការប្រឈម នឹងហានិភ័យ ឬភាពប្រែប្រួលនៃលំហូរសាច់ប្រាក់តាម កិច្ចសន្យា ដែលមិនទាក់ទងនឹងការរៀបចំឥណទាន ជាមូលដ្ឋាន ដូចជាការហានិភ័យនិងការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃនៃ មូលធន ឬតម្លៃទំនិញ មិនមែនជាលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលជា SPPI ទេ។ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបង្កើត ឬទិញអាចជាការរៀបចំឥណទានមូលដ្ឋានដោយមិនគិតថាតើវាជាឥណទានក្នុងទម្រង់ស្រប ច្បាប់របស់វាឬទេ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**i. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**a. ការចាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

*ឧបករណ៍បំណុលកត់ត្រាតាមតម្លៃដករំលស់ឬនៅ FVTOCI (ត)*

ការវាយតម្លៃនៃគំរូអាជីវកម្មសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាមូលដ្ឋានគ្រឹះនៃការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។ ក្រុមហ៊ុនកំណត់គំរូអាជីវកម្មនៅកម្រិតមួយដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីរបៀបដែលក្រុមហ៊ុនទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានគ្រប់គ្រងជាមួយគ្នាដើម្បីសម្រេចបាននូវគោលដៅអាជីវកម្មជាក់លាក់។ គំរូអាជីវកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុនមិនពឹងផ្អែកលើចេតនាគ្រប់គ្រងរបស់គណៈគ្រប់គ្រង ទៅលើឧបករណ៍នីមួយៗទេ ដូច្នោះការវាយតម្លៃគំរូអាជីវកម្មត្រូវបានអនុវត្តក្នុងកម្រិតនៃការប្រមូលផ្តុំ ជាជាងផ្អែកលើមូលដ្ឋានឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនីមួយៗ។

ក្រុមហ៊ុនពិចារណារាល់ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ដែលមាននៅពេលធ្វើការវាយតម្លៃគំរូអាជីវកម្ម។ ទោះជាយ៉ាងណាការវាយតម្លៃនេះមិនត្រូវបានអនុវត្តដោយផ្អែកលើស្ថានភាពដែលក្រុមហ៊ុន មិនពឹងផ្អែកទៅលើឡើងនោះទេ ដូចជាស្ថានភាព 'ករណីអាក្រក់បំផុត' ឬ 'ករណីស្រួល' ជាដើម។ ក្រុមហ៊ុនត្រូវពិចារណាលើរាល់ភស្តុតាងពាក់ព័ន្ធដែលមានដូចជា៖

- របៀបដែលការអនុវត្តគំរូអាជីវកម្ម និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមាននៅក្នុងគំរូអាជីវកម្មនោះត្រូវបានវាយតម្លៃនិងវាយការណ៍ទៅគណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់របស់ក្រុមហ៊ុន
- ហានិភ័យដែលប៉ះពាល់ដល់ការអនុវត្តគំរូអាជីវកម្ម (និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមាន នៅក្នុងគំរូអាជីវកម្ម) និងនៅក្នុងវិធីមួយដែលហានិភ័យត្រូវបានគ្រប់គ្រង និង
- របៀបដែលអ្នកគ្រប់គ្រងអាជីវកម្មទទួលបានសំណង (ឧទាហរណ៍ ថាតើសំណងគឺផ្អែកលើតម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យដែលបានគ្រប់គ្រងឬលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលបានប្រមូល)។

នៅពេលមានការទទួលស្គាល់ដំបូងនៃទ្រព្យសកម្ម ក្រុមហ៊ុនកំណត់ថាតើទ្រព្យសម្បត្តិហិរញ្ញវត្ថុ ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ថ្មីជាផ្នែកមួយនៃគំរូអាជីវកម្មដែលមានស្រាប់ ឬថាតើពួកគេឆ្លុះបញ្ចាំងពីការចាប់ផ្តើម នៃគំរូអាជីវកម្មថ្មី។ ក្រុមហ៊ុនវាយតម្លៃឡើងវិញនូវគំរូអាជីវកម្មរបស់ខ្លួននៅកាលបរិច្ឆេទនៃការវាយការណ៍នីមួយៗដើម្បីកំណត់ថាតើគំរូអាជីវកម្មបានផ្លាស់ប្តូរតាំងពីអំឡុងពេលមុន។ សម្រាប់របាយការណ៍បច្ចុប្បន្ននិងពីមុន ក្រុមហ៊ុនមិនបានផ្លាស់ប្តូរគំរូអាជីវកម្មរបស់ខ្លួនទេ។

នៅពេលដែលឧបករណ៍បំណុលបានវាស់តាម FVTOCI ត្រូវបានគេលែងទទួលស្គាល់ ចំណេញ/ ខាតបង្គរដែលបានទទួលស្គាល់ពីមុននៅក្នុង OCI ត្រូវកត់ត្រាឡើងវិញពីមូលធន ទៅប្រាក់ចំណេញ ឬខាត។ ផ្ទុយទៅវិញ ចំពោះការវិនិយោគមូលធនដែលកំណត់ថាត្រូវតាម FVTOCI ចំណេញ/ ខាតបង្គរដែលបានទទួលស្គាល់ពីមុននៅក្នុង OCI មិនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាបន្តបន្ទាប់ទៅក្នុងចំណេញ ឬខាតទេប៉ុន្តែត្រូវផ្ទេរជាមូលធន។

ឧបករណ៍បំណុល ដែលត្រូវបានវាស់ជាបន្តបន្ទាប់តាមតម្លៃដករំលស់ ឬ FVTOCI គឺត្រូវវាយតម្លៃលើឱនភាព។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**i. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**a. ការចាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

*ឧបករណ៍មូលធនដែលកត់ត្រា តាម FVTOCI*

នៅពេលកត់ត្រាដំបូង ក្រុមហ៊ុនអាចធ្វើការជ្រើសរើស ដែលមិនអាចប្តូរវិញ (ផ្អែកលើមូលដ្ឋានឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនីមួយៗ) ដើម្បីកំណត់ថាការវិនិយោគលើឧបករណ៍មូលធនដែលបានកំណត់ជា FVTOCI។ ការកំណត់ជា FVTOCI មិនត្រូវបានអនុញ្ញាតទេប្រសិនបើការវិនិយោគមូលធនត្រូវបានធ្វើឡើងសម្រាប់ការជួញដូរ ឬប្រសិនបើវាមានការទូទាត់យថាភាព ដោយអ្នកទិញក្នុងការរួមបញ្ចូលអាជីវកម្មដែល CIFRS ៣ ត្រូវអនុវត្ត។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានធ្វើឡើងសម្រាប់ជួញដូរប្រសិនបើ៖

- វាត្រូវបានគេទិញក្នុង គោលបំណងនៃការលក់វានៅក្នុងរយៈពេលខ្លីខាងមុខឬ
- នៅពេលកត់ត្រាដំបូង វាគឺជាផ្នែកមួយនៃផលប្រយោជន៍ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលក្រុមហ៊ុនគ្រប់គ្រងរួមគ្នា និងមានភស្តុតាងជាក់លាក់ស្តែងនៃការលក់យក ប្រាក់ចំណេញក្នុងរយៈពេលខ្លី ឬ
- វាគឺជាសិទ្ធិ (លើកលែងតែសិទ្ធិ ដែលជាកិច្ចសន្យាធានាហិរញ្ញវត្ថុឬឧបករណ៍ការពារហានិភ័យ ដែលបានកំណត់ និងមានប្រសិទ្ធភាព)។

ការវិនិយោគលើឧបករណ៍មូលធនកត់ត្រាតាម FVTOCI ត្រូវបានវាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃសមស្រប បូកនឹងចំណាយប្រតិបត្តិការ។ ការកត់ត្រាបន្ទាប់ ត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃទីផ្សារជាមួយនឹងចំណេញ និងខាត ដែលកើតឡើងពីការប្រែប្រួលតម្លៃសមស្របត្រូវទទួលស្គាល់នៅលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ និងបង្កនៅក្នុងទុនបម្រុងវាយតម្លៃឡើងវិញនៃការវិនិយោគ។ ចំណេញ ឬខាតយោង នឹងមិនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញទៅក្នុងចំណេញ ឬខាត នៅពេលជម្រះចេញពីបញ្ជីនៃការវិនិយោគមូលធន ផ្ទុយទៅវិញពួកគេនឹងត្រូវផ្ទេរទៅក្នុងប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក។

ក្រុមហ៊ុនបានកំណត់ការវិនិយោគមូលធន ទាំងអស់ដែលមិនមែនសម្រាប់ការជួញដូរទៅតាម FVTOCI នៅពេលអនុវត្តដំបូងនៃ CIFRS ៩ ។

ភាគលាភលើការវិនិយោគទាំងនេះនៅក្នុងឧបករណ៍មូលធនត្រូវបាន ទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ ឬខាតស្របតាម CIFRS ៩ លើកលែងតែភាគលាភជាការទទួលបានមកវិញនៃផ្នែកខ្លះនៃផ្ទៃដើម នៃការវិនិយោគ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**i. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**a. ការចាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

*ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលកត់ត្រាតាម FVTPL*

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមិនត្រូវតាមលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យសម្រាប់ការវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់ ឬ FVTOCI ត្រូវកត់ត្រាតាម FVTPL ។ ជាពិសេស៖

- ការវិនិយោគលើឧបករណ៍មូលធន គឺត្រូវបានចាត់ថ្នាក់តាម FVTPL លើកលែងតែក្រុមហ៊ុនបានកំណត់ ការវិនិយោគលើឧបករណ៍មូលធន ដែលវាមិនត្រូវបានធ្វើឡើងសម្រាប់ការធ្វើពាណិជ្ជកម្ម ឬការទូទាត់ ជាយថាភាព ដែលកើតឡើងពីការរួមបញ្ចូលគ្នានៃអាជីវកម្មតាម FVTOCI នៅពេលទទួលស្គាល់ដំបូង។
- ឧបករណ៍បំណុល ដែលមិនត្រូវតាមលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យតម្លៃដករំលស់ ឬលក្ខណៈ FVTOCI ត្រូវបានចាត់ ថ្នាក់តាម FVTPL ។ លើសពីនេះទៀត ឧបករណ៍បំណុលដែលត្រូវតាមលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យតម្លៃដករំលស់ ឬ FVTOCI អាចត្រូវបានកំណត់យកតាម FVTPL នៅពេលមានការទទួលស្គាល់ដំបូង ប្រសិនបើការកត់ត្រា បែបនេះលុបបំបាត់ ឬកាត់បន្ថយជាសារវន្ត នូវការវាស់ស្ទង់ ឬការទទួលស្គាល់មិនស៊ីចង្វាក់គ្នា ដែលអាច កើតឡើងពីការវាស់វែងទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល ឬការទទួលស្គាល់ការចំណេញ និងការខាតបង់ នៅលើ មូលដ្ឋានផ្សេងគ្នា។ ក្រុមហ៊ុនមិនបានកំណត់ឧបករណ៍បំណុលណាមួយតាម FVTPL ឡើយ។

*ការចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញ*

ប្រសិនបើគំរូអាជីវកម្ម ដែលក្រុមហ៊ុនគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមានការផ្លាស់ប្តូរនោះ ទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុដែលរងផលប៉ះពាល់ ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញ។ ការតម្រូវចំពោះការចាត់ថ្នាក់ និងការវាស់វែង ទាក់ទងនឹងប្រភេទថ្មី អនុវត្តប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពចាប់ពីថ្ងៃដំបូងនៃការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍ដំបូងបន្ទាប់ពី ការផ្លាស់ប្តូរគំរូអាជីវកម្ម ដែលបណ្តាលឲ្យចំណាត់ថ្នាក់ធនធានហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនឡើងវិញ។ ក្នុង កាលបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុបច្ចុប្បន្ននិងការិយបរិច្ឆេទគណនេយ្យមុន មិនមានការផ្លាស់ប្តូរគំរូអាជីវកម្មដែល ក្រុមហ៊ុនកាន់កាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទេដូច្នោះមិនមានការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញទេ។

**b. ចំណេញ/ ខាតពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស**

តម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលជាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស ត្រូវបានកំណត់ជាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេសនោះ ហើយត្រូវបានប្តូរតាមអត្រានៅចុងការិយបរិច្ឆេទនីមួយៗ។ ជាពិសេស សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបាន វាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់ដែលមិនមែនជាផ្នែកដែលទាក់ទងនឹងការការពារហានិភ័យ លម្អៀងនៃការប្តូរ រូបិយប័ណ្ណត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងចំណេញ ឬខាតនៅក្នុងជួរ "ចំណូលផ្សេងៗ"។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**i. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**c. ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ**

ក្រុមហ៊ុនទទួលស្គាល់សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឥណទាន រំពឹងទុក(ហៅកាត់ថា"ECL")ទៅលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុខាងក្រោមដែលមិនត្រូវបានវាស់វែងតាម FVTPL៖

- ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន និង
- សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ។

ពុំមានការតម្រូវឲ្យមានការខាតបង់លើឱនភាពនៃតម្លៃ សម្រាប់ការវិនិយោគមូលធនដែលកត់ត្រាតាម FVTOCI។

លើកលែងតែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមានឱនភាពដើម ឬបានទិញ ECLs តម្រូវឲ្យធ្វើតាមរយៈសំវិធានធនខាតបង់នូវចំនួនទឹកប្រាក់ស្មើនឹង៖

- ECL ១២ខែ គឺជា ECL មួយផ្នែកនៃ ECL មួយអាយុកាល ដែលបណ្តាលមកពីព្រឹត្តិការណ៍ខកខានសងដែលអាចកើតឡើងក្នុងរយៈពេល១២ខែបន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទ(សំដៅទៅលើដំណាក់កាលទី១) ឬ
- ECL ពេញមួយអាយុកាល គឺជា ECL មួយអាយុកាលដែលបណ្តាលមកពីព្រឹត្តិការណ៍ខកខានសងដែលអាចកើតមាននៅក្នុងអាយុកាលនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (សំដៅទៅលើដំណាក់កាលទី២ និងដំណាក់កាលទី៣)។

សំវិធានធនខាតបង់សម្រាប់ ECL ពេញមួយអាយុកាល ចាំបាច់សម្រាប់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុប្រសិនបើ ហានិភ័យឥណទាននៅលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនោះមានការកើនឡើងជាសារវន្ត ចាប់តាំងពីមានការទទួលស្គាល់ដំបូង។ ចំពោះឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀតទាំងអស់ ECLs ត្រូវបានវាស់វែងក្នុងចំនួនទឹកប្រាក់ស្មើនឹង ECL ១២ខែ។ ព័ត៌មានលំអិតបន្ថែមស្តីពី ការកំណត់នៃការកើនឡើង ហានិភ័យឥណទានសារវន្ត ត្រូវបានរាយការណ៍ នៅក្នុងកំណត់សម្គាល់នេះ។

ECLs គឺជាការប៉ាន់ស្មានដោយផ្អែកលើប្រូបាប៊ីលីតេមធ្យមភាគនៃតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការបាត់បង់ឥណទាន។ ទាំងនេះត្រូវបានវាស់វែងជាតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃភាពខុសគ្នារវាងលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា និងលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលក្រុមហ៊ុនរំពឹងថា នឹងទទួលបានពីមធ្យមភាគនៃសេណារីយ៉ូស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ចជាច្រើននាពេលអនាគតដែលត្រូវធ្វើអប្បបរមាដោយប្រើការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព (ហៅកាត់ថា "EIR")។

ក្រុមហ៊ុនវាស់វែង ECL លើមូលដ្ឋានឯកត្តភាព ឬផ្អែកលើមូលដ្ឋានសមូហភាពសម្រាប់ផលប៉ុន្តែឥណទានដែលមានលក្ខណៈហានិភ័យលើសេដ្ឋកិច្ចស្រដៀងគ្នា។ ការវាស់វែងសំវិធានធននៃការខាតបង់ គឺផ្អែកលើតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលរំពឹងទុករបស់ទ្រព្យដោយប្រើ EIR ដើមរបស់ទ្រព្យសកម្មដោយមិនគិតថាតើវាត្រូវបានវាស់វែងដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានឯកត្តភាព ឬតាមមូលដ្ឋានរួម។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**i. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**c. ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

*ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាព*

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមួយគឺជា 'ឥណទានមានឱនភាព' នៅពេលព្រឹត្តិការណ៍មួយ ឬច្រើន ដែលមានផលប៉ះពាល់អាក្រក់ដល់លំហូរសាច់ប្រាក់ដែលបានប៉ាន់ប្រមាណនាពេលអនាគត នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ បានកើតឡើង។ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាព ត្រូវបានគេចាត់ទុកថាជាទ្រព្យសកម្មថ្នាក់ទី៣។ ភស្តុតាងនៃឥណទានខាតបង់រួមមានទិន្នន័យដែលអាចអង្កេតបានអំពីព្រឹត្តិការណ៍ដូចខាងក្រោម៖

- ការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុជាសារវន្តរបស់អ្នកខ្ចី ឬអ្នកចេញផ្សាយ
- ការរំលោភកិច្ចសន្យាដូចជាករណីខកខានបង់ ឬហួសកាលបរិច្ឆេទកំណត់
- សម្រាប់ហេតុផលសេដ្ឋកិច្ច ឬកិច្ចសន្យាទាក់ទងនឹងភាពលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុរបស់អ្នកខ្ចី អ្នកផ្តល់កម្ចី បានផ្តល់សម្បទានដល់អ្នកខ្ចីដែលអ្នកផ្តល់កម្ចីមិនពិចារណាក្នុងករណីផ្សេង
- ការបាត់បង់នៃទីផ្សារសកម្មមួយសម្រាប់មូលបត្រ ដោយសារការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ ឬ
- ការទិញទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុក្នុងការបញ្ចុះតម្លៃយ៉ាងច្រើន ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីការបាត់បង់ឥណទានដែលបានកើតឡើង។

វានឹងមិនទៅរួចក្នុងការកំណត់ព្រឹត្តិការណ៍ដាច់ពីគ្នាតែមួយ ផ្ទុយទៅវិញទិពលរួមគ្នានៃព្រឹត្តិការណ៍មួយចំនួន អាចបណ្តាលឲ្យទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុក្លាយមានឱនភាព។ ក្រុមហ៊ុនវាយតម្លៃតើឧបករណ៍បំណុល ដែលជាទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានវាស់វែងដោយតម្លៃដករំលស់ ឬ FVTOCI ជាការខាតបង់ឥណទាននាចុងការិយបរិច្ឆេទនីមួយៗ។ ដើម្បីវាយតម្លៃឧបករណ៍បំណុលសាជីវកម្មជា ឥណទានមានឱនភាព ក្រុមហ៊ុនពិចារណាលើកត្តាដូចជាទិន្នផលសញ្ញាប័ណ្ណ ការវាយតម្លៃឥណទាន និងលទ្ធភាពរបស់អ្នកខ្ចីក្នុងការប្រមូលមូលនិធិ។

ឥណទានមួយត្រូវបានចាត់ទុកជាឥណទានមានឱនភាពនៅពេលដែលសម្បទានត្រូវបានផ្តល់ដល់ អ្នកខ្ចី ដោយសារតែការខ្វះខាតខាងជីវភាពក្នុងស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់អ្នកខ្ចី លើកលែងតែមានភស្តុតាងបង្ហាញថាជាលទ្ធផលនៃការផ្តល់សម្បទាន ហានិភ័យនៃការមិនទទួលបានលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាបានថយចុះជាសារវន្ត និងមិនមានសូចនាករផ្សេងទៀតនៃឱនភាព។ ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលសម្បទានត្រូវបានពិចារណាប៉ុន្តែមិនបានផ្តល់ឲ្យនោះ ទ្រព្យនោះត្រូវបានគេចាត់ទុកថាជាឥណទានមានឱនភាព នៅពេលមានភស្តុតាងដែលអាចសង្កេតពីឱនភាពឥណទាន រួមទាំងការខាតបង់ដែលត្រូវតាមនិយមន័យនៃការខកខានសង។ និយមន័យនៃការខកខានសង (សូមមើលខាងក្រោម) រួមបញ្ចូលទាំងសូចនាករបង្ហាញពីភាពមិនអាចទៅរួចក្នុងការបង់ប្រាក់ និងការហួសកាលកំណត់សងសម្រាប់រយៈពេល ៩០ ថ្ងៃឬច្រើនជាងនេះជាគោល។



**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**i. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**c. ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

*និយមន័យនៃការខកខានសង (Definition of Default)*

ភាពសំខាន់ចំពោះការកំណត់ ECL គឺជានិយមន័យនៃការខកខានសង។ និយមន័យនៃការខកខានសងត្រូវបានប្រើក្នុងការវាស់វែងបរិមាណ ECL និងក្នុងការកំណត់ថាតើសំវិធានធនការខាតបង់អាស្រ័យលើ ECL ១២ ខែ ឬ ECL មួយអាហុកាល ដោយសារការខកខានសងជាសមាសភាព នៃប្រូបាប៊ីលីតេនៃការខកខានសង (ហៅកាត់ថា "PD") ដែលមានផលប៉ះពាល់ទៅលើទាំងការវាស់វែង ECL និងការកំណត់អត្តសញ្ញាណនៃការកើនឡើងហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត។

ក្រុមហ៊ុនចាត់ទុកខាងក្រោមនេះ ថាជាព្រឹត្តិការណ៍នៃការខកខានសង៖

- អ្នកខ្ចីហួសកាលកំណត់សងស្មើឬលើស ៩០ ថ្ងៃលើកាតព្វកិច្ចឥណទានណាមួយចំពោះក្រុមហ៊ុន ឬ
- អ្នកខ្ចីទំនងជាមិនអាចបង់កាតព្វកិច្ចឥណទានទាំងមូលរបស់ខ្លួនដល់ក្រុមហ៊ុនទេ។

និយមន័យនៃការខកខានសងនេះត្រូវបានប្រើដោយក្រុមហ៊ុនសម្រាប់គោលបំណងគណនេយ្យ ក៏ដូចជាសម្រាប់គោលបំណងគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទានផ្ទៃក្នុង និងត្រូវបានប្រើយ៉ាងទូលំទូលាយដោយស៊ីសង្វាក់គ្នាទៅនឹងនិយមន័យនៃការខកខានសងតាមបទប្បញ្ញត្តិ។ និយមន័យនៃការខកខានសង ត្រូវបានរៀបចំយ៉ាងត្រឹមត្រូវដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីលក្ខណៈ ផ្សេងៗគ្នានៃប្រភេទទ្រព្យសកម្មខុសៗគ្នា។ ឥណទានវិបារូបន៍លើសកាលកំណត់ត្រូវបានចាត់ទុកថាហួសកាលបរិច្ឆេទកំណត់នៅពេលអតិថិជនបានរំលោភលើដែនកំណត់ ដែលបានណែនាំ ឬត្រូវបានណែនាំអំពីដែនកំណត់តូចជាងចំនួនទឹកប្រាក់ដែលនៅសល់បច្ចុប្បន្ន។

នៅពេលវាយតម្លៃថាអ្នកខ្ចីទំនងជាមិនបង់កាតព្វកិច្ចឥណទានរបស់ខ្លួន ក្រុមហ៊ុនត្រូវគិតគូរទាំងសូចនាករគុណភាពនិងបរិមាណ។ សូចនាករវិបារូបន៍ដូចជាស្ថានភាពហួសកាលកំណត់និងការមិនបង់ប្រាក់លើកាតព្វកិច្ចមួយទៀតនៃសមាគមតែមួយ គឺជាធាតុចូលសំខាន់នៅក្នុងការវិភាគនេះ។ ក្រុមហ៊ុនប្រើប្រាស់ប្រភពព័ត៌មានជាច្រើនប្រភេទ ដើម្បីវាយតម្លៃភាពមិនប្រក្រតីដែលត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅខាងក្នុង ឬទទួលបានពីប្រភពខាងក្រៅ។ ដូចដែលបានកត់សម្គាល់នៅក្នុងនិយមន័យនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនៃការខាតបង់ឥណទាន ការខកខានសង គឺជាភស្តុតាងដែលបង្ហាញថាទ្រព្យសកម្ម គឺជាឥណទានមានឱនភាព។ ដូច្នេះទ្រព្យសកម្មជាឥណទានមានឱនភាពរួមបញ្ចូលនូវទ្រព្យដែលខកខានសង ប៉ុន្តែក៏នឹងរួមបញ្ចូលនូវទ្រព្យបាត់បង់ផ្សេងទៀតដោយហេតុថា និយមន័យនៃការខាតបង់ឥណទានមានលក្ខណៈទូលំទូលាយជាងនិយមន័យនៃការខកខានសងក្នុងការសង។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**i. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**c. ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

*ការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យឥណទាន*

ក្រុមហ៊ុនត្រួតពិនិត្យរាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ និងបានចេញកិច្ចសន្យាឥណទាន ដែលជាកម្មវត្ថុ តម្រូវអោយមានការវាយតម្លៃ ថាតើមានការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យឥណទាន ចាប់តាំងពីមានការ ទទួលស្គាល់ដំបូង។ ប្រសិនបើមានការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យឥណទាន ក្រុមហ៊ុននឹងធ្វើការវាស់ វែងសំវិធានធនខាតបង់ដោយផ្អែកលើ ECL មួយអាយុកាលជាជាង ECL រយៈពេល១២ខែ។ គោល នយោបាយគណនេយ្យរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺមិនត្រូវប្រើយុទ្ធសាស្ត្រងាយស្រួលដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមានហានិភ័យ ឥណទាន 'ទាប' នៅកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍ត្រូវបានចាត់ទុកថាមិនមានការកើនឡើង គួរឲ្យកត់សម្គាល់នៃហានិភ័យឥណទានឡើយ។ ជាលទ្ធផល ក្រុមហ៊ុនត្រួតពិនិត្យទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំង អស់ និងកិច្ចសន្យាឥណទានដែលបានចេញ ដែលស្ថិតក្រោមការឱនភាពសំរាប់ការកើនឡើងហានិភ័យ ឥណទានជាសារវន្ត។

ក្នុងការវាយតម្លៃថា តើហានិភ័យឥណទាននៅលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបានកើនឡើងជាសារវន្ត ចាប់តាំងពីការ ទទួលស្គាល់ដំបូង ក្រុមហ៊ុនប្រៀបធៀបហានិភ័យនៃការខកខានសងដែលកើតឡើងជាប្រចាំលើឧបករណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុនៅចុងការិយបរិច្ឆេទដោយផ្អែកលើកាលកំណត់នៃឧបករណ៍ដែលនៅសល់ ជាមួយនឹងហានិភ័យនៃ ការខកខានសងដែលកើតឡើង ត្រូវបានគេរំពឹងទុកសម្រាប់កាលកំណត់ដែលនៅសល់នៅចុងការិយបរិច្ឆេទ បច្ចុប្បន្ន នៅពេលដែលឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង។ ក្នុងការធ្វើការវាយតម្លៃនេះ ក្រុមហ៊ុនពិចារណាទាំងព័ត៌មានបរិមាណ និងគុណភាពដែលសមហេតុផល និងអាចគាំទ្របានរួមទាំងបទពិសោធន៍ ដែលធ្លាប់មាន និងព័ត៌មានរំពឹងទុកទៅខាងមុខដែលអាចរកបានដោយមិនចាំបាច់ចំណាយ ឬការប្រឹងប្រែង លើសលប់ដោយផ្អែកលើបទពិសោធន៍ដែលធ្លាប់មានរបស់ក្រុមហ៊ុន និងការវាយតម្លៃឥណទានរបស់អ្នក ជំនាញរួមទាំងព័ត៌មានរំពឹងទុកទៅខាងមុខ។

សេណារីយ៉ូសេដ្ឋកិច្ចជាច្រើនបង្កើតបាន ជាមូលដ្ឋាននៃការកំណត់PD នៅការទទួលស្គាល់ដំបូង និងនៅ ការិយបរិច្ឆេទបន្តបន្ទាប់។ សេណារីយ៉ូសេដ្ឋកិច្ចខុសគ្នា នឹងនាំឲ្យមានPDខុសគ្នា។ វាគឺជាការផ្លឹងផ្លែងពី សេណារីយ៉ូផ្សេងៗគ្នាទាំងនេះដែលបង្កើតជាមូលដ្ឋានប្រូបាប៊ីលីតេមធ្យមទំងន់ដែលត្រូវបានប្រើ ដើម្បី កំណត់ថាតើហានិភ័យឥណទានបានកើនឡើងជាសារវន្ត។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**i. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**c. ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

*ការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យឥណទាន(ត)*

ព័ត៌មានរំពឹងទុកទៅខាងមុខ រួមមានការរំពឹងទុកនាពេលអនាគតនៃ ឧស្សាហកម្មដែលសមភាគីរបស់ ក្រុមហ៊ុនធ្វើប្រតិបត្តិការដោយទទួលបានពីរបាយការណ៍អ្នកវាយតម្លៃឥណទាន អង្គការពាណិជ្ជកម្មអន្តរជាតិ និង អង្គការ ស្រដៀងគ្នាផ្សេងទៀតក៏ដូចជាព័ត៌មានដែលមាននៅខាងក្នុងអំពីឥរិយាបថទូទាត់ប្រាក់របស់អតិថិជន។ ក្រុមហ៊ុនបែងចែកដៃគូរបស់ខ្លួនទៅតាមថ្នាក់ហានិភ័យឥណទានផ្ទៃក្នុងដែលពាក់ព័ន្ធអាស្រ័យលើ គុណភាព ឥណទានរបស់ពួកគេ។ ព័ត៌មានអំពីបរិមាណគឺជាសូចនាករចម្បងមួយនៃការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យ ឥណទាននិងផ្នែកលើការផ្លាស់ប្តូរ PD មួយអាយុកាលដោយការប្រៀបធៀប៖

- PDមួយអាយុកាល ដែលនៅសល់នៅចុងការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ ជាមួយនឹង
- PDមួយអាយុកាល ដែលនៅសល់សម្រាប់ចំណុចនៃពេលវេលានេះ ដែលត្រូវបានគេប៉ាន់ស្មានដោយ ផ្អែកលើអង្គហេតុនិងកាលៈទេសៈនៅពេលនៃការទទួលស្គាល់ដំបូងនៃហានិភ័យ។

PDs ដែលត្រូវបានប្រើគឺមានលក្ខណៈមើលរំពឹងទុកទៅខាងមុខហើយក្រុមហ៊ុនប្រើវិធីសាស្ត្រនិងទិន្នន័យដូច គ្នាដើម្បីវាស់សំវិធានធនការខាតបង់សម្រាប់ ECL។

កត្តាគុណភាពដែលបង្ហាញពីការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យឥណទាន ត្រូវបានឆ្លុះបញ្ចាំងនៅក្នុងគំរូ PDs ឲ្យបានទាន់ពេលវេលា។ ទោះយ៉ាងណាក្រុមហ៊ុននៅតែពិចារណាដាច់ដោយឡែកពីកត្តាគុណភាពមួយ ចំនួនដើម្បីវាយតម្លៃប្រសិនបើហានិភ័យឥណទានកើនឡើងជាសារវន្ត។

ដោយសារការកើនឡើង នូវហានិភ័យឥណទានចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូង គឺជាវិធានការដែលទាក់ទង ការផ្លាស់ប្តូរ PDជាក់ស្តែង នឹងកាន់តែមានចំនួនធំជាង សម្រាប់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមាន PD ទាបនៅ ពេលកត់ត្រាដំបូងបើប្រៀបធៀប ទៅនឹងឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមាន PD ខ្ពស់ជាងនេះនៅពេលកត់ត្រា។

ជាគោល នៅពេលដែលទ្រព្យសកម្មបានផុតកំណត់សង្ខេប៣០ថ្ងៃ ក្រុមហ៊ុនចាត់ទុកថាមានការកើនឡើងនៃ ហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត ហើយទ្រព្យសកម្មស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលទី ២ នៃគំរូឱនភាព ពោលគឺ សំវិធានធន ខាតបង់ត្រូវបានវាស់វែងជា ECL ពេញមួយអាយុកាល។ បន្ថែមលើឥណទានដែលត្រូវបានវាយ តម្លៃជាលក្ខណៈបុគ្គលនិងត្រូវបានបញ្ចូលក្នុងបញ្ជីឃ្នាំមើលគឺស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលទី ២ នៃគំរូឱនភាព ។ ដូច បានកត់សម្គាល់ប្រសិនបើមានភស្តុតាងបង្ហាញពីឱនភាពឥណទាន ទ្រព្យសកម្មស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលទី៣ នៃគំរូឱនភាព។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**i. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**c. ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

*ការកែប្រែនិងការលែងទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ*

ការកែប្រែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុកើតឡើងនៅពេលលក្ខខណ្ឌ កិច្ចសន្យាទាក់ទងនឹងលំហូរសាច់ប្រាក់របស់ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានធ្វើការចរចាឡើងវិញ ឬផ្លាស់ប្តូរជាថ្មីរវាងការទទួលស្គាល់ដំបូង និងកាលកំណត់ សងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។ ការកែប្រែមានឥទ្ធិពលទៅលើចំនួនទឹកប្រាក់និង ឬពេលវេលានៃលំហូរសាច់ ប្រាក់ក្នុងកិច្ចសន្យាដែលអាចធ្វើទៅបានភ្លាមៗ ឬនៅពេលអនាគត។ លើសពីនេះទៀត ការណែនាំ ឬការកែ សម្រួលកិច្ចព្រមព្រៀងដែលមានស្រាប់នៃឥណទានអាចបង្កើតបានជាការកែប្រែ ទោះបីជាកិច្ចព្រមព្រៀងថ្មី ឬ ការកែតម្រូវទាំងនេះមិនទាន់ប៉ះពាល់ដល់លំហូរសាច់ប្រាក់ភ្លាមៗក៏ដោយ ប៉ុន្តែអាចប៉ះពាល់ដល់ លំហូរសាច់ ប្រាក់ដែលអាស្រ័យលើកិច្ចព្រមព្រៀងត្រូវបានបំពេញ ឬអត់ (ឧទាហរណ៍ ការផ្លាស់ប្តូរនៃការកើនឡើងអត្រា ការប្រាក់ ដែលកើតឡើងនៅពេលដែលមានការរំលោភលើកិច្ចព្រមព្រៀង)។

ក្រុមហ៊ុនលែងទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ លុះត្រាតែសិទ្ធិក្នុងកិច្ចសន្យាទទួលសាច់ប្រាក់ផុតកំណត់ (រាប់បញ្ចូលទាំងការផុតកំណត់ដែលកើតឡើងពីការកែប្រែដោយមានលក្ខខណ្ឌខុសគ្នា) ឬនៅពេលដែល ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងហានិភ័យ និងរង្វាន់ជាកម្មសិទ្ធិទាំងអស់នៃទ្រព្យសកម្មត្រូវបានផ្ទេរទៅ អង្គភាពផ្សេង ទៀត។ ប្រសិនបើក្រុមហ៊ុនមិនផ្ទេរឬរក្សាទុកនូវរាល់ហានិភ័យនិងរង្វាន់ជាកម្មសិទ្ធិហើយនៅតែបន្តគ្រប់គ្រង ទ្រព្យសកម្មដែលបានផ្ទេរ ក្រុមហ៊ុនកត់ត្រា កម្មសិទ្ធិដែលនៅសល់ចំពោះទ្រព្យសកម្មនិងចំនួនបំណុលដែល ពាក់ព័ន្ធអាចនឹងត្រូវបង់។ ប្រសិនបើក្រុមហ៊ុនរក្សានូវរាល់ហានិភ័យ និងរង្វាន់ជាកម្មសិទ្ធិនៃទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានផ្ទេរក្រុមហ៊ុននៅតែបន្តទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ហើយក៏ទទួលស្គាល់ប្រាក់កម្ចី មានទ្រព្យបញ្ចាំសម្រាប់ប្រាក់ដែលទទួលបាន។

នៅពេលលែងទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងមូល ភាពខុសគ្នារវាងចំនួនទឹកប្រាក់នៅសល់របស់ ទ្រព្យសកម្មនិងផលបូកសរុបនៃការទូទាត់ ដែលទទួលបាននិងត្រូវទទួលបាន និងចំណេញ/ ខាតដែលត្រូវ បានទទួលស្គាល់នៅក្នុងOCI និងបង្កនៅក្នុងមូលធន ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ ឬខាតលើកលែង តែការវិនិយោគមូលធនដែលបានកំណត់ការ វាស់វែងតាម FVTOCI ដែលការចំណេញ/ ខាតដែលបានទទួល ស្គាល់ពីមុននៅក្នុង OCI មិនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាបន្តបន្ទាប់ទៅក្នុងចំណេញ ឬខាតទេ។

ការលែងទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមិនទាំងអស់ (ឧទាហរណ៍ នៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនរក្សាជម្រើស ក្នុងការទិញផ្នែកណាមួយនៃទ្រព្យសកម្មដែលបានផ្ទេរមកវិញ) ក្រុមហ៊ុនបែងចែកតម្លៃដែលនៅសល់ដែលពី មុននៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុរវាងផ្នែកដែលខ្លួនបន្តទទួលស្គាល់ក្រោមការចូលរួមជាបន្ត និងផ្នែកដែលលែង ទទួលស្គាល់នៅលើមូលដ្ឋាននៃតម្លៃសមស្របនៃផ្នែកទាំងនោះ នៅកាលបរិច្ឆេទនៃការផ្ទេរប្រាក់។ ភាពខុស គ្នារវាងចំនួនតម្លៃដែលនៅសល់សម្រាប់ផ្នែកដែលលែងត្រូវបានទទួលស្គាល់ និងផលបូកសរុបនៃការ ទូទាត់ដែលទទួលបានសម្រាប់ផ្នែកដែលលែងត្រូវបានទទួលស្គាល់ ហើយចំណេញ/ ខាតបង្កដែលត្រូវ បានទទួលស្គាល់នៅក្នុង OCI រួចហើយ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ ឬខាត។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**i. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**c. ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

*ការកែប្រែនិងការលែងទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)*

ចំណេញ/ ខាតបង់ ដែលត្រូវបានគេទទួលស្គាល់នៅក្នុង OCI ត្រូវបានបែងចែករវាងផ្នែកដែលនៅតែបន្តត្រូវបានទទួលស្គាល់ និងផ្នែកដែលមិនត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅលើមូលដ្ឋាននៃតម្លៃសមស្របនៃផ្នែកទាំងនោះ។ នេះមិនត្រូវបានអនុវត្តសម្រាប់ការវិនិយោគលើមូលធន ដែលបានកំណត់ឱ្យវាស់វែងតាម FVTOCI ដោយសារតែចំណេញ/ ខាត ដែលបានទទួលស្គាល់ពីមុននៅក្នុង OCI មិនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញជាបន្តបន្ទាប់ទៅក្នុងចំណេញ ឬខាតទេ។

*ការលុបចេញពីបញ្ជី*

ឥណទាន និងមូលបត្របំណុលត្រូវបានលុបចោលនៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនមិនមានការរំពឹងទុកសមហេតុផលក្នុងការប្រមូលមកវិញនូវទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ទោះបីជាទាំងស្រុង ឬផ្នែកខ្លះ) ។ នេះជាករណីដែលក្រុមហ៊ុនកំណត់ថា អ្នកខ្ចីមិនមានទ្រព្យសកម្ម ឬប្រភពចំណូលដែលអាចបង្កើតលំហូរសាច់ប្រាក់គ្រប់គ្រាន់ដើម្បីសងចំនួនទឹកប្រាក់ដែលត្រូវលុបចោល។ ការលុបចេញពីបញ្ជីមួយបង្កើតបានជាព្រឹត្តិការណ៍ដែលគេលែងទទួលស្គាល់។ ក្រុមហ៊ុនអាចអនុវត្តសកម្មភាពពង្រឹងច្បាប់ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានលុបចោល។ ការប្រមូលប្រាក់ជាលទ្ធផលនៃសកម្មភាពពង្រឹងច្បាប់របស់ក្រុមហ៊ុននឹងនាំឱ្យមាន ចំណេញលើឱនភាពតម្លៃដែលនឹងត្រូវបានបង្ហាញជា "ប្រាក់ចំណូលផ្សេងៗ" នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញឬ ខាត។

*ការបង្ហាញនៃសំវិធានធនសម្រាប់ ECL នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ*

- សំវិធានធនខាតបង់សម្រាប់ ECL ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុង របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុដូចខាងក្រោម៖
- សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់៖ ជាការកាត់ចេញពីតម្លៃយោងដុលនៃទ្រព្យសកម្ម និង
  - នៅពេលដែលឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរួមបញ្ចូលទាំងធាតុផ្សំដែលត្រូវបានដកយក និងមិនដកយក(ដោយអតិថិជន) ហើយក្រុមហ៊ុនមិនអាចកំណត់អត្តសញ្ញាណ ECL លើធាតុផ្សំនៃកិច្ចសន្យាឥណទានដោយឡែកពីគ្នារវាងសមាសធាតុដែលបានដកយក៖ ក្រុមហ៊ុនបង្ហាញពីសំវិធានធនខាតបង់រួមគ្នាសម្រាប់សមាសធាតុទាំងពីរ។ ចំនួនទឹកប្រាក់រួមបញ្ចូលគ្នា ត្រូវបានបង្ហាញជាការកាត់ចេញពីតម្លៃនៅសល់ដុលនៃសមាសធាតុដែលបានដក។ រាល់សំវិធានធនខាតបង់ ដែលលើសពីចំនួនដុលសរុបនៃសមាសធាតុដែលបានដកត្រូវបានបង្ហាញជាសំវិធានធន។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**ii. បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងមូលធន**

ឧបករណ៍បំណុល និងមូលធនដែលបានចេញផ្សាយត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ឬមូលធនស្របតាមខ្លឹមសារនៃការរៀបចំកិច្ចសន្យា។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាកាតព្វកិច្ចតាមកិច្ចសន្យា ក្នុងការប្រគល់សាច់ប្រាក់ ឬទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត ឬដើម្បីប្តូរទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុជាមួយ អង្គភាពផ្សេងទៀតក្រោមលក្ខខណ្ឌដែលមិនអំណោយផលដល់ក្រុមហ៊ុន ឬកិច្ចសន្យាដែល នឹងឬអាចត្រូវបានទូទាត់ជា ភាគហ៊ុនផ្ទាល់របស់ក្រុមហ៊ុន និងគឺជាកិច្ចសន្យាដែលមិនមែនជានិស្សន្ទ ដែលក្រុមហ៊ុនមាន ឬត្រូវមានកាតព្វកិច្ចផ្តល់នូវចំនួនអថេរនៃភាគហ៊ុនផ្ទាល់របស់ខ្លួន ឬកិច្ចសន្យាចម្លងពីភាគហ៊ុនផ្ទាល់ដែល នឹងត្រូវបានទូទាត់ក្រៅពីការដោះដូរចំនួនទឹកប្រាក់ថេរនៃសាច់ប្រាក់ (ឬទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត) សម្រាប់ចំនួនថេរនៃឧបករណ៍ទ្រព្យមូលធនផ្ទាល់ខ្លួនរបស់ក្រុមហ៊ុន។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ត្រូវបានវាស់ជាបន្តបន្ទាប់តាមតម្លៃដករំលស់ ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ រាល់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលត្រូវបង្ហាញលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុតំណាងឲ្យចំនួនទឹកប្រាក់ដែលត្រូវបង់រួមទាំងការប្រាក់បង្កើន។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដទៃទៀត រាប់បញ្ចូលទាំងប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់កម្ចី ត្រូវបានកត់ត្រាដំបូងដោយប្រើតម្លៃសមស្របដកថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការ។ បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដទៃទៀត ត្រូវបានកត់ត្រាបន្តបន្ទាប់មកទៀតតាមតម្លៃដករំលស់ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

វិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព គឺជាវិធីសាស្ត្រគណនាតម្លៃដករំលស់នៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងការបែងចែកចំណាយការប្រាក់ក្នុងកំឡុងពេលដែលពាក់ព័ន្ធ។ អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពគឺជាអត្រាមួយដែលធ្វើអប្បបរមាការទូទាត់សាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលរំពឹងទុកក្នុងអាយុកាលនៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុឬខ្លីជាង អោយស្មើនឹងចំនួនទឹកប្រាក់យោងសុទ្ធពេលទទួលស្គាល់ដំបូង។ សម្រាប់ព័ត៌មានលម្អិតស្តីពី EIR សូមមើល “ចំណូលការប្រាក់សុទ្ធ” នៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ២.១៦។

**iii. ការរៀបចំការកាត់កង**

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានកាត់កង ហើយចំនួនសុទ្ធត្រូវបានបង្ហាញ នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលក្រុមហ៊ុនមានសិទ្ធិអនុវត្តតាមផ្លូវច្បាប់ ក្នុងការកាត់កងបរិមាណដែលបានទទួលស្គាល់និងមានបំណងដើម្បីទូទាត់នៅលើមូលដ្ឋានសុទ្ធ ឬដើម្បីទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មនិងទូទាត់បំណុលក្នុងពេលដំណាលគ្នា។ សិទ្ធិក្នុងការកាត់កង ត្រូវតែមាននៅថ្ងៃនេះជាជាងការពឹងផ្អែកលើព្រឹត្តិការណ៍នាពេលអនាគត ហើយត្រូវតែអនុវត្តបានដោយសមភាគីណាមួយទាំងក្នុងដំណើរជំនួញធម្មតានិងមិនមានលទ្ធភាពសងបំណុល ឬក្រុមហ៊ុនក្នុងករណីមានការខកខានសង។



**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៧ ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ**

ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានចេញសេចក្តីប្រកាសលេខ ៨៧-០១៧-៣៤៥ ចុះថ្ងៃទី១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៧ ស្តីពី ចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន និងសំវិធានធនលើអ៊ីមភារមិន និងសារាចរណែនាំលេខ៨៧-០១៨-០០១ ចុះថ្ងៃទី១៦ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៨ ស្តីពីការអនុវត្តប្រកាសស្តីពីចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន និងសំវិធានធនលើ អ៊ីមភារមិន ដែលតម្រូវអោយធនាគារ និងស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុធ្វើសំវិធានធន លើឱនភាពតម្លៃសម្រាប់ហ្វូស៊ីលីធី រយៈពេលខ្លី និងរយៈពេលវែងដូចខាងក្រោម៖

ចំណាត់ថ្នាក់	ចំនួនថ្ងៃផុតកំណត់		អត្រាសំវិធានធន
	រយៈពេលខ្លី (មួយឆ្នាំឬតិចជាង)	រយៈពេលវែង (ច្រើនជាងមួយឆ្នាំ)	
សំវិធានធនទូទៅ៖			
ធម្មតា	១៥ថ្ងៃ ឬតិចជាងនេះ	តិចជាង ៣០ថ្ងៃ	១%
សំវិធានធនជាក់លាក់៖			
ឃ្នាំមើល	១៥ថ្ងៃ – ៣០ថ្ងៃ	៣០ថ្ងៃ – ៨៩ថ្ងៃ	៣%
ក្រោមស្តង់ដារ	៣១ថ្ងៃ – ៦០ថ្ងៃ	៩០ថ្ងៃ – ១៧៩ថ្ងៃ	២០%
សង្ស័យ	៦១ថ្ងៃ – ៩០ថ្ងៃ	១៨០ថ្ងៃ – ៣៥៩ថ្ងៃ	៥០%
បាត់បង់	៩១ថ្ងៃ ឬច្រើនជាង	៣៦០ថ្ងៃ ឬច្រើនជាង	១០០%

ហ្វូស៊ីលីធីយោងតាមប្រកាសនេះត្រូវបានកំណត់ថាជាឥណទាន និងផលិតផលហិរញ្ញវត្ថុដទៃទៀត មិនថា ត្រូវបានរាយការណ៍លើរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ ឬក្រៅរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ ដែលត្រូវ បានផ្តល់ជូនដោយក្រុមហ៊ុន ទៅឲ្យសមភាគីដែលនាំឲ្យកើនឡើងនូវហានិភ័យឥណទានដល់ក្រុមហ៊ុន។

ក្រុមហ៊ុនគណនាសំវិធានធនខាតបង់នៃឱនភាពតម្លៃ សម្រាប់ឥណទានដោយ អនុលោមតាមសំវិធានធន តាមបទប្បញ្ញត្តិក្នុងពេលដំណាលគ្នាជាមួយនឹងការគណនាដោយអនុលោមទៅតាម CIFRSs ។ សំវិធានធន ខាតបង់នៃឱនភាពតម្លៃបានគណនាតាម CIFRSsតម្រូវអោយទទួលស្គាល់ និងកត់ត្រានៅក្នុងចំណេញ ឬខាត និងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។ នៅពេលសំវិធានធនខាតបង់លើឱនភាពគណនាតាម បទប្បញ្ញត្តិធំជាង ធៀបនឹងសំវិធានធនដែលបានគណនាតាម CIFRSs ចំនួនលើសត្រូវផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញ រក្សាទុក ទៅជាទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិដូចមានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់២៣។

**ការកត់ត្រាលប់វិញនៃទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ**

នៅពេលដែលសំវិធានធនឱនភាពតម្លៃបានគណនាស្របតាមបទប្បញ្ញត្តិមានចំនួន តិចជាងការគណនាតាម CIFRSs ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិត្រូវបានកត់ត្រាលប់វិញតាមចំនួនដោយមិនឲ្យលើសពីចំនួនដែលត្រូវបាន កត់ត្រា បើមិនមានទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងឆ្នាំមុនៗទេ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៤ និស្សន្ទកាន់កាប់សម្រាប់ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ**

និស្សន្ទកាន់កាប់សម្រាប់ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ រួមមានទ្រព្យសកម្មនិស្សន្ទ និងបំណុលនិស្សន្ទទាំងអស់ ដែលមិនត្រូវបានចាត់ទុកថាជាទ្រព្យសកម្មជួញដូរ ឬបំណុលជួញដូរ និងមិនត្រូវបានកំណត់នៅក្នុងទំនាក់ទំនងការការពារហានិភ័យដែលសមស្រប។

និស្សន្ទកាន់កាប់សម្រាប់ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ ត្រូវបានវាស់ដោយតម្លៃសមស្រប នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលទទួលស្គាល់ដំបូង។ រាល់ការផ្លាស់ប្តូរនៃតម្លៃសមស្របរបស់ខ្លួនត្រូវបានទទួលស្គាល់ភ្លាមៗក្នុងចំណេញ ឬខាត ជាសមាសភាគនៃចំណេញ/ខាតពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេសក្រោមចំណូលផ្សេងៗ។

**២.៥ ភតិសន្យា**

**(a) ក្រុមហ៊ុនដែលជាភតិកៈ**

ក្រុមហ៊ុនវាយតម្លៃថាភតិសន្យាមួយគឺជា ឬមានភតិសន្យានៅថ្ងៃចាប់ផ្តើមដំបូងនៃភតិសន្យា។ ក្រុមហ៊ុនទទួលស្គាល់សិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យាដែលត្រូវគ្នានឹងការរៀបចំភតិសន្យា ទាំងអស់ដែលជាភតិកៈ លើកលែង តែការជួលរយៈពេលខ្លី (កំណត់ជាភតិសន្យាជាមួយរយៈពេលជួល ១២ខែ ឬតិចជាងនេះ) និង ការជួលនៃទ្រព្យសម្បត្តិដែលមានតម្លៃទាប (ដូចជា ថេប្លេត ម៉ូតូ និងសម្ភារៈនៃគ្រឿងសង្ហារឹមការិយាល័យ)។ ចំពោះភតិសន្យាទាំងនេះ ក្រុមហ៊ុនទទួលស្គាល់ការ ទូទាត់ភតិសន្យាជាចំណាយប្រតិបត្តិការដោយឈរលើមូលដ្ឋានថេរក្នុង រយៈពេលនៃការជួលលុះត្រាតែមានមូលដ្ឋានគ្រឹះជាប្រព័ន្ធមួយទៀតតំណាងឲ្យ គំរូនៃពេលវេលាដែលផលប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចពីទ្រព្យសកម្មដែលបានជួលត្រូវបានប្រើប្រាស់។

បំណុលភតិសន្យាត្រូវបានវាស់តាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការទូទាត់ដែលមិនត្រូវបានបង់ នៅកាលបរិច្ឆេទនៃការចាប់ផ្តើមដោយបានធ្វើអប្បហារតម្លៃដោយប្រើអត្រាការប្រាក់បង្កប់ក្នុងភតិសន្យា។ ប្រសិនបើអត្រានេះមិនមានភាពងាយស្រួលក្នុងការកំណត់ ក្រុមហ៊ុននឹងប្រើប្រាស់អត្រាប្រាក់កម្ចីកើនរបស់ខ្លួន។

ការទូទាត់ភតិសន្យាដែលមាននៅក្នុងការវាស់វែងនៃបំណុលភតិសន្យារួមមាន៖

- ការទូទាត់ភតិសន្យាថេរ (រួមទាំងការទូទាត់ជាធាតុថេរ) ដកចេញប្រាក់លើកទឹកចិត្តដែលអាចទទួលបាន
- ការទូទាត់ភតិសន្យាអថេរដែលអាស្រ័យលើសន្ទស្សន៍ ឬអត្រាដែលវាស់វែងដំបូងដោយប្រើសន្ទស្សន៍ ឬអត្រានៅកាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើម
- ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលរំពឹងថានឹងត្រូវបង់ដោយភតិកៈក្រោមការធានាតម្លៃនៅសល់
- ការអនុវត្តទៅលើជម្រើសទិញ ប្រសិនបើភតិកៈមានហេតុផលសមរម្យក្នុងការជ្រើសរើសជម្រើស និង
- ការបង់ប្រាក់ពិន័យ សម្រាប់ការបញ្ចប់កិច្ចសន្យាជួល ប្រសិនបើរយៈពេលជួលនោះឆ្លុះបញ្ចាំងពីការអនុវត្តជម្រើសដើម្បីបញ្ចប់កិច្ចសន្យាជួល។

បំណុលភតិសន្យា ត្រូវបានបង្ហាញដាច់ដោយឡែកនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៩ ភតិសន្យា (ត)**

**(a) ក្រុមហ៊ុនដែលជាភតិកៈ (ត)**

បំណុលភតិសន្យាត្រូវបានវាស់ជាបន្តបន្ទាប់ដោយការបង្កើនចំនួនទឹកប្រាក់យោង ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការប្រាក់លើបំណុលភតិសន្យា (ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព) និងដោយកាត់បន្ថយចំនួនទឹកប្រាក់យោង ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការទូទាត់ភតិសន្យា។

ក្រុមហ៊ុនវាស់វែងឡើងវិញនូវបំណុលភតិសន្យា (និងធ្វើនិយ័តកម្មលើសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម) នៅពេល៖

- រយៈពេលជួលត្រូវបានផ្លាស់ប្តូរ ឬនៅពេលមានការផ្លាស់ប្តូរព្រឹត្តិការណ៍ ដែលបណ្តាលអោយមានការផ្លាស់ប្តូរការវាយតម្លៃនៃជម្រើសទិញ ក្នុងករណីដែលបំណុលភតិសន្យាត្រូវបានវាស់វែងជាថ្មីដោយធ្វើអប្បហារទៅលើថ្លៃជួលដែលបានកែសម្រួល ដោយប្រើអត្រាអប្បហារដែលបានកែសម្រួលឡើងវិញ។
- ការទូទាត់ការជួលត្រូវបានផ្លាស់ប្តូរដោយសារតែការផ្លាស់ប្តូរសន្ទស្សន៍ ឬអត្រាប្តូរប្រាក់ឬការផ្លាស់ប្តូរប្រាក់សំណងដែលរំពឹងទុកក្រោមតម្លៃនៅសល់ ដែលធានាក្នុងករណីដែលបំណុលជួលត្រូវបានជួសដោយការអប្បហារថ្លៃជួលដែលបានកែសម្រួល ដោយប្រើអត្រាអប្បហារដែលមិនមានការកែប្រែ (លើកលែងតែការទូទាត់ការជួល គឺដោយសារតែការផ្លាស់ប្តូរអត្រាការប្រាក់ប្រែប្រួលមួយក្នុងករណីដែល អត្រាអប្បហារត្រូវបានប្រើ)។
- កិច្ចសន្យាភតិសន្យាត្រូវបានកែប្រែ ហើយការកែប្រែនៃភតិសន្យាមិនត្រូវបានចាត់ទុកជាភតិសន្យាដាច់ដោយឡែកទេ ក្នុងករណីនេះបំណុលភតិសន្យាត្រូវបានវាស់ឡើងវិញដោយផ្អែកលើរយៈពេលនៃការជួលនៃភតិសន្យាកែប្រែដោយធ្វើអប្បហារទៅលើការបង់ថ្លៃជួល ដោយប្រើអត្រាអប្បហារដែលបានកែសម្រួលឡើងវិញទៅតាមកាលបរិច្ឆេទនៃការកែប្រែ។

សិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មមួយមាន ការវាស់វែងដំបូងនៃបំណុលភតិសន្យានិង ការទូទាត់ភតិសន្យាដែលបានធ្វើឡើងនៅថ្ងៃ ឬមុនថ្ងៃចាប់ផ្តើម ដោយដកចេញនូវអត្ថប្រយោជន៍លើកទឹកចិត្តនៃភតិសន្យាដែលទទួលបាន និងថ្លៃចំណាយដំបូង។ វាត្រូវបានវាស់វែងបន្តបន្ទាប់ ដោយយកថ្លៃដើមដកចេញការរំលស់បង្ក និងការខាតបង់លើឱនភាពតម្លៃ។

នៅពេលណាដែលក្រុមហ៊ុនមានកាតព្វកិច្ចបង់ចំណាយក្នុងការរុះរើ និងយកចេញទ្រព្យសម្បត្តិដែលបានជួល ហើយត្រូវស្តារទីតាំងដែលវាស្ថិតនៅ ឬស្តារឡើងវិញនូវទ្រព្យសកម្មជាមូលដ្ឋានអោយដូចទៅនឹងលក្ខខណ្ឌដែលបានកំណត់នៅក្នុងភតិសន្យា សំវិធានធនត្រូវបានទទួលស្គាល់និងវាស់វែងតាម CIAS ៣៧។ ចំពោះការចំណាយ ទាក់ទងនឹងសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម ការចំណាយនោះត្រូវកត់ត្រាបញ្ចូលក្នុងសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មដែលពាក់ព័ន្ធ។

សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្មត្រូវធ្វើរំលស់ក្នុងរយៈពេលនៃការជួល។ ប្រសិនបើភតិសន្យាផ្ទេរកម្មសិទ្ធិនៃទ្រព្យសកម្ម ឬថ្លៃដើម នៃសិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម ឆ្លុះបញ្ចាំងថា ក្រុមហ៊ុនរំពឹងនឹងប្រើសិទ្ធិជម្រើសទិញសិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្មដែលពាក់ព័ន្ធត្រូវធ្វើរំលស់លើ អាយុកាលនៃទ្រព្យសកម្ម។ រំលស់ចាប់ផ្តើមពីកាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមនៃភតិសន្យា។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.៩ ភតិសន្យា (ត)**

**(a) ក្រុមហ៊ុនដែលជាភតិកៈ (ត)**

សិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានបង្ហាញជាជួរដាច់ដោយឡែក នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាព ហិរញ្ញវត្ថុ។

ក្រុមហ៊ុនអនុវត្ត CIAS ៣៦ ដើម្បីកំណត់ថាសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មមានឱនភាពតម្លៃ និងកត់ត្រា ការខាតបង់នៃឱនភាពតម្លៃដែលបានរកឃើញដូចបានបរិយាយនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ២.១២។

ជាការសម្រួលក្នុងការអនុវត្ត CIFRS ១៦ អនុញ្ញាតឲ្យភតិកៈមិនបំបែកសមាសភាគដែលមិនមែនជាភតិសន្យា ហើយ រៀបចំសមាសភាគភតិសន្យា និងសមាសភាគដែលមិនមែនជាភតិសន្យាណាមួយជាមួយគ្នា។ ក្រុមហ៊ុន មិនបានប្រើការសម្រួលនេះទេ។ សម្រាប់កិច្ចសន្យាដែលមានសមាសភាគភតិសន្យា និងសមាសភាគ ភតិសន្យាថែមមួយ ឬលើសមួយ ឬសមាសភាគដែលមិនមែនជាភតិសន្យា ក្រុមហ៊ុនបែងចែកចូរនៅក្នុង កិច្ចសន្យា ទៅតាមសមាសភាគភតិសន្យានីមួយៗ ដោយផ្អែកលើតម្លៃឯកជនរបស់សមាសភាគភតិសន្យា និង តម្លៃឯកជនសរុបរួមនៃសមាសភាគដែលមិនមែនជាភតិសន្យា។

**២.១០ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ**

ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារត្រូវ កត់ត្រាតាមតម្លៃដើមដកចេញនូវរំលស់បង្គរនិងការខាតបង់លើឱនភាពតម្លៃបើមាន។ ចំណាយនៃទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខាររួមមានថ្លៃទិញ និងថ្លៃក្នុងការនាំយកទ្រព្យនោះទៅទីតាំងរបស់ខ្លួនសម្រាប់ការ ប្រើប្រាស់ដែលបានគ្រោងទុក។ នៅពេលដែលធាតុណាមួយ នៃទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារមានទំហំធំដែលមាន អាយុកាលខុសគ្នា សមាសធាតុនោះត្រូវចាត់ទុកជាធាតុដាច់ដោយឡែកពីគ្នានៃទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ។

ចំណាយជាបន្តបន្ទាប់ទាក់ទងនឹងធាតុនៃទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់រួចហើយត្រូវ កត់បន្ថែមទៅនឹងតម្លៃយោងទ្រព្យសកម្ម នៅពេលដែលផលប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគតនឹងមាន លើសពីស្តង់ដារ ដែលបានវាយតម្លៃពីដំបូងនៃ ការអនុវត្តទ្រព្យសកម្មដែលមានស្រាប់សម្រាប់ក្រុមហ៊ុន រាល់ ចំណាយជាបន្តបន្ទាប់ផ្សេងទៀតត្រូវបានទទួលស្គាល់ថាជាចំណាយក្នុងកំឡុងពេលដែលកើតឡើង។

ចំណេញ ឬខាតដែលកើតឡើងពីការចូលនិវត្តន៍ឬការលក់ចេញនៃទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារត្រូវបានកំណត់ ដោយភាពខុសគ្នារវាង ចំណូលពីការលក់សុទ្ធដែលបានប៉ាន់ស្មាន និងតម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្ម ហើយត្រូវ បានទទួលស្គាល់ក្នុងចំណេញ ឬខាតនៅកាលបរិច្ឆេទនៃការចូលនិវត្តន៍ ឬការលក់ចេញ។

រំលស់ត្រូវបានគណនាតាមមូលដ្ឋានរំលស់ថេរលើអាយុកាលរបស់ទ្រព្យសកម្មដែលបានប៉ាន់ស្មាន មានដូច ខាងក្រោម៖

ការកែលម្អអគារជួល	៤ ឆ្នាំ ឬរយៈពេលនៃភតិសន្យាបើតិចជាង
យានយន្ត	៨ ឆ្នាំ
ម៉ូតូ	៥ ឆ្នាំ
កុំព្យូទ័រនិងគ្រឿងបរិក្ខារការិយាល័យ	៣ ទៅ ៤ ឆ្នាំ

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.១០ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ (ត)**

ការសាងសង់ដែលកំពុងដំណើរការមិនត្រូវបានរំលស់ទេ រហូតដល់ពេលដែលទ្រព្យសម្បត្តិពាក់ព័ន្ធត្រូវបានបញ្ចប់និងដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់។

ទ្រព្យសកម្ម ដែលបានរំលស់អស់ទាំងស្រុងត្រូវបានរក្សាទុកនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ រហូតដល់លែងប្រើហើយមិនមានការរំលស់ដែលត្រូវបានធ្វើឡើងទាក់ទងនឹងទ្រព្យសកម្មទាំងនេះទេ។ ប្រសិនបើមានសូចនាករ ថាមានការផ្លាស់ប្តូរជាសារវន្តនូវអត្រារំលស់ អាយុកាល ឬតម្លៃនៅសល់នៃទ្រព្យសកម្មនោះ ការរំលស់ទ្រព្យសកម្មនោះត្រូវបានកែប្រែឡើងវិញដោយអនុវត្តទៅមុខ ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការរំពឹងទុកថ្មី។

**២.១១ ទ្រព្យសកម្មអរូបី**

ទ្រព្យសកម្មអរូបីរួមមានសូហ្វវែរ អាជ្ញាប័ណ្ណ និងការងារដែលកំពុងដំណើរការ។

ទ្រព្យសកម្មអរូបី ត្រូវបានគណនាតាមថ្លៃដើមដករំលស់បង្គរ និងការខាតបង់លើឱនភាពតម្លៃបង្គរលើមាន។ វាត្រូវបានរំលស់ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានរំលស់ថេរតាមអត្រា ២០%ក្នុងមួយឆ្នាំ។ ប្រសិនបើមានការសូចនាករ បង្ហាញថាមានការផ្លាស់ប្តូរជាសារវន្ត នៃអត្រារំលស់អាយុកាល ឬតម្លៃនៅសល់នៃទ្រព្យសកម្មអរូបី ការរំលស់ត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញដោយអនុវត្តទៅមុខ ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការរំពឹងទុកថ្មី។

ការងារដែលកំពុងដំណើរការមិនត្រូវបានធ្វើការរំលស់នោះទេ រហូតដល់ពេលដែលទ្រព្យសកម្មពាក់ព័ន្ធត្រូវបានបញ្ចប់និងដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់។

**២.១២ ឱនភាពតម្លៃនៃទ្រព្យសកម្ម និងបរិក្ខារ ទ្រព្យសកម្មអរូបី និងសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម**

នៅចុងការិយបរិច្ឆេទនីមួយៗ ក្រុមហ៊ុនត្រួតពិនិត្យឡើងវិញនូវតម្លៃយោងទ្រព្យសកម្ម និងបរិក្ខារ ទ្រព្យសកម្មអរូបី និងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មរបស់ខ្លួន ដើម្បីកំណត់ថាតើមានសូចនាករណាមួយដែលទ្រព្យសកម្មទាំងនោះបានទទួលរងនូវការ ខាតពីឱនភាពតម្លៃឬទេ។ ប្រសិនបើមានសូចនាករនៃបែបនេះ ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលអាចប្រមូលមកវិញរបស់ទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានប៉ាន់ស្មានថានឹងកំណត់ទំហំនៃការខាតពីឱនភាពតម្លៃប្រសិនបើមាន។ នៅពេលដែលទ្រព្យសកម្មមិនបង្កើតលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលឯករាជ្យពីទ្រព្យសកម្មផ្សេងទៀត ក្រុមហ៊ុនបានប៉ាន់ស្មានចំនួនទឹកប្រាក់ដែលអាចប្រមូលមកនៃអង្គភាពផលិតសាច់ប្រាក់ ដែលទ្រព្យសកម្មនៅក្រោមកម្មសិទ្ធិ។ នៅពេលដែលអាចរកឃើញមូលដ្ឋានសមហេតុផលនិងមានសង្គតិភាព ទ្រព្យសកម្មសាជីវកម្មក៏ត្រូវបានបែងចែកទៅអង្គភាពផលិតសាច់ប្រាក់នីមួយៗ ឬបើពុំនោះទេ ពួកគេត្រូវបានបែងចែកទៅក្រុមតូចបំផុតនៃអង្គភាពផលិត សាច់ប្រាក់ដែលមូលដ្ឋានសមហេតុផលនិងមានសង្គតិភាពអាចបានរកឃើញ។

ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលអាចប្រមូលមកគឺជាចំនួនដែលខ្ពស់ជាងគេរវាងតម្លៃសមស្របនិងតម្លៃប្រើប្រាស់។ ក្នុងការវាយតម្លៃប្រើប្រាស់ លំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលបានប៉ាន់ស្មានត្រូវបានបញ្ចុះថ្លៃទៅនឹងតម្លៃបច្ចុប្បន្នរបស់ពួកគេ ដោយប្រើអត្រាបញ្ចុះថ្លៃមុនបង់ពន្ធដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីការវាយតម្លៃទីផ្សារបច្ចុប្បន្ន នៃតម្លៃលុយ និងហានិភ័យជាក់លាក់ទៅនឹងទ្រព្យសកម្មដែលការប៉ាន់ស្មាននៃលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតមិនត្រូវបានកែសម្រួលឡើយ ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.១២ ឱនភាពតម្លៃនៃទ្រព្យសកម្មនិងបរិក្ខារ ទ្រព្យសកម្មអរមិ និងសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម (ត)**

ប្រសិនបើចំនួនទឹកប្រាក់ដែលអាចប្រមូលមករបស់ទ្រព្យសកម្ម (ឬអង្គភាពផលិតសាច់ប្រាក់) ត្រូវបានប៉ាន់ស្មានថាតិចជាងតម្លៃយោងរបស់វា តម្លៃយោងរបស់ទ្រព្យសកម្ម (ឬអង្គភាពផលិតសាច់ប្រាក់) ត្រូវបានកាត់បន្ថយទៅជា ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលអាចប្រមូលមកវិញរបស់ទ្រព្យសកម្ម។ ការខាតពីឱនភាពតម្លៃត្រូវបានទទួលស្គាល់ភ្លាមៗក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាត។

នៅពេលដែលការខាតពីឱនភាពតម្លៃ ត្រូវបានកត់ត្រាឡើងវិញនៅពេលបន្ទាប់ តម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្ម (ឬអង្គភាពផលិតសាច់ប្រាក់) ត្រូវបានកើនឡើងទៅជាតម្លៃប៉ាន់ស្មានរបស់ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលអាចប្រមូលមករបស់វា ប៉ុន្តែការកើនឡើងនៃតម្លៃយោងនេះ មិនលើសចំនួនទឹកប្រាក់ដែលអាចប្រមូលមកដែលនឹងត្រូវបានកំណត់បើគ្មានទទួលស្គាល់ការខាតពីឱនភាពតម្លៃសំរាប់ទ្រព្យសកម្ម (ឬអង្គភាពផលិតសាច់ប្រាក់) ក្នុងឆ្នាំមុនៗឡើយ។ ការកត់ត្រាឡើងវិញនៃការខាតពីឱនភាពតម្លៃ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ភ្លាមៗនៅក្នុងចំណេញ ឬខាតក្នុងកម្រិតដែលវាលុបបំបាត់ការខាតពីឱនភាពតម្លៃដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់សំរាប់ទ្រព្យសកម្មក្នុងឆ្នាំមុនៗ។

**២.១៣ ការបណ្តាក់ទុនក្នុងសមាគម**

សមាគម គឺជាអង្គការដែលក្រុមហ៊ុនមានឥទ្ធិពលជាសារវន្តទៅលើ និងមិនមែនជាបុគ្គលម្នាក់ឡើយ ឬមានភាគហ៊ុននៅក្នុងក្រុមហ៊ុនរួមទុន។ ឥទ្ធិពលជាសារវន្ត គឺជាអំណាចនៅក្នុងការចូលរួមនៅក្នុងការសម្រេចចិត្តទៅលើគោលនយោបាយហិរញ្ញវត្ថុ និងប្រតិបត្តិការរបស់ភាគីទទួលបានការវិនិយោគ ប៉ុន្តែមិនមែនជាការគ្រប់គ្រង ឬការគ្រប់គ្រងរួមទៅលើគោលនយោបាយទាំងនោះទេ។

លទ្ធផល និង ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលនៃសមាគម ត្រូវកត់ត្រាទៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះតាមរយៈវិធីសាស្ត្រមូលធនរបស់គណនេយ្យ។

តាមវិធីសាស្ត្រមូលធន ការវិនិយោគនៅក្នុងសមាគម គឺត្រូវកត់ត្រានៅក្នុង របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលដំបូងតាមថ្លៃដើម និងកែតម្រូវនៅពេលបន្ទាប់ដើម្បីកត់ត្រាចំណែករបស់ក្រុមហ៊ុននូវគណនីចំណេញ ឬខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗរបស់សមាគម។ នៅពេលចំណែកខាតបង់របស់ក្រុមហ៊ុននៅក្នុងសមាគមមានចំនួនលើសពីចំនួនភាគហ៊ុនរបស់ក្រុមហ៊ុននៅក្នុងសមាគម (រួមមានការវិនិយោគរយៈពេលវែងដែលធាតុពិតជាផ្នែកមួយនៅក្នុងការវិនិយោគសុទ្ធរបស់ក្រុមហ៊ុននៅក្នុងសមាគម) ក្រុមហ៊ុននឹងបញ្ឈប់ទទួលស្គាល់នូវការខាតបង់បន្ទាប់ពីនេះ។ ការខាតបង់បន្ថែមទៀត នឹងត្រូវបានទទួលស្គាល់ លុះត្រាតែក្រុមហ៊ុនមានកាតព្វកិច្ចតាមផ្លូវច្បាប់ ឬដោយប្រយោល ឬក្រុមហ៊ុនបានធ្វើការទូទាត់ជំនួសសមាគម។

ការវិនិយោគក្នុងសមាគមត្រូវបានកត់ត្រាដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រមូលធន ចាប់ពីថ្ងៃដែលភាគីទទួលបានការវិនិយោគក្លាយជាសមាគម។ នៅពេលវិនិយោគក្នុងសមាគម ចំនួនដែលថ្លៃដើមនៃការវិនិយោគលើសចំណែករបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងតម្លៃសមស្របសុទ្ធនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលរបស់ភាគីទទួលបានការវិនិយោគ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ថាជាកេរ្តិ៍ឈ្មោះពាណិជ្ជកម្មដែលបានកត់ត្រានៅក្នុងតម្លៃយោងនៃការវិនិយោគ។ ចំនួនដែលចំណែករបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងតម្លៃសមស្របសុទ្ធនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល លើសថ្លៃដើមនៃការវិនិយោគ ក្រោយពេលធ្វើការវាយតម្លៃឡើងវិញ នឹងត្រូវបានទទួលស្គាល់ភ្លាមៗនៅក្នុងចំណេញ ឬខាតក្នុងការិយបរិច្ឆេទ ដែលការវិនិយោគបានកើតឡើង។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.១៤ សំវិធានធន**

សំវិធានធនត្រូវបានទទួលស្គាល់ នៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនមានកាតព្វកិច្ចបច្ចុប្បន្ន (តាមផ្លូវច្បាប់ ឬដោយប្រយោល) ដែលជាលទ្ធផលនៃព្រឹត្តិការណ៍អតីតកាល ហើយវាអាចនឹងធ្វើឲ្យមានលំហូរចេញនូវធនធានជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ច ដែលនឹងតម្រូវឲ្យមានការទូទាត់សងកាតព្វកិច្ចនោះនិងការល្បាករណ៍ដែលគួរឲ្យជឿជាក់ បានទៅលើបរិមាណនៃកាតព្វកិច្ចនោះ។

នៅពេលដែលមានកាតព្វកិច្ចដែលប្រហាក់ប្រហែលគ្នាច្រើន កម្រិតនៃលំហូរចេញនូវធនធានដើម្បីទូទាត់កាតព្វកិច្ចនោះត្រូវបានកំណត់ដោយគិតទៅលើចំណាត់ថ្នាក់ នៃកាតព្វកិច្ចនោះទាំងមូល។ សំវិធានធន គឺត្រូវបានទទួលស្គាល់ ទោះបីជាកម្រិតលំហូរចេញនៃធាតុណាមួយនៅក្នុងចំណាត់ថ្នាក់កាតព្វកិច្ចដូចគ្នានោះ មានចំនួនតូចក៏ដោយ។

សំវិធានធន ត្រូវបានវាស់វែងនៅតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការចំណាយ ដែលបានរំពឹងទុកថានឹងត្រូវការក្នុងការទូទាត់កាតព្វកិច្ច ដោយប្រើអត្រាការប្រាក់មុនបង់ពន្ធ ដែលបង្ហាញពីការវាយតម្លៃទីផ្សារបច្ចុប្បន្ននៃតម្លៃពេលវេលារបស់ទឹកប្រាក់ និងហានិភ័យជាក់លាក់ផ្សេងៗនៃកាតព្វកិច្ចនោះ។ ការកើនឡើងនៃសំវិធានធន គឺដោយសារពេលវេលា ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណាយការប្រាក់។

**២.១៥ អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត**

**សំវិធានធនសម្រាប់មូលនិធិសោធននិវត្តន៍**

ក្រុមហ៊ុន ផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍ដល់និយោជិតរបស់ខ្លួនតាមគោលការណ៍មូលនិធិសោធននិវត្តន៍។ និយោជិតទាំងឡាយណា ដែលបានបញ្ចប់រយៈពេលសាកល្បងបីខែជាមួយក្រុមហ៊ុននឹងមានសិទ្ធិចូលរួមក្នុងមូលនិធិសោធននិវត្តន៍នេះ។ មូលនិធិនេះមានប្រភពដូចខាងក្រោម៖

និយោជិតចូលរួមវិភាគទានចំនួន៣%នៃប្រាក់បៀវត្សប្រចាំខែរបស់ពួកគាត់ ហើយក្រុមហ៊ុនចូលរួមវិភាគទាន ៦%សម្រាប់និយោជិតដែលបម្រើការងារតិចជាង ឬស្មើបីឆ្នាំ និង ៧% សម្រាប់និយោជិតដែលបម្រើការងារចាប់ពីបីឆ្នាំឡើង។ ការចូលរួមវិភាគទានរបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានកាត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍លទ្ធផលដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានបង្ក។

ក្រុមហ៊ុនផ្តល់ការប្រាក់ទៅលើសមតុល្យបូកយោង នៃមូលនិធិសោធននិវត្តន៍តាមអត្រាទីផ្សារដែលក្រុមហ៊ុនផ្តល់ឲ្យអតិថិជនដាក់ប្រាក់បញ្ញើ។ ការប្រាក់នេះត្រូវបានកាត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍លទ្ធផលដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានបង្ក។

មូលនិធិសោធននិវត្តន៍នឹងត្រូវបានផ្តល់ទៅឲ្យនិយោជិត(អ្នកដែលបានចូលរួមវិភាគទានក្នុងមូលនិធិ)នៅពេលដែលពួកគាត់ចូលនិវត្តន៍ ឬលាលែង ឬក៏ត្រូវបានបញ្ឈប់ពីការងារ។ ចំនួនដែលនិយោជិតបានរួមចំណែក និងទាំងការប្រាក់ ត្រូវបានទូទាត់ជូនយ៉ាងពេញលេញដោយក្រុមហ៊ុន។ និយោជិតទាំងឡាយណាដែលត្រូវបានបណ្តេញចេញ ដោយសារតែការអនុវត្តខុសច្បាប់នឹងទទួលបានមូលនិធិនេះត្រឹមចំណែកដែលគាត់បានចូលរួម ដោយបូកនឹងការប្រាក់តែប៉ុណ្ណោះ ដោយមិនគិតពីអតីតភាពការងាររបស់និយោជិតរូបនោះឡើយ។



**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.១៥ អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត(ត)**

**ការទូទាត់ប្រាក់អតីតភាពការងារ**

ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈបានចេញប្រកាសលេខ៤៤៣ ស្តីពីការទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារនៅថ្ងៃទី២១ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៨ និងសេចក្តីណែនាំលេខ ០៤២/១៩ ស្តីពីការបើកប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារដែលមានមុនឆ្នាំ ២០១៩ សម្រាប់សហគ្រាស គ្រឹះស្ថាន ក្រៅពីផ្នែកវាយនភណ្ឌ កាត់ដេរ និងផលិតផលស្បែកជើង ចុះថ្ងៃទី២២ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៩ ដែលតម្រូវឲ្យក្រុមហ៊ុនទូទាត់លើកប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារទៅដល់និយោជិត ដែលមានកិច្ចសន្យាការងារ មានថេរវេលាមិនកំណត់។ គ្រប់កម្មករនិយោជិតដែលចាប់ផ្តើមបម្រើការងារមុនថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩ ហើយនៅបន្តបម្រើការងារមានសិទ្ធិទទួលបាននូវប្រាក់រំលឹកអតីតភាពការងារដែលមានចំនួនស្មើនឹងប្រាំមួយ (៦) ថ្ងៃក្នុង១ឆ្នាំ នៃប្រាក់ឈ្នួលជាមធ្យមដែលនិយោជិតទទួលបានក្នុងឆ្នាំនីមួយៗដែលបានបម្រើការងារ ដោយការបើករំលឹកនេះមិនអាចលើសពី ៦ខែ និងត្រូវកំណត់ឲ្យទូទាត់ជារៀងរាល់ឆ្នាំ ចាប់ផ្តើមពីខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ដូចខាងក្រោម៖

- ចំនួន ៣ថ្ងៃ នៅក្នុងខែមិថុនា នៃឆ្នាំ នីមួយៗ និង
- ចំនួន ៣ថ្ងៃ នៅក្នុងខែធ្នូ នៃឆ្នាំ នីមួយៗ។

ចំពោះកម្មករនិយោជិត ដែលបានលាលប់ពីការងារ ឬការបញ្ឈប់ដោយការប្រព្រឹត្តខុសដែលធ្ងន់ធ្ងរ នឹងមិនទទួលបាននូវប្រាក់រំលឹកអតីតភាពការងារដែលនៅសល់នោះទេ។

ប្រាក់រំលឹកអតីតភាពការងារ ត្រូវបានវាស់តាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត ដែលក្រុមហ៊ុនបានរំពឹងទុកមុនទាក់ទងនឹងសេវាកម្មដែលនិយោជិតបានផ្តល់រហូតដល់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨។ ប្រាក់រំលឹកអតីតភាពការងារ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ពេញលេញនៅឆ្នាំ២០១៨។

ប្រកាសនេះ ក៏តម្រូវឲ្យក្រុមហ៊ុនទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ ទៅដល់កម្មករនិយោជិតសម្រាប់ការបម្រើការងារចាប់ពីឆ្នាំ២០១៩ តទៅ ដោយការទូទាត់នោះមានចំនួនស្មើនឹង១៥ថ្ងៃក្នុង១ឆ្នាំ នៃប្រាក់ឈ្នួល និងប្រាក់បន្ទាប់បន្សំ ហើយត្រូវទូទាត់ក្នុងចំនួន៧,៥ថ្ងៃ នៅក្នុងខែ មិថុនា និងខែធ្នូ នៃឆ្នាំនីមួយៗ។ ប្រាក់អតីតភាពការងារនេះ ត្រូវបានកត់ត្រាក្នុងកំឡុងពេល ដែលនិយោជិតបម្រើការងារផ្អែកតាមមូលដ្ឋានបង្កើត។

**សិទ្ធិឈប់សម្រាករបស់និយោជិត**

សិទ្ធិក្នុងការទទួលបានការឈប់សម្រាកប្រចាំឆ្នាំរបស់និយោជិតត្រូវបានគេ ទទួលស្គាល់នៅពេលដែលពួកគេបានបម្រើការងារ។ សំវិធានធនត្រូវបានធ្វើឡើងសម្រាប់បំណុលដែលបានប៉ាន់ប្រមាណសម្រាប់ការឈប់សម្រាកប្រចាំឆ្នាំដែលជាលទ្ធផលនៃសេវាកម្មដែលផ្តល់ដោយ និយោជិតរហូតដល់ចុងបញ្ចប់នៃការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.១៦ ចំណូលការប្រាក់សុទ្ធ**

ចំណូល និងចំណាយការប្រាក់សម្រាប់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ លើកលែងតែប្រភេទដែលត្រូវបានចាត់ថ្នាក់សម្រាប់ការធ្វើពាណិជ្ជកម្ម ឬដែលត្រូវបានវាស់វែងឬកំណត់តាម FVTPL ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុង 'ចំណូលការប្រាក់សុទ្ធ' ជា 'ចំណូលការប្រាក់' និង 'ចំណាយការប្រាក់' នៅក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាតដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ ការប្រាក់លើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានវាស់តាម FVTPL ត្រូវបានរាប់បញ្ចូលក្នុងចលនាតម្លៃសមស្របក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទនេះ។

អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព("EIR") គឺជាអត្រាមួយដែល ធ្វើអប្បបរមាការទូទាត់សាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលរំពឹងទុក ក្នុងអាយុកាលរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬខ្លីជាងអោយស្មើនឹងចំនួនទឹកប្រាក់យោងសុទ្ធពេលទទួលស្គាល់ដំបូង។ លំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតត្រូវបានប៉ាន់ស្មានដោយគិតគូរពីលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យាទាំងអស់នៃឧបករណ៍។

ការគណនា EIR រួមបញ្ចូលកម្រៃទាំងអស់ ដែលបានបង់ ឬទទួលបានរវាងភាគីនៃកិច្ចសន្យាដែលមានចំនួនបន្ថែម និងកើតឡើងដោយផ្ទាល់ក្នុងការរៀបចំប្រាក់កម្ចីជាក់លាក់ ចំណាយប្រតិបត្តិការ និងបុព្វលាភ ឬការបញ្ចុះតម្លៃផ្សេងទៀត។ ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុកត់ត្រាតាម FVTPL ចំណាយប្រតិបត្តិការ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងចំណេញ ឬខាតនៅពេលមានការទទួលស្គាល់ដំបូង។

ចំណូលការប្រាក់ និងចំណាយការប្រាក់ត្រូវបានគណនា ដោយអនុវត្ត EIR ទៅលើតម្លៃយោងដុលនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនមានការខាតបង់ឥណទាន (ពោល គឺតម្លៃដករំលស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ មុនពេលធ្វើការនិយ័តកម្មលើសំវិធានធនECLណាមួយ) ឬទៅលើតម្លៃដករំលស់នៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ។ ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាពឥណទាន ចំណូលការប្រាក់ត្រូវបានគណនាដោយអនុវត្ត EIR ទៅលើតម្លៃដករំលស់នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាពឥណទាន (ពោល គឺតម្លៃយោងដុលដកសំវិធានធនសម្រាប់ECLs) ។

**២.១៧ ចំណូល និងចំណាយផ្សេងៗ**

ចំណូល និងចំណាយផ្សេងៗ រួមមានថ្លៃសេវាផ្សេងៗទៀតក្រៅពីផ្នែកមួយរបស់ EIR (សូមមើលខាងលើ)។ កម្រៃ ដែលបានរួមបញ្ចូលនៅក្នុងផ្នែករបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតរបស់ក្រុមហ៊ុន រួមមានសេវាកម្មជាច្រើនប្រភេទ ដែលផ្តល់ជូនអតិថិជនរបស់ខ្លួនដូចជា កម្រៃសេវាសម្រាប់ផ្តល់សេវាកម្មឥណទាន។

ចំណាយសេវា និងកម្រៃជើងសារទាក់ទងនឹងសេវាកម្មត្រូវបានគេកត់ត្រានៅពេលដែលសេវាកម្មត្រូវបានទទួល។

**២.១៨ ប្រាក់ជំនួយ**

ជំនួយដែលទទួលបានពីតតិយជន ដើម្បីឧបត្ថម្ភធនចំណាយប្រតិបត្តិការរបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវ កត់ត្រាក្នុង របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត តាមលក្ខណៈជាប្រព័ន្ធ និងសមហេតុផលដែលត្រូវនឹងថ្លៃដើមដែលពាក់ព័ន្ធ។ ជំនួយដែលទទួលបានពីតតិយជនសម្រាប់ការទិញទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារត្រូវ បានគេធ្វើរំលស់ទៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតដោយផ្អែកលើ លក្ខណៈជាប្រព័ន្ធ និងសមហេតុផល លើអាយុកាលនៃទ្រព្យសម្បត្តិ។ ជំនួយមិនទាន់រំលស់អស់ ត្រូវបានបង្ហាញជាប្រាក់ជំនួយពន្យារ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.១៩ ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល**

ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល តំណាងឲ្យចំនួនសរុបនៃពន្ធចរន្តនិងពន្ធពន្យារ។

**ពន្ធចរន្ត**

ពន្ធចរន្តដែលត្រូវបង់ គឺផ្អែកលើប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធប្រចាំឆ្នាំ។ ប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធខុសគ្នាពី ប្រាក់ចំណេញសុទ្ធ ដូចដែលបានរាយការណ៍នៅក្នុងចំណេញ ឬខាតពីព្រោះវាមិនរាប់បញ្ចូលធាតុនៃចំណូល ឬចំណាយដែលត្រូវយកពន្ធឬកាត់កងនៅក្នុងឆ្នាំផ្សេងទៀត ហើយវាមិនរាប់បញ្ចូលធាតុដែលមិនត្រូវបានគេ យកពន្ធ ឬកាត់កងទេ។ បំណុលរបស់ក្រុមហ៊ុនចំពោះពន្ធចរន្ត ត្រូវបានគណនាដោយប្រើអត្រាពន្ធដែលត្រូវ បានអនុម័ត ឬត្រូវបានអនុម័តមួយផ្នែកធំនៅចុងបញ្ចប់នៃការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍។

សំវិធានធនត្រូវបានទទួលស្គាល់ចំពោះបញ្ហា ទាំងឡាយណាដែលការកំណត់ពន្ធមានភាពមិនច្បាស់លាស់ ប៉ុន្តែវាត្រូវបានគេគិតថាអាចនឹងមានលំហូរចេញនូវថវិការទៅឲ្យអាជ្ញាធរពន្ធនាពេលអនាគត។ សំវិធានធន ត្រូវបានវាស់វែងតាមការប៉ាន់ស្មានដ៏ល្អបំផុតនៃចំនួនទឹកប្រាក់ដែលរំពឹងថានឹងត្រូវបង់។ ការប៉ាន់ស្មានគឺផ្អែក លើការវិនិច្ឆ័យរបស់អ្នកជំនាញពន្ធនៅក្នុងក្រុមហ៊ុន ដែលមានបទពិសោធន៍ពីមុនទាក់ទងនឹងសកម្មភាពបែប នេះ និងក្នុងករណីខ្លះទៀតដោយផ្អែកលើដំបូន្មានអ្នកជំនាញពន្ធដករាជ្យ។

**ពន្ធពន្យារ**

ពន្ធពន្យារ គឺជាពន្ធដែលរំពឹងថា នឹងត្រូវបង់ ឬអាចប្រមូលមកវិញបានលើភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃយោងនៃ ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងមូលដ្ឋានពន្ធដែលត្រូវបានប្រើក្នុងការគណនា ប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ និងត្រូវបានរាប់បញ្ចូលដោយប្រើវិធីសាស្ត្របំណុល។ ពន្ធពន្យារត្រូវបានគេទទួល ស្គាល់ជាទូទៅចំពោះរាល់ភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្នដែលអាចជាប់ពន្ធបាន ហើយទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ ត្រូវ បានគេទទួលស្គាល់នូវចំនួនដែលអាចមានប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ សម្រាប់កាត់កងជាមួយនឹងភាពខុសគ្នា បណ្តោះអាសន្នដែលអាចដកបាន។ ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលបែបនេះមិនត្រូវបានគេទទួលស្គាល់ទេប្រសិនបើ ភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្នកើតឡើងពីការកត់ត្រាកេរ្តិ៍ឈ្មោះពាណិជ្ជកម្ម ឬពីការទទួលស្គាល់ដំបូង (ក្រៅពី ការរួមបញ្ចូលគ្នានៃអាជីវកម្ម) នៃទ្រព្យសកម្មនិងបំណុលផ្សេងទៀតនៅក្នុងប្រតិបត្តិការដែលមិនប៉ះពាល់ដល់ ប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធនិងប្រាក់ចំណេញគណនេយ្យ។

តម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារត្រូវត្រួតពិនិត្យនៅកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នីមួយៗ និងកាត់បន្ថយដល់ កម្រិតមួយ ដែលអាចនឹងមិនមានប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធគ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីអនុញ្ញាតឲ្យប្រមូលមកវិញនូវ ទ្រព្យសកម្មទាំងអស់ ឬផ្នែកខ្លះ។

បំណុលពន្ធពន្យារត្រូវបានគណនាតាមអត្រាពន្ធដែលត្រូវបានរំពឹង ថានឹងអនុវត្តក្នុងរយៈពេលដែលបំណុល ត្រូវបានទូទាត់ឬទ្រព្យសកម្មត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយផ្អែកលើច្បាប់ពន្ធ និងអត្រាដែលត្រូវបានអនុម័ត ឬ ត្រូវបានអនុម័តមួយផ្នែកធំនៅចុងការិយបរិច្ឆេទ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**២.១៩ ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល (ត)**

**ពន្ធពន្យារ (ត)**

ការវាស់វែងនៃបំណុល និងទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារឆ្លុះបញ្ចាំងពីលទ្ធផលពន្ធដែលនឹងអនុវត្តតាមលក្ខណៈ ដែលក្រុមហ៊ុនរំពឹងទុកនៅចុងបញ្ចប់នៃការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ ដើម្បីប្រមូលមកវិញ ឬទូទាត់នូវតម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលរបស់ខ្លួន។

ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលពន្ធពន្យារ ត្រូវបានកាត់កង នៅពេលក្រុមហ៊ុនមានសិទ្ធិអនុវត្តតាមច្បាប់ ដើម្បីកាត់កងទ្រព្យសកម្មពន្ធនឹងបំណុលពន្ធពន្យារ ហើយនៅពេលដែលវាពាក់ព័ន្ធនឹងពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលប្រមូលដោយអាជ្ញាធរពន្ធតែមួយ ហើយក្រុមហ៊ុនមានបំណងទូទាត់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលពន្ធពន្យារតាមមូលដ្ឋានសុទ្ធ។

**ពន្ធពន្យារ និងពន្ធពន្យារសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ**

ពន្ធពន្យារ និងពន្ធពន្យារត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងចំណេញ ឬខាត លើកលែងតែនៅពេលដែលពន្ធទាំង នោះទាក់ទងទៅនឹងវត្ថុដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ ឬដោយផ្ទាល់ក្នុងមូលធន ក្នុង ករណីនេះពន្ធពន្យារនិងពន្ធពន្យារក៏ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ ឬដោយផ្ទាល់ក្នុងមូលធន រៀងៗខ្លួន។

**៣. ការវិនិច្ឆ័យគណនេយ្យសំខាន់ៗ និងប្រភពចម្បងៗនៃការប៉ាន់ស្មានដែលមានភាពមិនប្រាកដប្រជា**

ក្នុងការអនុវត្តគោលនយោបាយគណនេយ្យរបស់ក្រុមហ៊ុន តម្រូវឱ្យក្រុមប្រឹក្សាភិបាលធ្វើការវិនិច្ឆ័យ (ក្រៅពីការពាក់ព័ន្ធនឹងការប៉ាន់ស្មាន) ដែលមានផលប៉ះពាល់យ៉ាងខ្លាំងទៅលើចំនួនទឹកប្រាក់ដែលបានទទួលស្គាល់ និងធ្វើការប៉ាន់ស្មាន ក៏ដូចជាការសន្មតអំពីតម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែលមិនមានការបង្ហាញពីប្រភពផ្សេងដែលច្បាស់លាស់។ ការប៉ាន់ស្មាននិងការសន្មតដែលពាក់ព័ន្ធ គឺផ្អែកលើបទពិសោធន៍ដែលធ្លាប់មានពីមុននិងកត្តាផ្សេងទៀតដែលត្រូវបានគេចាត់ទុកថាសមស្រប។ លទ្ធផលជាក់ស្តែងអាចខុសគ្នាពីការប៉ាន់ស្មានទាំងនេះ។

ការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញជាប្រចាំ។ ការពិនិត្យឡើងវិញចំពោះការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងពេលដែលការប៉ាន់ស្មានត្រូវបានកែសម្រួល ប្រសិនបើការកែសម្រួលនេះប៉ះពាល់តែក្នុងរយៈពេលនោះ ឬក្នុងរយៈពេលកែសម្រួល និងរយៈពេលនាពេលអនាគតប្រសិនបើការកែសម្រួលនេះប៉ះពាល់ទាំងពេលបច្ចុប្បន្ននិងពេលអនាគត។

**៣.១ ការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗក្នុងការអនុវត្តគោលនយោបាយគណនេយ្យ**

ខាងក្រោមនេះគឺជាការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗ ក្រៅពីការពាក់ព័ន្ធនឹងការប៉ាន់ស្មាន (ដែលត្រូវបានបង្ហាញដាច់ដោយឡែកខាងក្រោម) ដែលក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានកំណត់នៅក្នុងដំណើរការនៃការអនុវត្តគោលនយោបាយគណនេយ្យរបស់ក្រុមហ៊ុនហើយមានឥទ្ធិពលយ៉ាងខ្លាំងទៅលើចំនួនទឹកប្រាក់ ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣. ការវិនិយោគធនធានលេយ្យសំខាន់ៗ និង ប្រភពបង្កបង្កើននៃការដ្ឋានស្ថានដែលមានភាពមិនប្រាកដប្រជា (ត)**

**៣.១ ការវិនិយោគសំខាន់ៗក្នុងការអនុវត្តគោលនយោបាយធនធានលេយ្យ (ត)**

*(i) រូបិយប័ណ្ណគោល*

ផ្អែកលើខ្លឹមសារសេដ្ឋកិច្ចនៃកាលៈទេសៈដែលទាក់ទងនឹងក្រុមហ៊ុន គណៈគ្រប់គ្រងកំណត់រូបិយប័ណ្ណគោលរបស់ក្រុមហ៊ុនជាប្រាក់រៀល។ ប្រាក់រៀលគឺជារូបិយប័ណ្ណនៃបរិយាកាសសេដ្ឋកិច្ចចម្បងដែលក្រុមហ៊ុនធ្វើប្រតិបត្តិការហើយវាជារូបិយប័ណ្ណដែលមានឥទ្ធិពលលើឥណទានដល់អតិថិជននិងចំណូលការប្រាក់។

*(ii) ឥទ្ធិពលជាសារវន្តទៅលើសមាគមរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងអាយុជីវិត ហួតតេ ឡាយហ្វ អ៊ីស្ទរិនស៍ (ខេមបូឌា) ម.ក*

ក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងអាយុជីវិត ហួតតេ ឡាយហ្វ អ៊ីស្ទរិនស៍ (ខេមបូឌា) ម.ក គឺជាសមាគមរបស់ក្រុមហ៊ុនទោះបីក្រុមហ៊ុនមានភាគហ៊ុនតែ ៥,៧% នៅក្នុងក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងអាយុជីវិត ហួតតេ ឡាយហ្វ អ៊ីស្ទរិនស៍ (ខេមបូឌា) ម.ក ក៏ដោយ (កំណត់សម្គាល់១១)។ ក្រុមហ៊ុនមានឥទ្ធិពលយ៉ាងខ្លាំងទៅលើក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងហួតតេ ឡាយហ្វ អ៊ីស្ទរិនស៍ (ខេមបូឌា) ម.ក ដោយសារសិទ្ធិតាមកិច្ចសន្យារបស់ខ្លួនក្នុងការតែងតាំងអភិបាលមួយរូបក្នុងចំណោមប្រាំមួយរូបជាសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៃក្រុមហ៊ុននោះ និងប្រតិបត្តិការជាសារវន្តរវាងក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងអាយុជីវិត ហួតតេ ឡាយហ្វ អ៊ីស្ទរិនស៍ (ខេមបូឌា) ម.ក និងក្រុមហ៊ុន។

*(iii) ការវាយតម្លៃគំរូអាជីវកម្ម*

ចំណាត់ថ្នាក់និងការវាស់វែងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុអាស្រ័យលើលទ្ធផលនៃ SPPI និងការធ្វើតេស្តគំរូអាជីវកម្ម។ ក្រុមហ៊ុនកំណត់គំរូអាជីវកម្មនៅកម្រិតមួយដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីរបៀបគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដើម្បីសម្រេចបាននូវគោលដៅអាជីវកម្មជាក់លាក់។ ការវាយតម្លៃនេះរួមបញ្ចូលទាំងការវិនិច្ឆ័យដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីភស្តុតាងពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ រួមទាំងវិធីដែលលទ្ធផលនៃទ្រព្យសកម្មត្រូវបានវាយតម្លៃ និងការវាស់វែងលទ្ធផលអនុវត្តរបស់វា ហានិភ័យដែលប៉ះពាល់ដល់ការអនុវត្តទ្រព្យសកម្ម និងរបៀបនៃការគ្រប់គ្រងលើទ្រព្យទាំងនេះ។ ក្រុមហ៊ុនត្រួតពិនិត្យទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់ ឬFVOCI ដែលត្រូវបានគេលែងទទួលស្គាល់មុនកាលកំណត់ ដើម្បីយល់ពីហេតុផលនៃការលុបចោលរបស់ពួកគេ និងភាពសមស្របនៃហេតុផលទៅនឹងគោលបំណងនៃអាជីវកម្មដែលទ្រព្យសកម្មនោះត្រូវបានកាន់កាប់។ ការត្រួតពិនិត្យ គឺជាផ្នែកមួយនៃការវាយតម្លៃជាបន្តបន្ទាប់របស់ក្រុមហ៊ុន ថាគំរូអាជីវកម្មដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលនៅសល់ត្រូវបានរក្សាបន្ត មានលក្ខណៈសមរម្យឬអត់ ហើយប្រសិនបើវាមិនសមរម្យថា តើមានការផ្លាស់ប្តូរគំរូអាជីវកម្ម ដូច្នោះមានការផ្លាស់ប្តូរដែលអនុវត្តទៅមុខចំពោះចំណាត់ថ្នាក់របស់ទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

៣. **ការវិនិច្ឆ័យគណនេយ្យសំខាន់ៗ និង ប្រភពបង្កឱ្យនៃការប៉ាន់ស្មានដែលមានភាពមិនប្រាកដប្រជា (ត)**

៣.១ **ការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗក្នុងការអនុវត្តគោលនយោបាយគណនេយ្យ (ត)**

(iv) *ការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យឥណទាន*

ដូចដែលបានពន្យល់នៅក្នុងកំណត់សំគាល់២ ECL ត្រូវបានវាស់វែងជាសំវិធានធនដែលមានរយៈពេលស្មើនឹង ១២ខែ នៃ ECL សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មដំណាក់កាលទី១ ឬ ECL មួយអាយុកាល សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មដំណាក់កាលទី ២ ឬដំណាក់កាលទី ៣ ។ ទ្រព្យសកម្មឈានដល់ដំណាក់កាលទី ២ នៅពេលដែលហានិភ័យឥណទានរបស់វា បានកើនឡើងជាសារវន្តចាប់តាំងពីពេលទទួលស្គាល់ដំបូង។ CIFRS ៩ មិនបានកំណត់នូវអ្វីដែលជាការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យឥណទាននោះទេ។ ក្នុងការវាយតម្លៃថាតើហានិភ័យឥណទាននៃទ្រព្យសកម្មបានកើនឡើងជាសារវន្ត ក្រុមហ៊ុនត្រូវគិតពិចារណាអំពីគុណភាព និងបរិមាណ និងព័ត៌មានរំពឹងទុកទៅខាងមុខ ដែលសមហេតុសមផល និងមានភស្តុតាង។

(v) *ការបង្កើតក្រុមនៃទ្រព្យសកម្មដែលមានលក្ខណៈហានិភ័យឥណទានស្រដៀងគ្នា*

នៅពេលដែល ECLs ត្រូវបានវាស់វែងតាមមូលដ្ឋានសមូហភាព ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានដាក់ជាក្រុមផ្អែកលើមូលដ្ឋានលក្ខណៈហានិភ័យរួម។ ក្រុមហ៊ុនត្រូវពិនិត្យភាពសមស្របនៃលក្ខណៈហានិភ័យឥណទានដោយឈរលើមូលដ្ឋានដែលសន្មតថាក្រុមហ៊ុននឹងបន្តដំណើរការ ដើម្បីវាយតម្លៃថាតើវាមានភាពស្រដៀងគ្នាឬអត់។ នេះត្រូវបានទាមទារដើម្បីធានាថា បើមានការផ្លាស់ប្តូរលក្ខណៈហានិភ័យនៃឥណទាន នឹងមានការបែងចែកឡើងវិញសមស្របចំពោះទ្រព្យសកម្ម។ នេះអាចបណ្តាលឱ្យមានការបង្កើតផលប៉ុន្តែ ឬទ្រព្យសកម្មផ្លាស់ទៅផលប៉ុន្តែដែលមានស្រាប់ ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងឱ្យកាន់តែច្បាស់នូវលក្ខណៈហានិភ័យឥណទានស្រដៀងគ្នានៃក្រុមទ្រព្យសកម្មនោះ។ ការបែងចែកផ្នែកផលប៉ុន្តែឡើងវិញ និងចលនារវាងផលប៉ុន្តែជាការធម្មតា នៅពេលមានការកើនឡើងហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត (ឬនៅពេលដែលការកើនឡើងជាសារវន្តនោះមានភាពបញ្ជ្រាស់) ហើយដូច្នោះទ្រព្យសកម្មផ្លាស់ពី ECL ១២ ខែ ទៅ ECL មួយអាយុកាល ឬផ្ទុយទៅវិញ ប៉ុន្តែវាក៏អាចកើតឡើងបានដែរនៅក្នុងផលប៉ុន្តែ ដែលត្រូវបន្តការវាស់ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានដដែលនៃរយៈពេល ១២ខែ ឬពេញមួយអាយុកាលប៉ុន្តែចំនួន ECL មានការផ្លាស់ប្តូរព្រោះតែហានិភ័យឥណទានរបស់ផលប៉ុន្តែមានលក្ខណៈខុសគ្នា។

(vi) *គំរូនិងការសន្មតដែលបានប្រើ*

ក្រុមហ៊ុនប្រើគំរូនិងការសន្មតជាច្រើនផ្សេងគ្នាក្នុងការប៉ាន់ស្មាន ECL ។ ការវិនិច្ឆ័យត្រូវបានអនុវត្តក្នុងការកំណត់គំរូសមស្របសម្រាប់ប្រភេទទ្រព្យសកម្មនីមួយៗ ក៏ដូចជាសម្រាប់កំណត់ការសន្មតដែលបានប្រើនៅក្នុងគំរូទាំងនេះ រួមទាំងការសន្មតដែលទាក់ទងនឹងកត្តាជំរុញហានិភ័យឥណទាន។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣. ការវិនិយោគយកលទ្ធផលសំខាន់ៗ និង ប្រភពបង្កឡើងនៃការប៉ាន់ស្មានដែលមានភាពមិនប្រាកដប្រជា (ត)**

**៣.២ ប្រភពបង្កឡើងនៃការប៉ាន់ស្មានដែលមានភាពមិនប្រាកដប្រជា**

*(i) ការគណនាសំវិធានធនខាតបង់*

នៅពេលវាស់វែង ECLs ក្រុមហ៊ុនប្រើប្រាស់ព័ត៌មានរំពឹងទុកទៅខាងមុខដែលសមហេតុផល និងមានភស្តុតាងដោយផ្អែកលើការសន្មតសម្រាប់ការប្រែប្រួលនាពេលអនាគតនៃកត្តាសេដ្ឋកិច្ចផ្សេងៗ និងរបៀបដែលកត្តាទាំងនេះមានផលប៉ះពាល់ចំពោះគ្នា។

អត្រាខាតបង់ពេលខកខានសង ជាការប៉ាន់ប្រមាណនៃការខាតបង់ដែលកើតឡើងពេលមានការខកខានក្នុងការសង។ វាត្រូវបានផ្អែកលើភាពខុសគ្នារវាងលំហូរសាច់ប្រាក់ក្នុងកិច្ចសន្យាដែលបានកំណត់និងអ្នកអោយខ្ចីរំពឹងទទួលបានដោយរាប់បញ្ចូលនូវទ្រព្យបញ្ចាំ និង ការធ្វើអោយប្រសើរឡើងនូវឥណទានទាំងមូល។

ប្រូបាប៊ីលីតេនៃការខកខានសង គឺជាធាតុចូលជ័សំខាន់ក្នុងការវាស់វែង ECL ។ ប្រូបាប៊ីលីតេនៃការខកខានសង គឺជាការប៉ាន់ស្មាននៃលទ្ធភាពនៃការខកខានលើ ពេលវេលាណាមួយ ដែលការគណនាដែលរួមមានទិន្នន័យប្រវត្តិសាស្ត្រ ការសន្មតនិងការរំពឹងទុកនៃលក្ខខណ្ឌនាពេលអនាគត។

ព័ត៌មានបន្ថែមលើការវិភាគគុណភាពឥណទានរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់លេខ ៣៧.១ (g)។

*(ii) ភាពមិនប្រាកដប្រជាទាក់ទងនឹងជំងឺកូវីដ១៩*

ជំងឺកូវីដ១៩ គឺជាជំងឺផ្លូវដង្ហើមដែលបណ្តាលមកពីកូរ៉ូណាវីរុស និងត្រូវបានប្រកាសជាជម្ងឺរាតត្បាតពេញពិភពលោកដោយអង្គការសុខភាពពិភពលោកនៅថ្ងៃទី១១ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០។ ទោះបីជាមានភាពជោគជ័យក្នុងការប្រើប្រាស់វ៉ាក់សាំងទូទាំងពិភពលោក ការឆ្លងជំងឺកូវីដ១៩ និងផលប៉ះពាល់របស់វានៅតែបន្តមានឥទ្ធិពលលើសេដ្ឋកិច្ចកម្ពុជា អ្នកខ្ចី និងប្រតិបត្តិការរបស់ក្រុមហ៊ុន។ ជាលទ្ធផលនៃភាព មិនប្រាកដប្រជាតែខ្លាំងដែលទាក់ទងនឹងលក្ខណៈដែលមិនធ្លាប់មានពីមុនមកនៃជំងឺរាតត្បាតជំងឺកូវីដ១៩ ធ្វើអោយការអភិវឌ្ឍការប៉ាន់ស្មានគួរឲ្យទុកចិត្ត និងការអនុវត្តការវិនិច្ឆ័យកាន់តែលំបាក។ ការវាស់វែងនៃ ECL បានក្លាយជាការលំបាកជាពិសេសនៅក្នុងកាលៈទេសៈបច្ចុប្បន្ន និងតម្រូវឲ្យមានការវិនិច្ឆ័យជាសារវន្ត។ គំរូ ECL គឺជាគំរូដែលរំពឹងទុកទៅថ្ងៃខាងមុខ ហើយផ្អែកលើវិធីសាស្ត្រថ្លឹងថ្លែងប្រូបាប៊ីលីតេ។ ការវាស់វែងនៃ ECLs នៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍នីមួយៗឆ្លុះបញ្ចាំងពីព័ត៌មានសមហេតុផលអំពីព្រឹត្តិការណ៍ចាស់ លក្ខខណ្ឌបច្ចុប្បន្ន និង ការព្យាករណ៍ព្រឹត្តិការណ៍នាពេលអនាគត និងលក្ខខណ្ឌសេដ្ឋកិច្ច។ ក្នុងអំឡុងពេលដែលភាពមិនប្រាកដប្រជានៃសេដ្ឋកិច្ចកើនកាន់តែខ្លាំង បង្កើតអោយមានភាពលំបាកខ្លាំងក្នុងការព្យាករណ៍ព្រឹត្តិការណ៍ នាពេលអនាគត និង ធាតុម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ចដែលប្រើនៅក្នុងគំរូ ECL។ ជាលទ្ធផលនៃកូវីដ១៩ និងការធ្លាក់ចុះនៃសេដ្ឋកិច្ចនាពេលថ្មីៗនេះមានភាពមិនប្រាកដប្រជានៃការវាស់វែងជាសារវន្តក្នុងការកំណត់ ECLs ហើយការវាស់វែងគឺស្ថិតនៅក្រោមការវិនិច្ឆ័យជាសារវន្ត។

ព័ត៌មានបន្ថែមលើការវិភាគគុណភាពឥណទានរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់លេខ ៣៧.១ (g)។



**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣. ការវិនិយោគយុទ្ធសាស្ត្រសំខាន់ៗ និង ប្រភពចម្បងៗនៃការប៉ាន់ស្មានដែលមានភាពមិនប្រាកដប្រជា (ត)**

**៣.២ ប្រភពចម្បងៗនៃការប៉ាន់ស្មានដែលមានភាពមិនប្រាកដប្រជា**

*(iii) អតិផរណា អត្រាការប្រាក់ និងសង្គ្រាមប្រទេសរុស្ស៊ី-ប្រទេសអ៊ុយក្រែន*

ទីផ្សារទំនិញសកលរងផលប៉ះពាល់យ៉ាងខ្លាំងពីសង្គ្រាមរវាងប្រទេសរុស្ស៊ី និងប្រទេសអ៊ុយក្រែន ដែលនាំឲ្យមានការរំខានទៅដល់ច្រវាក់ផ្គត់ផ្គង់ និងការកើនឡើងនៃតម្លៃថាមពល និងទំនិញកសិកម្ម។ ដោយគូបផ្សំនឹងកំហិតនៃច្រវាក់ផ្គត់ផ្គង់ វាបាននាំឲ្យមានការកើនឡើងនៃអតិផរណាជាគំហុក។ ជាការឆ្លើយតបធនាគារកណ្តាលបានរឹតបន្តឹងគោលនយោបាយរូបិយវត្ថុយ៉ាងខ្លាំងនៅក្នុងឆ្នាំ ២០២២។ ក្រុមហ៊ុនបានគណនាឡើងវិញនូវអត្រាអប្បហារ និងអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ដើម្បីជាការឆ្លើយតបទៅនឹងការប្រែប្រួលនៃលក្ខខណ្ឌសេដ្ឋកិច្ច។ បើទោះបីជាក្រុមហ៊ុនពុំមានការប្រឈមណាមួយពាក់ព័ន្ធនឹងប្រទេសរុស្ស៊ី ប្រទេសបេឡារុស ឬបុគ្គលដែលរងទណ្ឌកម្មសេដ្ឋកិច្ច ការប្រែប្រួលបន្ថែមទៀតនៅក្នុងសង្គ្រាមរុស្ស៊ី-អ៊ុយក្រែន អាចមានផលវិបាកបន្ថែមផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច សង្គម និងនយោបាយ រួមទាំងសម្ពាធអតិផរណាបន្ថែមទៀត។

*(iv) ពន្ធ*

ប្រព័ន្ធពន្ធនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ត្រូវបានបែងចែកជាច្រើនប្រភេទ និងមានការផ្លាស់ប្តូរច្បាប់ជាដើម។ ដែលជាទូទៅមានលក្ខណៈមិនច្បាស់លាស់ ផ្ទុយគ្នា និងអាស្រ័យទៅលើការបកស្រាយ។ ពន្ធអាស្រ័យទៅលើការត្រួតពិនិត្យដោយអាជ្ញាធរពន្ធដារជាច្រើន ដែលមានសិទ្ធិស្របច្បាប់ក្នុងការកំណត់ប្រាក់ពិន័យ ទណ្ឌកម្ម និងការប្រាក់លើបំណុលពន្ធ។

កត្តាទាំងនេះ អាចធ្វើឲ្យមានហានិភ័យ ពន្ធសម្រាប់ក្រុមហ៊ុន។ គណៈគ្រប់គ្រង ជឿជាក់ថាពួកគេបានយល់ដឹងពីច្បាប់ពន្ធដែលពាក់ព័ន្ធ និងបានធ្វើការគិតបំណុលពន្ធដោយផ្អែកលើការយល់ឃើញរបស់ពួកគេ ស្របតាមច្បាប់ពន្ធបច្ចុប្បន្ន។ ទោះបីជាយ៉ាងណាក្តី ប្រសិនបើលទ្ធផលពន្ធចុងក្រោយនៃករណីនេះមានភាពខុសគ្នាពីការកត់ត្រាដំបូង ភាពខុសគ្នាបែបនេះនឹងមានផលប៉ះពាល់ដល់សំវិធានធនពន្ធលើប្រាក់ចំណូល និងពន្ធពន្យារ នៅក្នុងកំឡុងការិយបរិច្ឆេទដែលការសម្រេចនេះត្រូវបានធ្វើឡើង។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៤. សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ប្រាក់រៀលខ្មែរ (“រៀល”)	៤៨.០៨៤.៨៥៥	១១.៦៧៩.៥៨៦	៤៦.៩២២.២៦៦	១១.៥១៧.៤៩៣
ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក (“ដុល្លារអាមេរិក”)	៥៤.៦២៤.៨៥៨	១៣.២៦៨.១២២	៥៦.៧៧០.៣៥១	១៣.៩៣៤.៧៩៤
ប្រាក់បាតថៃ (“បាត”)	១៨.២៥១.២៦៨	៤.៤៣៣.១៤៧	១៥.៥៧០.២៥២	៣.៨២១.៨៥៩
	<u>១២០.៩៦០.៩៨១</u>	<u>២៩.៣៨០.៨៥៥</u>	<u>១១៨.២៦២.៨៦៩</u>	<u>២៩.២៧៤.១៤៦</u>

**៥. សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
គណនីចរន្ត	១០៧.៨៥២.៨៥០	២៦.១៩៦.៩៥១	១៤៧.២០០.៩៣៨	៣៦.១៣១.៧៩៧
ប្រាក់តម្កល់ធានាលើដើមទុន(i)	២៧.៣៦៦.២៤៥	៦.៦៤៧.១៣៣	១៨.១៩៧.៤៩៥	៤.៤៦៦.៧៣៩
មូលបត្រអាចជួញដូរបាន (“NCD”) (ii)	២៤.៧០៩.២៩១	៦.០០១.៧៧១	-	-
ប្រាក់តម្កល់ធានា(iii)	៤០៥.៨៥០	៩៨.៥៧៩	៦០៩.៣១៧	១៤៩.៥៦២
ប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ច (iv)	៨១.៩៩៣.៥៤៥	១៩.៩១៥.៨៤៨	៧៥.៩៧៦.២៣៩	១៨.៦៤៩.០៥២
	<u>២៤២.៣២៧.៧៨១</u>	<u>៥៨.៨៦០.២៨២</u>	<u>២៤១.៩៨៣.៩៨៩</u>	<u>៥៩.៣៩៧.១៤០</u>

(i) យោងតាមប្រកាសលេខ ៨៧-០៧-១៦៣ ប្រ.ក ស្តីពីការផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណដល់គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុទទួលប្រាក់បញ្ញើក្រុមហ៊ុន តម្រូវឲ្យរក្សាទុកប្រាក់តម្កល់ធានាលើដើមទុនស្មើនឹង ១០% នៃដើមទុនដែលបានចុះបញ្ជីជាមួយនឹងធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា។ ប្រាក់តម្កល់នេះ គឺមិនអាចប្រើប្រាស់ក្នុងប្រតិបត្តិការប្រចាំថ្ងៃរបស់ក្រុមហ៊ុនបានឡើយ ប៉ុន្តែក្រុមហ៊ុនអាចដកយកវិញបាន នៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនស្ម័គ្រចិត្តបញ្ចប់អាជីវកម្មរបស់ខ្លួន នៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ការដាក់ប្រាក់តម្កល់លើដើមទុនដែលបានចុះបញ្ជីជាមួយនឹងធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ទទួលបានការប្រាក់តាមអត្រា ៣% ( ២០២១៖ ៣%) ក្នុងមួយឆ្នាំ។

(ii) NCD ពាក់ព័ន្ធនឹងប្រាក់បញ្ញើមានរយៈពេលខ្លីជាមួយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ក្នុងលក្ខខណ្ឌពុំមានទ្រព្យធានា។ សមតុល្យទាំងនេះ ទទួលបានការប្រាក់៣,២៣% ក្នុងមួយឆ្នាំ (២០២១៖ គ្មាន) ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៥. សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (ត)**

(iii) ប្រាក់តម្កល់ធានា ដែលមានទឹកប្រាក់ចំនួន ២០០លានរៀល ត្រូវបានប្រើជារត្ថបញ្ចាំទៅលើ ឥណទាន វិបារូបន៍ ជាមួយនឹងធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា សម្រាប់ទំនាក់ទំនងជាមួយនឹងសេវាទូទាត់របស់ Fast and Secure Transfer (“FAST”) ។ សេវាកម្ម FAST ផ្តល់ជូននូវការផ្ទេរមូលនិធិភ្លាមៗជាប្រយោជន៍រវាងស្ថាប័ន ធនាគារ។ នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ឥណទានវិបារូបន៍ មិនត្រូវបានប្រើប្រាស់ទេ (២០២១៖ មិនត្រូវបាន ប្រើប្រាស់) ។

ប្រាក់តម្កល់ធានា ទទួលបានការប្រាក់តាមអត្រាពី ១,៩៥% ដល់ ៣,៥៤% ក្នុងមួយឆ្នាំ (២០២១៖ ០,១៦% - ១,៩៥% ក្នុងមួយឆ្នាំ) ។

(iv) ប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ច បង្ហាញពីប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ចអប្បបរមា ដែលត្រូវបានគណនាតាមអត្រា ៨% នៃសមតុល្យប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជនសរុប ស្របតាមប្រកាសលេខ ធ៧-០៧-១៦៣ប្រ.ក ស្តីអំពីការផ្តល់ អាជ្ញាប័ណ្ណចំពោះ ស្ថាប័នមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុទទួលប្រាក់បញ្ញើ។ ប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ចអាចប្រែប្រួល អាស្រ័យតាម កម្រិតនៃប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន និងមិនទទួលបានការប្រាក់នោះទេ។

មិនមានសំវិធានធនខាតបង់នៃឱនភាពតម្លៃត្រូវបានបង្កើត លើតុល្យការជាមួយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ដោយ គណៈគ្រប់គ្រងកំណត់ថាហានិភ័យឥណទានលើស្ថាប័ននេះមានតិចតួចបំផុត។

**៦. សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
គណនីចរន្ត	២៨.៦៦០.៨៥២	៦.៩៦១.៥៨៧	៥.០០០.៥៥០	១.២២៧.៤៣០
គណនីសន្សំ	២.៩៦៣.៩៥៣	៧១៩.៩៣០	១.៦៩៥.៤៩៧	៤១៦.១៧៥
គណនីប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	២៤.៥៨២.៦០៧	៥.៩៧១.០០០	-	-
ប្រាក់តម្កល់លើប្រាក់បញ្ញើ	១២៥.០៦៩.៤០២	៣០.៣៧៨.៧៧១	៥៣.០២៥.៣៤២	១៣.០១៥.៥៤៨
	<u>១៨១.២៧៦.៨១៤</u>	<u>៤៤.០៣១.២៨៨</u>	<u>៥៩.៧២១.៣៨៩</u>	<u>១៤.៦៥៩.១៥៣</u>
ដក៖ ការខាតបង់ដោយសារ				
ឱនភាពតម្លៃ	(២៩០.៤៦៦)	(៧០.៥៥៣)	(៨៣.៦៧១)	(២០.៥៣៨)
	<u>១៨០.៩៨៦.៣៤៨</u>	<u>៤៣.៩៦០.៧៣៥</u>	<u>៥៩.៦៣៧.៧១៨</u>	<u>១៤.៦៣៨.៦១៥</u>

ប្រាក់បញ្ញើតម្កល់ត្រូវបានដាក់ជាទ្រព្យធានាទៅលើកម្ចីដែលមានទ្រព្យធានា (កំណត់សម្គាល់ ១៦)។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៦. សមតុល្យនៃវិធានការផ្សេងៗ (ត)**

សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗទទួលបានការប្រាក់ដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១
គណនីចរន្ត	០,០%-១,៥%	០,០%-១,០%
គណនីសន្សំ	០,១%-២,០%	០,១%-១,៥%
គណនីប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	៤,០%-៥,៥%	-
ប្រាក់បញ្ញើតម្កល់	៣,៥%-៥,៥%	៥,០%-៥,៥%

**៧. ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនតាម តម្លៃដករំលស់	២.៣៧១.០៥១.៥៧៥	៥៧៥.៩១៧.៣១២	១.៩៦២.៩៦៣.២៥១	៤៨១.៨២៧.០១៣
ដក៖ ឱនភាពលើសំវិធានធនខាតបង់	(៩៧.៤២៦.៨៣៣)	(២៣.៦៦៤.៥២១)	(៥៨.៤៨០.១៦៧)	(១៤.៣៥៤.៤៨៤)
<b>ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនសុទ្ធ</b>	<b>២.២៧៣.៦២៤.៧៤២</b>	<b>៥៥២.២៥២.៧៩១</b>	<b>១.៩០៤.៤៨៣.០៨៤</b>	<b>៤៦៧.៤៧២.៥២៩</b>

ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនកត់ត្រាតាមតម្លៃដករំលស់

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២			ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		
	តម្លៃយោងដុល	សំវិធានធន ECL	តម្លៃយោង	តម្លៃយោងដុល	សំវិធានធន ECL	តម្លៃយោង
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
ឥណទានធនាគារភូមិ	៦០៥.៧២៩.៧៨២	៤៥.០២៧.៦៣៥	៥៦០.៧០២.១៤៧	៧០៨.១៣៤.៩៦២	២៧.៧៥១.៧៦៩	៦៨០.៣៨៣.១៩៣
ឥណទានឯកត្តជន	១.០២៥.៩៦២.៦១៥	៣៩.១៥៣.១៤៩	៩៨៦.៨០៩.៤៦៦	៧០៧.៨៧៤.២៦៩	២១.៥០៩.១៧៨	៦៨៦.៣៦៥.០៩១
SME និងកម្ចីផ្សេងទៀត	៧៣៩.៣៥៩.១៧៨	១៣.២៤៦.០៤៩	៧២៦.១១៣.១២៩	៥៤៦.៩៥៤.០២០	៩.២១៩.២២០	៥៣៧.៧៣៤.៨០០
<b>ខ្មែររៀល</b>	<b>២.៣៧១.០៥១.៥៧៥</b>	<b>៩៧.៤២៦.៨៣៣</b>	<b>២.២៧៣.៦២៤.៧៤២</b>	<b>១.៩៦២.៩៦៣.២៥១</b>	<b>៥៨.៧៨០.១៦៧</b>	<b>១.៩០៤.៤៨៣.០៨៤</b>
<b>ដុល្លារអាមេរិក</b>	<b>៥៧៥.៩១៧.៣១២</b>	<b>២៣.៦៦៤.៥២១</b>	<b>៥៥២.២៥២.៧៩១</b>	<b>៤៨១.៨២៧.០១៣</b>	<b>១៤.៣៥៤.៤៨៤</b>	<b>៤៦៧.៤៧២.៥២៩</b>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៨. ទ្រព្យសម្បត្តិ និង បរិក្ខារ**

	ការកែលម្អអគារ	យានយន្ត	ម៉ូតូ	កុំព្យូទ័រ និង សម្ភារៈ ការិយាល័យ	ការសាងសង់ដែលកំពុង ដំណើរការ	សរុប
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
<b>តម្លៃដើម</b>						
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	៤.៦៩៤.៧៧០	៥.៧៥០.៦៧៨	៥.៨៨១.២៣៦	២៨.០៥២.០០៥	២០១.៥១៥	៤៤.៥៨០.២០៤
ការទិញបន្ថែម	៩៤.៨០៣	-	-	២.៣១១.០៩១	៣.៧៩៥.១៩៧	៦.២០១.០៩១
ការលក់	(២៥០.៩៨៣)	-	(១០៣.៨៣១)	(១.១៧០.៥៣៣)	(៤.៣៦២)	(១.៥២៩.៧០៩)
ការផ្ទេរ	១.៦៦០.៣២៨	-	-	១.០០៦.៨៦១	(២.៦៦៧.១៨៩)	-
<b>នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>	<b>៦.១៩៨.៩១៨</b>	<b>៥.៧៥០.៦៧៨</b>	<b>៥.៧៧៧.៤០៥</b>	<b>៣០.១៩៩.៤២៤</b>	<b>១.៣២៥.១៦១</b>	<b>៤៩.២៥១.៥៨៦</b>
<b>រំលស់បង្ក</b>						
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	៣.៧៦៣.៤៦៧	២.៣៨៥.៧៧០	២.៩៩០.១៨៩	២១.៣០៨.៧១៣	-	៣០.៤៤៨.១៣៩
រំលស់ក្នុងគ្រា	៤៥១.០២១	៤៦៤.៦៥០	៧៤៦.០៤៧	៣.៨៥១.៨២៨	-	៥.៥១៣.៥៤៦
ការលក់	(២៥០.៥៤៨)	-	(៥៣.៣៨៩)	(១.១៥២.៩១១)	-	(១.៤៥៦.៨៤៨)
<b>នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>	<b>៣.៩៦៣.៩៤០</b>	<b>២.៨៥០.៤២០</b>	<b>៣.៦៨២.៨៤៧</b>	<b>២៤.០០៧.៦៣០</b>	<b>-</b>	<b>៣៤.៥០៤.៨៣៧</b>
<b>តម្លៃយោង</b>						
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	៩៣១.៣០៣	៣.៣៦៤.៩០៨	២.៨៩១.០៤៧	៦.៧៤៣.២៩២	២០១.៥១៥	១៤.១៣២.០៦៥
<b>នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>	<b>២.២៣៤.៩៧៨</b>	<b>២.៩០០.២៥៨</b>	<b>២.០៩៤.៥៥៨</b>	<b>៦.១៩១.៧៩៤</b>	<b>១.៣២៥.១៦១</b>	<b>១៤.៧៤៦.៧៤៩</b>
<b>តម្លៃយោងជាដុល្លារអាមេរិក</b>						
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	២២៨.៥៩៧	៨២៥.៩៤៧	៧០៩.៦៣៤	១.៦៥៥.២០១	៤៩.៤៦៤	៣.៤៦៨.៨៤៣
<b>នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>	<b>៥៤២.៨៦៦</b>	<b>៧០៤.៤៥៩</b>	<b>៥០៨.៧៥៨</b>	<b>១.៥០៣.៩៥៨</b>	<b>៣២១.៨៧៥</b>	<b>៣.៥៨១.៩១៦</b>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៨. ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ (ត)**

	ការកែលម្អអគារ	យានយន្ត	ម៉ូតូ	កុំព្យូទ័រ និងសម្ភារៈ ការិយាល័យ	ការសាងសង់ដែលកំពុង ដំណើរការ	សរុប
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
<b>តម្លៃដើម</b>						
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	៤.១២៦.០៤៧	៥.១២២.១២៧	១០.៨៣៩.៤៥៩	២៥.៦៨៣.៥៩៤	៤៤៨.៦៦១	៤៦.២១៩.៨៨៨
ការទិញបន្ថែម	៦០៤.៥០០	២៨០.២៨៥	-	២.៩១១.៦០២	១.៩៥០.៣៦១	៥.៧៤៦.៧៤៨
ការលក់	(២៩៦.២៣៦)	(៨៤៧.៨៧៦)	(៤.៩៥៨.២២៣)	(១.២៨៤.០៩៧)	-	(៧.៣៨៦.៤៣២)
ការផ្ទេរ	២៦០.៤៥៩	១.១៩៦.១៤២	-	៧៤០.៩០៦	(២.១៩៧.៥០៧)	-
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៤.៦៩៤.៧៧០	៥.៧៥០.៦៧៨	៥.៨៨១.២៣៦	២៨.០៥២.០០៥	២០១.៥១៥	៤៤.៥៨០.២០៤
<b>រំលស់បង្ក</b>						
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	៣.៧១៣.១១៩	២.៦៩១.៣៤៩	៥.៥៦៧.២៨៧	១៨.៩០៧.៩៤០	-	៣០.៨៧៩.៦៩៥
រំលស់ក្នុងគ្រា	៣៤៤.៥៨៦	៣៧២.៧១៩	១.០២៦.៤៧៦	៣.៦៦៥.៥១៩	-	៥.៤០៩.៣០០
ការលក់	(២៩៤.២៣៨)	(៦៧៨.២៩៨)	(៣.៦០៣.៥៧៤)	(១.២៦៤.៧៤៦)	-	(៥.៨៤០.៨៥៦)
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៣.៧៦៣.៤៦៧	២.៣៨៥.៧៧០	២.៩៩០.១៨៩	២១.៣០៨.៧១៣	-	៣០.៤៤៨.១៣៩
<b>តម្លៃយោង</b>						
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	៤១២.៩២៨	២.៤៣០.៧៧៨	៥.៣១២.១៧២	៦.៧៧៥.៦៥៤	៤៤៨.៦៦១	១៥.៣៤០.១៩៣
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៩៣១.៣០៣	៣.៣៦៤.៩០៨	២.៨៩១.០៤៧	៦.៧៨៣.២៩២	២០១.៥១៥	១៩.១៣២.០៦៥
<b>តម្លៃយោងជាដុល្លារអាមេរិក</b>						
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	១០២.០៨៤	៦០០.៩៣៤	១.៣០៣.៣៨០	១.៦៧៥.០៦៩	១១០.៩១៧	៣.៧៩២.៣៨៤
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	២២៨.៥៩៧	៨២៥.៩៤៧	៧០៩.៦៣៤	១.៦៥៥.២០១	៤៩.៤៦៤	៣.៤៦៨.៨៤៣

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៩. ទ្រព្យសកម្មអរូបី**

	កម្មវិធីកុំព្យូទ័រ និងអជ្ញាប័ណ្ណ ពាន់រៀល	ការងារកំពុងសាងសង់ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល
<b>តម្លៃដើម</b>			
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	១៨.១៥៧.៩៩៥	៧២៥.៦៤៩	១៨.៨៨៣.៦៤៤
ការទិញបន្ថែម	៧៩.៩០៤	២.០៨៩.៦៦៧	២.១៦៩.៥៧១
ការលក់	(១.០៥៣.៥៦០)	-	(១.០៥៣.៥៦០)
ការផ្ទេរ	១.៤៣១.៦៤៩	(១.៤៣១.៦៤៩)	-
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	១៨.៦៦៥.៩៨៨	១.៣២៣.៦៦៧	១៩.៩៨៩.៦៥៥
<b>រំលស់បង្ករ</b>			
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	៩.៦២៥.១៩៧	-	៩.៦២៥.១៩៧
រំលស់ក្នុងគ្រា	៣.៤៦៧.៣៣៤	-	៣.៤៦៧.៣៣៤
ការលក់	(៦៩០.៥៩៤)	-	(៦៩០.៥៩៤)
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	១២.៤០១.៩៣៧	-	១២.៤០១.៩៣៧
<b>តម្លៃយោង</b>			
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	៨.៥៣២.៧៩៨	៧២៥.៦៤៩	៩.២៥៨.៤៤៧
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	៦.២១៤.០៥១	១.៣២៣.៦៦៧	៧.៥៣៧.៧១៨
<b>តម្លៃយោងជាដុល្លារអាមេរិក</b>			
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	២.០៩៤.៤៥២	១៧៨.១១៧	២.២៧២.៥៦៩
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	១.៥០៩.៣៦៤	៣៣៦.០៨៦	១.៨៤៥.៤៥០
<b>តម្លៃដើម</b>			
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ ២០២១	១៥.០៥៧.៣៧១	២.៤៩០.១០២	១៧.៥៤៧.៤៧៣
ការទិញបន្ថែម	១១៦.៧៩៥	១.៥០៥.១២០	១.៦២១.៩១៥
ការលក់	(២៨៥.៧៤៤)	-	(២៨៥.៧៤៤)
ការផ្ទេរ	៣.២៦៩.៥៧៣	(៣.២៦៩.៥៧៣)	-
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០២១	១៨.១៥៧.៩៩៥	៧២៥.៦៤៩	១៨.៨៨៣.៦៤៤
<b>រំលស់បង្ករ</b>			
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	៦.៦៣១.០៤៨	-	៦.៦៣១.០៤៨
រំលស់ក្នុងគ្រា	៣.២៧៩.៨៩៣	-	៣.២៧៩.៨៩៣
ការលក់	(២៨៥.៧៤៤)	-	(២៨៥.៧៤៤)
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៩.៦២៥.១៩៧	-	៩.៦២៥.១៩៧
<b>តម្លៃយោង</b>			
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	៨.៤៤៦.៣២៣	២.៤៩០.១០២	១០.៩៣៦.៤២៥
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៨.៥៣២.៧៩៨	៧២៥.៦៤៩	៩.២៥៨.៤៤៧
<b>តម្លៃយោងជាដុល្លារអាមេរិក</b>			
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	២.០៨៣.១៤៥	៦១៥.៦០០	២.៦៩៨.៧៤៥
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	២.០៩៤.៤៥២	១៧៨.១១៧	២.២៧២.៥៦៩



**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**១០. ភតិសន្យា**

(i) សិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម ("ROUA")

	អគារ	ម៉ាស៊ីនអេធីអឹម	ចំណាយយន្ត	សរុប
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
<b>តម្លៃដើម</b>				
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	៣៨.៣០៤.១៣៨	៧.៦៩១.៤៣៥	៧៩៣.៥៩២	៤៦.៧៨៩.១៦៥
ការទិញបន្ថែម	៦.១៨០.៥១០	-	៦៨៨.៩៤១	៦.៨៦៩.៤៥១
ការលក់	(១.៥០១.៣៣១)	-	(៦៩.១៩២)	(១.៥៧០.៥២៣)
ការកែប្រែភតិសន្យា	១.៦៥៨.៧៩៤	-	-	១.៦៥៨.៧៩៤
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	៤៤.៦៤២.១១១	៧.៦៩១.៤៣៥	១.៤១៣.៣៤១	៥៣.៧៤៦.៨៨៧
<b>លៃសំបង្ករ</b>				
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	១៦.៧៨៣.៤២៧	៤៨៣.៣៧០	៤៩៧.៦៦៣	១៧.៧៦៤.៤៦០
លៃសំបង្ករគ្រា	៦.៧៣៤.០១២	១.៥៦២.៧៨១	២៧១.១៥៥	៨.៥៦៨.៩៩៨
ការលក់	(១.៥០១.៣៣១)	-	(៦៩.១៩២)	(១.៥៧០.៥២៣)
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	២២.០១៦.១០៨	២.០៤៦.១៥១	៦៩៩.៦២៦	២៤.៧៦១.៨៨៥
<b>តម្លៃយោង</b>				
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	២១.៥២០.៧១១	៧.២០៨.០៦៥	២៩៥.៩២៩	២៩.០២៤.៧០៥
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	២២.៦២៦.០០៣	៥.៦៤៥.២៨៤	៧១៣.៧១៥	២៨.៩៨៥.០០២
<b>តម្លៃយោងជាដុល្លារអាមេរិក</b>				
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	៥.២៨២.៤៥២	១.៧៦៩.២៨៤	៧២.៦៣៩	៧.១២៤.៣៧៥
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	៥.៤៩៥.៧៥០	១.៣៧១.២១៣	១៧៣.៣៥៨	៧.០៤០.៣២១

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**១០. ភតិសន្យា (ត)**

(i) សិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម ("ROUA") (ត)

	អគារ	ម៉ាស៊ីនអេធីអិម	ចំណាយយន្ត	សរុប
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
<b>តម្លៃដើម</b>				
នាថ្ងៃទី១ ខែ មករា ឆ្នាំ ២០២១	៣៥.៣១៤.៩៤៧	៤.៩២០.៥៣៨	៧៩៣.៥៩២	៤១.០២៩.០៧៧
ការទិញបន្ថែម	៦.០៣៣.៩០៤	៧.៩៥១.១១១	-	១៣.៩៨៥.០១៥
ការលក់	(៣.០៤៤.៧១៣)	(៥.១៨០.២១៤)	-	(៨.២២៤.៩២៧)
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៣៨.៣០៤.១៣៨	៧.៦៩១.៤៣៥	៧៩៣.៥៩២	៤៦.៧៨៩.១៦៥
<b>រំលស់បង្ក</b>				
នាថ្ងៃទី១ ខែ មករា ឆ្នាំ២០២១	១៣.៥៤១.៦០៣	៤.២៣២.៥២២	៣០២.៥៥៦	១៨.០៧៦.៦៨១
រំលស់ក្នុងគ្រា	៦.២៨៦.៥៣៧	១.៤៣១.០៦២	១៩៥.១០៧	៧.៩១២.៧០៦
ការលក់	(៣.០៤៤.៧១៣)	(៥.១៨០.២១៤)	-	(៨.២២៤.៩២៧)
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	១៦.៧៨៣.៤២៧	៤៨៣.៣៧០	៤៩៧.៦៦៣	១៧.៧៦៤.៤៦០
<b>តម្លៃយោង</b>				
នាថ្ងៃទី១ ខែ មករា ឆ្នាំ២០២១	២១.៧៧៣.៣៤៤	៦៨៨.០១៦	៤៩១.០៣៦	២២.៩៥២.៣៩៦
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	២១.៥២០.៧១១	៧.២០៨.០៦៥	២៩៥.៩២៩	២៩.០២៤.៧០៥
<b>តម្លៃយោងជាដុល្លារអាមេរិក</b>				
នាថ្ងៃទី១ ខែ មករា ឆ្នាំ២០២១	៥.៣៨២.៧៨០	១៧០.០៩០	១២១.៣៩៤	៥.៦៧៤.២៦៤
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៥.២៨២.៤៥២	១.៧៦៩.២៨៤	៧២.៦៣៩	៧.១២៤.៣៧៥

ការវិភាគកាលកំណត់នៃភតិសន្យាត្រូវបានបង្ហាញក្នុងកំណត់សម្គាល់១៥។

ក្រុមហ៊ុនបានជួលទ្រព្យសម្បត្តិជាច្រើនរួមមានអគារ ម៉ាស៊ីនអេធីអិម និងកន្លែងចតរថយន្ត។ រយៈពេលជួលជាមធ្យមគឺ ៥ឆ្នាំ (ឆ្នាំ ២០២១៖ ៥ឆ្នាំ)។

ក្រុមហ៊ុនមានជម្រើសក្នុងការទិញម៉ាស៊ីនអេធីអិមក្នុងតម្លៃទឹកប្រាក់តិចតួច នៅចុងបញ្ចប់នៃរយៈពេលជួល។

នៅពេលវាស់វែងបំណុលភតិសន្យាសម្រាប់ភតិសន្យា ដែលត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាភតិសន្យាប្រតិបត្តិការពីមុន ក្រុមហ៊ុនធ្វើអប្បបរមាតាមអត្រាការប្រាក់កម្ចីកើន និងអត្រាមធ្យមភាគដែលបានអនុវត្តមានអត្រា ៥,៧៦% (២០២១៖ ៦,៥៥%) សម្រាប់ការជួលក្នុងកំឡុងឆ្នាំ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**១០. ភតិសន្យា (ត)**

(ii) ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ ឬខាត

	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ចំណាយរំលស់លើសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ ទ្រព្យសកម្ម (កំណត់សម្គាល់៣០)	៨.៥៦៧.៩៤៨	២.០៩៦.៣៩០	៧.៩១២.៧០៦	១.៩៤៥.១០៩
ចំណាយការប្រាក់លើបំណុលភតិ សន្យា(កំណត់សម្គាល់២៥)	១.៨៩៩.៥៨៧	៤៦៤.៧៨៨	១.៦៦៧.១៩២	៤០៩.៨៣១
ចំណាយទាក់ទងនឹងការជួលរយៈពេល ខ្លី(កំណត់សម្គាល់៣១)	១.១៦១.៦២៨	២៨៤.២២៥	៦១៥.១៥០	១៥១.២១៧
ចំណាយទាក់ទងនឹងការជួលតម្លៃទាប (កំណត់សម្គាល់៣១)	៧.៨៨៨.៤២៩	១.៩៣០.១២៧	៦.៧១៧.៣០២	១.៦៥១.២៥៤

លំហូរសាច់ប្រាក់សរុបសម្រាប់ការជួលមិនរាប់បញ្ចូលការប្រាក់មានចំនួន ៨.២៧២.០៥០ ពាន់រៀល (២០២១៖ ៧.៩២៦.៣៨២ ពាន់រៀល)។

**១១. ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ការបង់ប្រាក់ជាមុន	១៧.៨៦២.៧៣៧	៤.៣៣៨.៧៧៦	១១.៥៩៥.៤៨៧	២.៨៤៦.២១៧
មូលបត្របំណុល(*)	៨.២៩២.៦២២	២.០១៤.២៣៩	-	-
ប្រាក់ពិន័យដែលត្រូវទទួល	៤.៧២៧.៤៤១	១.១៤៨.២៧៣	២.០៨៣.៦១៣	៥១១.៤៤២
ការវិនិយោគ(**)	២.៦៥៥.៤៦៥	៦៥៥.០០០	១.៧៧២.១៩០	៤៣៥.០០០
បុរេប្រទាន និងប្រាក់បញ្ញើ ផ្សេងៗ	១.៩៧០.០១៩	៤៧៨.៥០៨	១.៦៧៦.៤៤៩	៤១១.៥០០
	១.៧៧៨.៧៤៥	៤៣២.០៤៩	៨៨៣.៧២៩	២១៦.៩១៩
	<u>៣៧.២៨៧.០២៩</u>	<u>៩.០៥៦.៨៤៥</u>	<u>១៨.០១១.៤៦៨</u>	<u>៤.៤២១.០៧៨</u>
ដក៖ សំវិធានធនសម្រាប់ មូលបត្របំណុលនិង ប្រាក់ពិន័យត្រូវទទួល	(៣.៧០៩.៧៧២)	(៩០១.០៨៦)	(១.៣២៤.៤៣១)	(៣២៥.០៩៤)
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗទៀតសុទ្ធ	<u>៣៣.៥៧៧.២៥៧</u>	<u>៨.១៥៥.៧៥៩</u>	<u>១៦.៦៨៧.០៣៧</u>	<u>៤.០៩៥.៩៨៤</u>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**១១. ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ (ត)**

(\*) នៅថ្ងៃទី៦ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២២ ក្រុមហ៊ុនបានវិនិយោគចំនួន ៤.១១៧.០០០ ពាន់រៀល លើសញ្ញាប័ណ្ណសាជីវកម្ម ដែលចេញផ្សាយដោយក្រុមហ៊ុន ខេមបូឌា អ៊ីដេត អ៊ិនវេសមិន ឯ.ក ដែលមានរយៈពេល ៣ឆ្នាំ និងអត្រាគូប៉ុង ៥,៥០% ក្នុង១ឆ្នាំ។ នៅថ្ងៃទី៩ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ ក្រុមហ៊ុនបានវិនិយោគចំនួន ៤.០០០.០០០ ពាន់រៀលលើមូលបត្ររាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដែលចេញផ្សាយដោយក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមានរយៈពេល ១ឆ្នាំ និងអត្រាគូប៉ុង ២,២% ក្នុងមួយឆ្នាំ។

(\*\*) រួមបញ្ចូលនៅក្នុងការវិនិយោគមានចំនួន ២.៥១១.៣៧០ ពាន់រៀល (ឆ្នាំ ២០២១៖ ១.៦១៨.០០០ ពាន់រៀល) ដែលតំណាងឲ្យភាគហ៊ុនមូលធន ៥,៧% នៅក្នុងក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងអាយុជីវិត ហ្វុតតេ ឡាយហ្វី អ៊ីស្ទរិនស៍ (ខេមបូឌា) ម.ក ។

**១២. ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ប្រាក់បញ្ញើសន្សំ	៤៣៨.០០២.២៤០	១០៦.៣៨៨.៦៩១	៤៤៤.៣៥៧.៧៦៥	១០៩.០៧១.៦១៦
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	៥៧៤.៥៣៩.៧៧២	១៣៩.៥៥៣.០១៧	៥៣០.៤១០.០៨៥	១៣០.១៩៣.៩៣៤
	<u>១.០១២.៥៤២.០១២</u>	<u>២៤៥.៩៤១.៧០៨</u>	<u>៩៧៤.៧៦៧.៨៥០</u>	<u>២៣៩.២៦៥.៥៥០</u>

**១៣. ប្រាក់បញ្ញើរបស់ស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ប្រាក់បញ្ញើសន្សំ	១៦.២១០.៧៣០	៣.៩៣៧.៥១០	១៩.២៨២.៤៩២	៤.៧៣៣.០៦១
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	២០.៩៩៥.១៥១	៥.០៩៩.៦២៤	៣១.២២៥.៨០០	៧.៦៦៤.៦៥៤
	<u>៣៧.២០៥.៨៨១</u>	<u>៩.០៣៧.១៣៤</u>	<u>៥០.៥០៨.២៩២</u>	<u>១២.៣៩៧.៧១៥</u>

**១៤. ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល**

ការប្រកាសពន្ធរបស់ក្រុមហ៊ុន ស្ថិតនៅក្រោមការត្រួតពិនិត្យរបស់អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ (“GDT”)។ ដោយការអនុវត្តច្បាប់ និងបទបញ្ញត្តិពន្ធចំពោះប្រតិបត្តិការជាច្រើនប្រភេទ អាចមានការបកស្រាយខុសៗគ្នា ចំនួនដែលបានរាយការណ៍នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ អាចនឹងមានការប្រែប្រួលនាពេលក្រោយ រហូតទាល់តែមានការកំណត់ជាចុងក្រោយពីអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**១៤. ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល (ត)**

**១៤.១ ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល**

ដោយអនុលោមតាមច្បាប់ពន្ធដារនៃប្រទេសកម្ពុជា ក្រុមហ៊ុនមានកាតព្វកិច្ចក្នុងការបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល ("Tol") នូវចំនួនណាមួយដែលខ្ពស់ជាងរវាងអត្រា ២០% នៃប្រាក់ចំណូលដែលជាប់ពន្ធ ឬក៏ពន្ធអប្បបរមាដែលមានអត្រា ១% នៃចំណូលសរុបដោយរួមបញ្ចូលពន្ធទាំងអស់ លើកលែងតែអាករលើតម្លៃបន្ថែម។

ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលរួមមាន៖

	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលក្នុងគ្រា	១៦.២៦៧.៩១១	៣.៩៨០.៤០៤	១៤.៤៥៨.៩០០	៣.៥៥៤.៣០១
ពន្ធពន្យារលើប្រាក់ចំណេញ សំវិធានធន(លើស)/ខ្វះនៃពន្ធលើ ប្រាក់ចំណូលក្នុងឆ្នាំចាស់	(៣.៣៣៨.៥៩៤) (២៦៥.២៦៧)	(៨១៦.៨៨១) (៦៤.៩០៥)	(៣.៦៨០.៥៦៥) ៣៩១.៦២៧	(៩០៤.៧៦០) ៩៦.២៧០
	<u>១២.៦៦៤.០៥០</u>	<u>៣.០៩៨.៦១៨</u>	<u>១១.១៦៩.៩៦២</u>	<u>២.៧៤៥.៨១១</u>

ការផ្ទៀងផ្ទាត់នៃចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងចំណេញ ឬខាតបង់មានដូចខាងក្រោម៖

	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ប្រាក់ចំណេញមុនដកពន្ធ	៦០.៣០៨.២១៣	១៤.៧៥៦.១០៧	៥១.៥៧៩.៥៧៩	១២.៦៧៩.៣៤៥
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលតាម អត្រាពន្ធអនុវត្ត ២០%	១២.០៦១.៦៣៨	២.៩៥១.២២១	១០.៣១៥.៩១៦	២.៥៣៥.៨៦៩
និយ័តកម្ម៖				
ចំណាយដែលមិនអាចកាត់កងបាន សំវិធានធនពន្ធលើក្នុងឆ្នាំចាស់ លើស/ ខ្វះ	៧២៣.៣៧៩ (២៦៥.២៦៧)	១៧៦.៩៩៥ (៦៤.៩០៥)	៦៨៤.១៣៩ ៣៩១.៦២៦	១៦៨.១៧៦ ៩៦.២៧០
ភាពលម្អៀងបណ្តោះអាសន្នដែលមិនត្រូវ បានទទួលស្គាល់	១៤៤.៣០០	៣៥.៣០៧	(២២១.៧១៩)	(៥៤.៥០៤)
	<u>១២.៦៦៤.០៥០</u>	<u>៣.០៩៨.៦១៨</u>	<u>១១.១៦៩.៩៦២</u>	<u>២.៧៤៥.៨១១</u>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**១៤.២ បំណុលពន្ធបន្ត**

បម្រែបម្រួលបំណុលពន្ធបន្តមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
សមតុល្យនាដើមការិយបរិច្ឆេទ	១០.៨៣០.៧៥០	២.៦៥៨.៥០៥	៨.០៥៤.៨៦៤	១.៩៩១.៣១៤
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលក្នុងគ្រា	១៦.០០២.៦៤៣	៣.៩១៥.៤៩៩	១៤.៨៥០.៥២៧	៣.៦៥០.៥៧២
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលបានបង់	(១៥.០៦៤.៤៣២)	(៣.៦៨៥.៩៣៩)	(១២.០៧៤.៦៤១)	(២.៩៦៨.២០១)
លម្អៀងពីអត្រាប្តូរប្រាក់	-	(២៩.៤៤០)	-	(១៥.១៨០)
	<b>១១.៧៦៨.៩៦១</b>	<b>២.៨៥៨.៦២៥</b>	<b>១០.៨៣០.៧៥០</b>	<b>២.៦៥៨.៥០៥</b>

**១៤.៣ ពន្ធពន្យារ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ	២១.២៩២.០៥០	៥.១៧១.៧៣៩	១៨.០០២.០៧៦	៤.៤១៨.៧៧២
បំណុលពន្ធពន្យារ	(១១៣.៧០៣)	(២៧.៦១៨)	(១៦២.៣២៣)	(៣៩.៨៤៤)
	<b>២១.១៧៨.៣៤៧</b>	<b>៥.១៤៤.១២១</b>	<b>១៧.៨៣៩.៧៥៣</b>	<b>៤.៣៧៨.៩២៨</b>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**១៤. ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល (ត)**

**១៤.៣ ពន្ធពន្យារ (ត)**

បម្រែបម្រួលទ្រព្យសកម្ម/(បំណុល)ពន្ធពន្យារសុទ្ធក្នុងឆ្នាំមានដូចខាងក្រោម៖

	សំវិធានធនសម្រាប់						
	សំវិធានធនលើការ ខាតបង់ឥណទាន	កាតព្វកិច្ច	កម្រៃជើងសារលើ	គណនីបង្ក	ចំណេញលើ ការប្តូរប្រាក់ មិនទាន់បាន	សរុប	
		អត្ថប្រយោជន៍ និយោជិត	ដំណើរការឥណទាន ដែលមិនទាន់រំលស់	សម្រាប់ ប្រាក់រង្វាន់			
ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	៤.៥១៩.១៨៥	២.៦៤៩.៨៨២	៩.៥៦០.៩២៥	១.២៧២.០៨៤	(១២.៤២៩)	(១៤៩.៨៩៤)	១៧.៨៣៩.៧៥៣
ការដកចេញពី/ (ដាក់បញ្ចូលក្នុង) របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត	១.១៧០.០៥៦	៦៣១.៣៤៩	៥៧៦.១៤៣	២៣៣.៣៦៧	៦៩១.៤៨៨	៣៦.១៩១	៣.៣៣៨.៥៩៤
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	<u>៥.៦៨៩.២៤១</u>	<u>៣.២៨១.២៣១</u>	<u>១០.១៣៧.០៦៨</u>	<u>១.៥០៥.៤៥១</u>	<u>៦៧៩.០៥៩</u>	<u>(១១៣.៧០៣)</u>	<u>២១.១៨៧.៣៤៧</u>
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ជាដុល្លារអាមេរិក	<u>១.៣៨១.៨៩០</u>	<u>៧៩៦.៩៩៦</u>	<u>២.៤៦២.២៤៦</u>	<u>៣៦៥.៦៦៧</u>	<u>១៦៤.៩៤០</u>	<u>(២៧.៦១៨)</u>	<u>៥.១៤៤.១២១</u>



**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**១៤. ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល (ត)**

**១៤.៣ ពន្ធពន្យារ (ត)**

	សំវិធានធនសម្រាប់						
	សំវិធានធនលើការ	កាតព្វកិច្ច	កម្រៃជើងសារលើ	គណនីបង្ក	ចំណេញលើ		
	ខាតបង់ឥណទាន	អត្ថប្រយោជន៍ និយោជិត	ដំណើរការឥណទាន ដែលមិនទាន់រំលស់	សម្រាប់ ប្រាក់រង្វាន់	ទ្រព្យសកម្ម ដែលត្រូវរំលស់	ការប្តូរប្រាក់ មិនទាន់បាន	សរុប
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ ២០២១	៣.៣៣៧.៨៥៥	៨៦០.៧០៤	៨.៦១៨.៣៧៧	១.៨៣៨.៦៦០	(២៧៥.៦១៤)	(២២០.៧៩៤)	១៤.១៥៩.១៨៨
ការដកចេញពី/ (ដាក់បញ្ចូលក្នុង) របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត	១.១៨១.៣៣០	១.៧៨៩.១៧៨	៩៤២.៥៤៨	(៥៦៦.៥៧៦)	២៦៣.១៨៥	៧០.៩០០	៣.៦៨០.៥៦៥
	<u>៤.៥១៩.១៨៥</u>	<u>២.៦៤៩.៨៨២</u>	<u>៩.៥៦០.៩២៥</u>	<u>១.២៧២.០៨៤</u>	<u>(១២.៤២៩)</u>	<u>(១៤៩.៨៩៤)</u>	<u>១៧.៨៣៩.៧៥៣</u>
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១							
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ជាដុល្លារអាមេរិក	<u>១.១០៩.២៧៥</u>	<u>៦៥០.៤៣៧</u>	<u>២.៣៤៦.៨១៦</u>	<u>៣១២.២៤៤</u>	<u>(៣.០៥១)</u>	<u>(៣៦.៧៩៣)</u>	<u>៤.៣៧៨.៩២៨</u>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**១៥. បំណុលភតិសន្យា**

ការវិភាគតាមកាលកំណត់- លំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដោយមិនធ្វើអប្បបរមា

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ឆ្នាំទី ១	៩.៩៤៩.៩៣១	២.៤១៦.៧៩២	៨.៨៩៥.២០៤	២.១៨៣.៤០៨
ឆ្នាំទី ២	៧.៤០៨.៦៩៤	១.៧៩៩.៥៣៧	៨.០០២.៥០៥	១.៩៦៤.២៨៧
ឆ្នាំទី ៣	៥.៧៩០.៦៧១	១.៤០៦.៥២៧	៥.៩២៦.៤៩១	១.៤៥៤.៧១១
ឆ្នាំទី ៤	៤.២២៨.៦៦២	១.០២៧.១២២	៤.៤៤៣.៨៤៩	១.០៩០.៧៨៣
ឆ្នាំទី ៥	១.៩៤០.៨៤២	៤៧១.៤២១	៣.០០២.៩៤៦	៧៣៧.១០០
លើសពី៥ឆ្នាំ	៤.១២៥.៦៨៦	១.០០២.១១០	៣.០៩៤.៣៣៦	៧៥៩.៥៣៣
	<u>៣៣.៤៤៤.៤៨៦</u>	<u>៨.១២៣.៥០៩</u>	<u>៣៣.៣៦៥.៣៣១</u>	<u>៨.១៨៩.៨២២</u>
ដក៖ ការប្រាក់ដែលមិនទាន់ទទួលស្គាល់	(៤.៦៧២.៧០៤)	(១.១៣៤.៩៧៨)	(៤.៨៤៩.៧៤៤)	(១.១៩០.៤១៤)
<b>បំណុលភតិសន្យា</b>	<u><u>២៨.៧៧១.៧៨២</u></u>	<u><u>៦.៩៨៨.៥៣១</u></u>	<u><u>២៨.៥១៥.៥៨៧</u></u>	<u><u>៦.៩៩៩.៤០៨</u></u>
វិភាគតាម៖				
រយៈពេលខ្លី	<u>៩.៩៤៩.៩៣១</u>	<u>២.៤១៦.៧៩២</u>	<u>៨.៨៩៥.២០៤</u>	<u>២.១៨៣.៤០៨</u>
រយៈពេលវែង	<u>១៨.៨២១.៨៥១</u>	<u>៤.៥៧១.៧៣៩</u>	<u>១៩.៦២០.៣៨៣</u>	<u>៤.៨១៦.០០០</u>

**១៦. ប្រាក់កម្ចី**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
<i>ប្រាក់កម្ចីកត់ត្រាតាមតម្លៃដករំលស់</i>				
មានទ្រព្យធានា (*)	១២០.២៧៩.១០០	២៩.២១៥.២២៩	៥២.២៤៤.១៦៧	១២.៨២៣.៨០១
មិនមានទ្រព្យធានា (**)	១.១១៥.០៣២.៦៤៦	២៧០.៨៣៦.២០៣	៨៤០.១៩៩.៥៧៥	២០៦.២៣៤.៥៥៥
	<u>១.២៣៥.៣១១.៧៤៦</u>	<u>៣០០.០៥១.៤៣២</u>	<u>៨៩២.៤៤៣.៧៤២</u>	<u>២១៩.០៥៨.៣៥៦</u>

(\*) ទាំងនេះតំណាងឲ្យកម្ចីចំនួន ១១៩.៩៣០.៨៨៧ពាន់រៀល ដែលមានប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់ជាទ្រព្យធានា (២០២១៖ ៥២.០០០.០០០ ពាន់រៀល) ។

(\*\*) ទាំងនេះតំណាងឲ្យកម្ចីធានាការដែលបានមកពីធានាការនានា មានរយៈពេលពីមួយ ទៅប្រាំពីរឆ្នាំ (២០២១៖ មួយទៅប្រាំពីរឆ្នាំ) និងមានអត្រាការប្រាក់ពី ២,០០% ដល់ ៨,១៤% (២០២១៖ ២,០០% ដល់ ៩,៦៥%) ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**១៧. អនុបំណុល**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
<i>អនុបំណុលកត់ត្រាតាម</i>				
<i>តម្លៃដករំលស់</i>				
Morningaway*	២២.៨០៧.៤៨០	៥.៥៣៩.៨៣០	២៨.៥២៦.០៦០	៧.០០១.៩៧៩
BlueOrchard**	៤.១៣៦.១៤៩	១.០០៤.៦៥១	៨.១៨៥.៨៩៧	២.០០៩.៣០២
	<u>២៦.៩៤៣.៦២៩</u>	<u>៦.៥៤៤.៤៨១</u>	<u>៣៦.៧១១.៩៥៧</u>	<u>៩.០១១.២៨១</u>

(\*) ជាអនុបំណុល ដែលទទួលបានមកពីក្រុមហ៊ុន Morningaway ដែលបានចុះកិច្ចសន្យានៅថ្ងៃទី៨ ខែ តុលា ឆ្នាំ២០២១ និង អនុម័តដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា នៅថ្ងៃទី ២៧ ខែ មករា ឆ្នាំ ២០២២ អោយ ដាក់ជាដើមទុនថ្នាក់ទី២។ អនុបំណុលនេះនឹងត្រូវសងត្រលប់ទៅម្ចាស់បំណុលទៅតាមតារាងសង ដែលមានក្នុងកិច្ចសន្យាកម្ចី។ អនុបំណុលនេះមានកាលកំណត់រយៈពេល ៥ឆ្នាំ និង មានកាលអវសាន នៅថ្ងៃទី៣១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២៦។

(\*\*) ជាអនុបំណុល ដែលទទួលបានមកពីក្រុមហ៊ុន BlueOrchard ដែលបានចុះកិច្ចសន្យានៅ ថ្ងៃទី១៥ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៨ និងអនុម័តដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា នៅថ្ងៃទី២៥ ខែកក្កដា ឆ្នាំ ២០១៨ អោយដាក់ជាដើមទុនថ្នាក់ទី២។ អនុបំណុលនេះ នឹងត្រូវសងត្រលប់ទៅម្ចាស់បំណុលទៅតាម តារាងសងដែលមានក្នុងកិច្ចសន្យាកម្ចី។ អនុបំណុលនេះ មានកាលកំណត់រយៈពេល៥ឆ្នាំ និងមាន កាលអវសាននៅថ្ងៃទី១៥ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២៣។

អនុបំណុលទាំងអស់មានអត្រាការប្រាក់ថេរ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**១៨. ការរៀនប្រាក់បំណុលដែលកើតឡើងពីសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន**

	ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	លំហូរសាច់ ប្រាក់ហិរញ្ញវត្ថុ (i)	ការផ្លាស់ប្តូរដែលមិនមែនជា សាច់ប្រាក់		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២
			ភតិសន្យាថ្មី	ការផ្លាស់ប្តូរ ផ្សេងៗ(ii)	
បំណុលភតិសន្យា	២៨.៥១៥.៥៨៧	(៨.២៧២.០៥០)	៨.៥២៨.២៤៥	-	២៨.៧៧១.៧៨២
ប្រាក់កម្ចី	៨៩២.៤៤៣.៧៤២	៣៤៤.០៣១.៧២៩	-	(១.១៦៣.៧២៥)	១.២៣៥.៣១១.៧៤៦
អនុបំណុល	៣៦.៧១១.៩៥៧	(៩.៨៨០.៨០០)	-	១១២.៤៧២	២៦.៩៤៣.៦២៩
សមតុល្យបំណុលពី សកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន	៩៥៧.៦៧១.២៨៦	៣២៥.៨៧៨.៨៧៩	៨.៥២៨.២៤៥	(១.០៥១.២៥៣)	១.២៩១.០២៧.១៥៧

	ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	លំហូរសាច់ ប្រាក់ហិរញ្ញវត្ថុ(i)	ការផ្លាស់ប្តូរដែលមិនមែនជា សាច់ប្រាក់		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១
			ភតិសន្យាថ្មី	ការផ្លាស់ប្តូរ ផ្សេងៗ (ii)	
បំណុលភតិសន្យា	២២.៤៥៦.៩៥៤	(៧.៩២៦.៣៨២)	១៣.៩៨៥.០១៥	-	២៨.៥១៥.៥៨៧
ប្រាក់កម្ចី	៦២៣.០១៥.៧៦៧	២៧៥.៣៥៦.៧៤៤	-	(៥.៩២៨.៧៦៩)	៨៩២.៤៤៣.៧៤២
អនុបំណុល	១៧.២៨២.៤៥៣	១៩.៥៩៣.៦០០	-	(១៦៤.០៩៦)	៣៦.៧១១.៩៥៧
សមតុល្យបំណុលពី សកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន	៦៦២.៧៥៥.១៧៤	២៨៧.០២៣.៩៦២	១៣.៩៨៥.០១៥	(៦.០៩២.៨៦៥)	៩៥៧.៦៧១.២៨៦

- (i) លំហូរសាច់ប្រាក់មកពីប្រាក់កម្ចី អនុបំណុល និង ភតិសន្យាជាចំនួនសាច់ប្រាក់សុទ្ធ ដែលទទួលបាន និង ការសងត្រលប់ប្រាក់កម្ចី និង អនុបំណុល និង បំណុលភតិសន្យានៅក្នុងរបាយការណ៍លំហូរ សាច់ប្រាក់។
- (ii) ការផ្លាស់ប្តូរដែលមិនមែនជាសាច់ប្រាក់ គឺការប្រាក់បង្គរ និងការប្រាក់បានបង់។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**១៩. សំវិធានធនសម្រាប់ភាគពូកិច្ចលើអត្ថប្រយោជន៍និយោជិត**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
មូលនិធិសោធននិវត្តន៍និយោជិត	២៣.៨៩៣.៩៧២	៥.៨០៣.៧៣៤	១៩.២២៧.៥៦៨	៤.៧១៩.៥៨០
ការទូទាត់អតីតភាពការងារ	១.៦៨២.០៤៣	៤០៨.៥៦០	២.១៨១.៩៤៥	៥៣៥.៥៧៨
គម្រោងប្រាក់លើកទឹកចិត្តពន្យារ	១.១០៣.៥១៦	២៦៨.០៣៩	-	-
	<b>២៦.៦៧៩.៥៣១</b>	<b>៦.៤៨០.៣៣៣</b>	<b>២១.៤០៩.៥១៣</b>	<b>៥.២៥៥.១៥៨</b>

**១៩.១ មូលនិធិសោធននិវត្តន៍និយោជិត**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
សមតុល្យនាដើមឆ្នាំ	១៩.២២៧.៥៦៨	៤.៧១៩.៥៨០	១៣.៨២៤.៧១៤	៣.៤១៧.៧២៩
ការបន្ថែមក្នុងការិយបរិច្ឆេទ				
វិភាគទានរបស់និយោជក	៤.៦០៧.៥៣៣	១.១២៧.៣៦៣	៤.២៩១.៥៦៤	១.០៥៤.៩៥៧
វិភាគទានរបស់និយោជិត	២.៣០៧.៤៩៦	៥៦០.៤៨០	២.០៤០.៥៣៦	៥០១.៦០៧
ការប្រាក់	១.៥៧៣.០៤៥	៣៨៤.៨៩០	១.១៣១.១៧០	២៧៨.០៦៥
ការទូទាត់ក្នុងអំឡុងឆ្នាំ	(៣.២៤៩.៣៣៦)	(៧៩៥.០៤២)	(១.៨៥៤.៧៥៦)	(៤៥៥.៩៣៨)
ការកត់ត្រាគ្រលប់វិញ (*)	(៥៧២.៣៣៤)	(១៤០.០៣៨)	(២០៥.៦៦០)	(៥០.៥៥៦)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	(៥៣.៤៩៩)	-	(២៦.២៨៤)
	<b>២៣.៨៩៣.៩៧២</b>	<b>៥.៨០៣.៧៣៤</b>	<b>១៩.២២៧.៥៦៨</b>	<b>៤.៧១៩.៥៨០</b>

(\*) ការដកចេញ នៃសំវិធានធនបានកើតឡើងពី ការកែសម្រួលសិទ្ធិនិយោជិតស្របតាមគោលការណ៍របស់ ក្រុមហ៊ុន អេ អឹម ខេ បន្ទាប់ពីការលាលែងពីតំណែង ការបញ្ឈប់ការងារ និងការប្រែប្រួលរបស់ចំនួន និយោជិត។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**១៩. សំវិធានធនសម្រាប់ភាគព្រឹត្តិលើអត្ថប្រយោជន៍និយោជិត (ត)**

**១៩.២ ការទូទាត់អតីតភាពការងារ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
សមតុល្យនាដើមឆ្នាំ	២.១៨១.៩៤៥	៥៣៥.៥៧៨	២.២០៩.១៨៩	៥៤៦.១៥៣
ការថយចុះ/ (ការកើនឡើង) លើ សំវិធានធនលើអតីតភាព ការងារ	(៣១១.៦៥៩)	(៧៦.២៥៦)	២០៥.៨១៦	៥០.៥៩៤
ការទូទាត់ក្នុងអំឡុងពេល	(១៨៨.២៤៣)	(៤៦.០៥៩)	(២៣៣.០៦០)	(៥៧.២៩១)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	(៤.៧០៣)	-	(៣.៨៧៨)
	<u>១.៦៨២.០៤៣</u>	<u>៤០៨.៥៦០</u>	<u>២.១៨១.៩៤៥</u>	<u>៥៣៥.៥៧៨</u>

**២០. បំណុលផ្សេងៗ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត				
ផ្សេងៗបង្ក	១៦.៤៥០.៤០៥	៣.៩៩៥.៧២៧	១៣.៩៦០.៣៨៧	៣.៤២៦.៧០៤
គណនីបង្ក និងបំណុលផ្សេងៗ	៨.២១០.៤១៩	១.៩៩៤.២៧២	៣.៤៥២.១២៦	៨៤៧.៣៥៥
ពន្ធផ្សេងៗត្រូវទូទាត់	៤.០៦៧.១២៣	៩៨៧.៨៨៥	២.៩១៣.៣៥៦	៧១៥.១០៩
ការខាតបង់តម្លៃទីផ្សារលើនិស្សន្ទ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	១៩៦.៦៤៥	៤៧.៧៦៤	២៩០.៩៧៩	៧១.៤២៣
	<u>២៨.៩២៤.៥៩២</u>	<u>៧.០២៥.៦៤៨</u>	<u>២០.៦១៦.៨៤៨</u>	<u>៥.០៦០.៥៩១</u>

**២១. ដើមទុន**

(i) ចំនួនភាគហ៊ុនធម្មតាមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	៧.២៧៨.៩៩៨	៦.៣៦៦.៩៩៨
ភាគហ៊ុនបន្ថែម	៣.៦៦៧.៥០០	៩១២.០០០
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	<u>១០.៩៤៦.៤៩៨</u>	<u>៧.២៧៨.៩៩៨</u>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២១. ដើមទុន (ត)**

(ii) ភាគហ៊ុនធម្មតាទាំងអស់ត្រូវបានចុះបញ្ជីបោះផ្សាយ និងទូទាត់ក្នុងតម្លៃចារឹក២៥.០០០រៀល ក្នុង១ ភាគហ៊ុន។

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ដើមទុន	២៧៣.៦៦២.៤៥០	៦៦.៤៧១.៣២៦	១៨១.៩៧៤.៩៥០	៤៤.៦៦៧.៣៩១

ព័ត៌មានលម្អិតនៃភាគទុនិកមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២			ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	%នៃភាពជា	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	%នៃភាពជា
			ម្ចាស់កម្មសិទ្ធិ			ម្ចាស់កម្មសិទ្ធិ
SCSB	២៧៣.៦៦២.៤៥៥	៦៦.៤៧១.៣២០	៩៩.៩៩៩៩%	១៨១.៩៧៤.៩២៥	៤៤.៦៦៧.៣៨៥	៩៩.៩៩៩៩%
សមាគមបុគ្គលិក						
អេ អឹម ខេ	២៥	៦	០.០០០១%	២៥	៦	០.០០០១%
	២៧៣.៦៦២.៤៥០	៦៦.៤៧១.៣២៦	១០០.០០%	១៨១.៩៧៤.៩៥០	៤៤.៦៦៧.៣៩១	១០០.០០%

នាថ្ងៃទី២០ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២២ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានអនុម័តក្នុងការដំឡើងភាគហ៊ុនដែលបានចុះបញ្ជី ដោយក្រុមហ៊ុន The Shanghai Commercial and Savings Bank Limited (ហៅកាត់ថា "SCSB") ចំនួន ២៧៣.៦៦២.៤៥៥ ពាន់រៀល។ ការកែសម្រួលអនុស្សរណៈនិងលក្ខន្តិកៈរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានអនុម័តដោយ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា នាថ្ងៃទី២០ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២២ និងក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម នាថ្ងៃទី១០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២២។

នាថ្ងៃទី០៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានអនុម័តលើការបង្កើនដើមទុនចុះបញ្ជី ដោយ ក្រុមហ៊ុន The Shanghai Commercial and Savings Bank Limited ("SCSB") ដល់ចំនួន ១៨១.៩៧៤.៩៥០ ពាន់ រៀល។ ការកែសម្រួលអនុស្សរណៈនិងលក្ខន្តិកៈរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានអនុម័តដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម នាថ្ងៃទី១៣ និងថ្ងៃទី១៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២១ រៀងគ្នា។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២២. បុព្វលាភតារាងប៊ូន**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	២២.៤២៥.៣៥៥	៥.៥០៤.៥០៥	២២.៤២៥.៣៥៥	៥.៥៤៣.៩៦៨
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	(៥៧.៤៩១)	-	(៣៩.៤៦៣)
<b>គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ</b>	<b>២២.៤២៥.៣៥៥</b>	<b>៥.៤៤៧.០១៤</b>	<b>២២.៤២៥.៣៥៥</b>	<b>៥.៥០៤.៥០៥</b>

**២៣. ទុនបម្រុង**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ទុនបម្រុងដែលមិនអាចបែងចែកបាន (i)	៧២.០០០.០០០	១៧.៤៨៨.៤៦២	៧២.០០០.០០០	១៧.៦៧៣.០៤៩
ទុនបម្រុងផ្សេងៗ (ii)	-	-	២៤.០១១.៦០៣	៥.៨៩៣.៨៦៤
	<b>៧២.០០០.០០០</b>	<b>១៧.៤៨៨.៤៦២</b>	<b>៩៦.០១១.៦០៣</b>	<b>២៣.៥៦៦.៩១៣</b>

- (i) ទុនបម្រុងដែលមិនអាចបែងចែក ត្រូវបានរក្សាទុកបន្ទាប់ពីការអនុម័តនៅថ្ងៃទី១២ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២១ ពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា លើសំណើរដ្ឋប្រាក់ចំណូលដែលបានរក្សាទុកស្របតាមប្រកាសលេខ ៨៧-០១៨-០៦៨ ប្រ.កចុះថ្ងៃទី២២ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៨ ស្តីពីការកំណត់ទ្រនាប់ដើមទុនរបស់គ្រឹះស្ថានធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុ។ ការប្រែប្រួលណាមួយ ទាមទារការយល់ព្រមពីក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និងធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា។
- (ii) ក្រោមកិច្ចព្រមព្រៀងប្រាក់កម្ចីជាមួយក្រុមហ៊ុន Instituto De Crédito Oficial នៃព្រះរាជាណាចក្រអេស្ប៉ាញ ("ICO") ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានតម្រូវឲ្យផ្ទេរចំនួនទឹកប្រាក់បម្រុងចំនួន ៣,៥% នៃសមតុល្យប្រាក់កម្ចីមិនទាន់សងជាមួយ ICO ពីប្រាក់ចំណេញនៅចុងឆ្នាំនីមួយៗចូលទៅក្នុងគណនីបម្រុងពង្រឹងមូលធន។ ICO គ្មានសិទ្ធិទៅលើទុនបម្រុងនេះទេ។ កិច្ចព្រមព្រៀងប្រាក់កម្ចីនេះដល់កាលកំណត់សងនៅថ្ងៃទី២៩ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ហើយទុនបម្រុងនេះត្រូវបានផ្ទេរទៅប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកនៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២។



**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២៤. ចំណូលការប្រាក់**

	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៤១២.៣៣៧.៤០៤	១០០.៨៨៩.៩៩៣	៣៣៩.៨៤៣.២៦៥	៨៣.៥៤០.៦២៦
ប្រាក់បញ្ញើនៅធនាគារផ្សេងៗ	៤.៧៧៤.០៩៦	១.១៦៨.១១៧	១.៦២៥.២៩៨	៣៩៩.៥៣២
ប្រាក់បញ្ញើនៅធនាគារជាតិ	៩១០.៥៣៧	២២២.៧៨៩	៥១៨.៧៥២	១២៧.៥២០
ការវិនិយោគលើមូលបត្រ	១៧៥.១៤៣	៤២.៨៥៤	-	-
	<u>៤១៨.១៩៧.១៨០</u>	<u>១០២.៣២៣.៧៥៣</u>	<u>៣៤១.៩៨៧.៣១៥</u>	<u>៨៤.០៦៧.៦៧៨</u>

**២៥. ចំណាយការប្រាក់**

	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៥២.៣៧៤.២៩៩	១២.៨១៤.៨៥២	៤៦.៧៤៤.៤០៤	១១.៤៩០.៧៥៨
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ស្ថាប័នផ្សេងៗ	១១៦.៧០៩	២៨.៥៥៦	១៨៣.២១៣	៤៥.០៣៨
ប្រាក់កម្ចី	៦៩.១៥០.៦៥៨	១៦.៩១៩.៦៦១	៤៩.៧៨៥.៤២២	១២.២៣៨.៣០៤
អនុបំណុល	៣.៤៧៩.៩១៥	៨៥១.៤៦០	២.២៨៣.៥៦៧	៥៦១.៣៤៩
មូលនិធិសោធននិវត្តន៍និយោជិត	១.៥៧៣.០៤៥	៣៨៤.៨៩០	១.១៣១.១៧០	២៧៨.០៦៥
ភតិសន្យា	១.៨៩៩.៥៨៧	៤៦៤.៧៨៨	១.៦៦៧.១៩២	៤០៩.៨៣១
	<u>១២៨.៥៩៤.២១៣</u>	<u>៣១.៤៦៤.២០៧</u>	<u>១០១.៧៩៤.៩៦៨</u>	<u>២៥.០២៣.៣៤៥</u>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២៦. ចំណាយកម្រៃដើមនៃសារ**

	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ប្រាក់លើកទឹកចិត្តភ្នាក់ងារធនាគារចល័ត	៨.៣៦៧.៦៦២	២.០៤៧.៣៨៦	៦.៨៧១.៤៣២	១.៦៨៩.១៤២
បុគ្គលិកធានារ៉ាប់រងលើផលិតផល	៥.០១០.៦២៦	១.២២៥.៩៩១	៦.៦៩៣.៩៨២	១.៦៨៥.៥២២
កម្រៃភ្នាក់ងារធនាគារភូមិ	២.៧៨៦.៨៦៥	៦៨១.៨៨៥	៣.៥១២.៣៧២	៨៦៣.៤១៥
កម្រៃលើប្រាក់កម្ចីនិងកិច្ចសន្យាការ ដោះដូរ	១.៧៨៨.៧៨៩	៤៣៧.៦៧៨	៣១០.១៦០	៧៦.២៤៤
ថ្លៃឈ្នួល និងកម្រៃជើងសារផ្សេងៗ	១៦៧.៤៨៣	៤០.៩៧៩	២២.៤០៥	៥.៥០៨
	<b>១៨.១២១.៤២៥</b>	<b>៤.៤៣៣.៩១៩</b>	<b>១៧.៤១០.៣៥១</b>	<b>៤.២៧៩.៨៣១</b>

**២៧. ចំណូលផ្សេងៗ**

	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ការពិន័យលើឥណទាន	៨.១៨៧.១០៤	២.០០៣.២០៧	៤.៥៦៦.៩១០	១.១២២.៦៤៣
កម្រៃសេវាឥណទាន	៦.៥៩៤.៨៦២	១.៦១៣.៦១៩	៣.៩៤៧.៦៨២	៩៧០.៤២៣
កម្រៃផ្ទេរប្រាក់	៤.៣៨៧.៤៨០	១.០៧៣.៥២១	៣.៣១២.៦៥៦	៨១៤.៣២១
កម្រៃជើងសារធានារ៉ាប់រង	៣.២៦៦.៤៥៤	៧៩៩.២៣០	៣.១០២.១៦៧	៧៦២.៥៧៨
កម្រៃសេវាធនាគារចល័ត	៣.១៧៧.៧៨៣	៧៧៧.៥៣៤	២.៥៤២.១៦៣	៦២៤.៩១៧
កម្រៃសេវាបើកប្រាក់បៀវត្សរ៍	៣.០៤៦.៩១០	៧៤៥.៥១៣	២.៨៨៣.៩១៣	៧០៨.៩២៦
កម្រៃគណនីផ្សេងៗ	២.៣៦១.១៤៧	៥៧៧.៧២១	១.៩៣៤.៥២៥	៤៧៥.៥៤៧
ឥណទានដែលប្រមូលបានវិញ	១.២១៣.៤៨៣	២៩៦.៩១៣	១.៥៧៦.០២៨	៣៨៧.៤២១
ចំណេញពីការប្តូរប្រាក់សុទ្ធ ផ្សេងៗ	៣០១.៧៦០	៧៣.៨៣៤	៧៤៩.៨៨៤	១៨៤.៣៣៧
	<b>១.៣០៩.១៧៥</b>	<b>៣២០.៣២៧</b>	<b>៨៤០.២១៥</b>	<b>២០៦.៥៤៣</b>
	<b>៣៣.៨៤៦.១៥៨</b>	<b>៨.២៨១.៤១៩</b>	<b>២៥.៤៥៦.១៤៣</b>	<b>៦.២៥៧.៦៥៦</b>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**២៨. ប្រាក់ជំនួយ**

ប្រាក់ជំនួយគឺជា ជំនួយដែលទទួលបានពី Water.org ដែលជាអង្គការក្រៅរាជរដ្ឋាភិបាលអន្តរជាតិមួយ សម្រាប់គម្រោងគ្រប់គ្រងដោយក្រុមហ៊ុន ដូចដែលបានចែងក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀង។ ពុំមានជំនួយបន្ថែមនៅក្នុង ឆ្នាំ២០២២ ទេ។

**២៩. ចំណាយនិយោជិត និងបន្ទុកពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗ**

	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ប្រាក់បៀវត្ស និងប្រាក់ឈ្នួល	១០៨.០៥៨.៧៧២	២៦.៤៣៩.៦៣១	៩៩.២៤៩.៣១៤	២៤.៣៩៧.៥៧០
ប្រាក់អត្ថប្រយោជន៍ពេលចូលនិវត្តន៍	៤.៦០៧.៥៣៣	១.១២៧.៣៦៣	៤.២៩១.៥៦៤	១.០៥៤.៩៥៧
ធានារ៉ាប់រង	៣.៩៦៧.៥៨៩	៩៧០.៧៨៣	៣.២៤២.៨៧៥	៧៩៧.១៦៧
ប្រាក់អត្ថប្រយោជន៍និយោជិតផ្សេងៗ	៣.៦៧០.៤៨៩	៨៩៨.០៨៩	២.២២៨.៩១៥	៥៤៧.៩១៤
	<u>១២០.៣០៤.៣៨៣</u>	<u>២៩.៤៣៥.៨៦៦</u>	<u>១០៩.០១២.៦៦៨</u>	<u>២៦.៧៩៧.៦០៨</u>

**៣០. ចំណាយរំលស់**

	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
រំលស់នៃសិទ្ធក្នុងការប្រើប្រាស់ ទ្រព្យសកម្ម	៨.៥៦៧.៩៤៨	២.០៩៦.៣៩០	៧.៩១២.៧០៦	១.៩៤៥.១០៩
រំលស់នៃទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	៥.៥១៣.៥៤៦	១.៣៤៩.០៤៥	៥.៤០៩.៣០០	១.៣២៩.៧២០
រំលស់នៃទ្រព្យសកម្មអរូបី	៣.៤៦៧.៣៣៤	៨៤៨.៣៨១	៣.២៧៩.៨៩៣	៨០៦.២៦៧
	<u>១៧.៥៤៨.៨២៨</u>	<u>៤.២៩៣.៨១៦</u>	<u>១៦.៦០១.៨៩៩</u>	<u>៤.០៨១.០៩៦</u>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣១. ចំណាយប្រតិបត្តិការផ្សេងៗ**

	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ចំណាយផ្នែកវិជ្ជាជីវៈ	៩.៦៧៧.៨៧១	២.៣៦៧.៩៦៦	៧.៨៨១.៦៨២	១.៩៣៧.៤៨៤
ថ្លៃជួលរយៈពេលខ្លី និង តម្លៃទាប	៩.០៥០.០៥៧	២.២១៤.៣៥២	៧.៣៣២.៤៥២	១.៨០២.៤៧១
ចំណាយលើគ្រឿងសង្ហារឹម ដែល មិនមែនមូលធនកម្ម	៥.៨៥៨.៨៨០	១.៤៣៣.៥៤០	៥.៦៨៦.៦៦៩	១.៣៩៧.៩០៣
ចំណាយលើការដឹកជញ្ជូន	៤.៨៦១.៥៦១	១.១៨៩.៥១៨	២.៩៩៤.២៦១	៧៣៦.០៥២
ចំណាយលើសេវាសន្តិសុខ	៣.១២៤.៨៩១	៧៦៤.៥៩៣	៣.០៦៤.៤៤៨	៧៥៣.៣០៦
ចំណាយលើការផ្សព្វផ្សាយ	២.៧៤២.៥៧៤	៦៧១.០៤៨	២.៦១០.៩៨៣	៦៤១.៨៣៥
ចំណាយទំនាក់ទំនង	២.៤១៥.៩៨០	៥៩១.១៣៨	១.៧៤៦.៤៧០	៤២៩.៣១៩
ចំណាយទឹកភ្លើង	២.០១៧.០១០	៤៩៣.៥១៨	១.៨៤២.៧៦៥	៤៥២.៩៩០
កម្រៃធនាគារ	១.៨៣៦.៦៥៧	៤៤៩.៣៩០	១.៣៩១.៨៦៧	៣៤២.១៥០
ចំណាយអាជ្ញាប័ណ្ណធនាគារជាតិ នៃកម្ពុជា	១.៥១៧.៥០០	៣៧១.២៩៩	១.៥៦០.០០០	៣៨៣.៤៨១
ចំណាយសម្ភារៈការិយាល័យ	១.៥០៥.៥២២	៣៦៨.៣៦៨	១.៣៤៧.៦៤៩	៣៣១.២៨០
ចំណាយលើការជួសជុល និងថែទាំ	៤៨៩.៤៥៣	១១៩.៧៥៩	៣៥៥.៥១៤	៨៧.៣៩៣
ចំណាយពន្ធផ្សេងៗ	៦២៦.៦១៩	១៥៣.៣២០	១.៧៦៤.០៦៥	៤៣៣.៦៤៤
ចំណាយផ្សេងៗ	១.៨៦៥.៤៦៩	៤៥៦.៤៤០	១.៦៤៧.៣៤៩	៤០៤.៩៥៣
	<u>៤៧.៥៩០.០៤៤</u>	<u>១១.៦៤៤.២៤៩</u>	<u>៤១.២២៦.១៧៤</u>	<u>១០.១៣៤.២៦១</u>

**៣២. ការខាតបង់សុទ្ធលើឱនភាពតម្លៃនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ការខាតបង់លើឱនភាពឥណទានផ្តល់ដល់ អតិថិជន	៥៦.៨៩៨.៦២៩	១៣.៩២១.៨៥៧	៣០.២៨៧.៣២៤	៧.៤៤៥.២៦២
ការខាតបង់/(ចំណេញ)លើឱនភាពនៃ សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	២០៦.៧៩៥	៥០.៥៩៨	(៤២៥.១៥៩)	(១០៤.៥១៣)
ការខាតបង់លើឱនភាពទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	២.៣៨៥.៣៤១	៥៨៣.៦៤១	១.៣២៤.៤៣១	៣២៥.៥៧៣
	<u>៥៩.៤៩០.៧៦៥</u>	<u>១៤.៥៥៦.០៩៦</u>	<u>៣១.១៨៦.៥៩៦</u>	<u>៧.៦៦៦.៣២២</u>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៣. ចំណេញ ឬការខាតផ្សេងៗ**

	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ចំណេញ ពីការលក់ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង	(៩៦៧)	(២៣៧)	(៦៩០.៣៧០)	(១៦៩.៧០៧)
ខាត ពីការលក់ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង	២៤.៨៣៩	៦.០៧៨	៦៣.១៤០	១៥.៥២១
ខាត ពីការលក់ទ្រព្យសកម្មអរូបី	៦១.៥៩៥	១៥.០៧១	-	-
	<u>៨៥.៤៦៧</u>	<u>២០.៩១២</u>	<u>(៦២៧.២៣០)</u>	<u>(១៥៤.១៨៦)</u>

**៣៤. សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល**

ក្នុងគោលបំណងនៃរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ និង សាច់ប្រាក់សមមូលរួមមាន៖

	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១២០.៩៦០.៩៨១	២៩.៣៨០.៨៥៥	១១៩.២៦២.៨៦៩	២៩.២៧៤.១៤៦
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិ	១៣២.៥៦២.១៤២	៣២.១៩៨.៧២៣	១៤៧.២០០.៩៣៨	៣៦.១៣១.៧៩៦
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	៥៦.០៩២.៨០៥	១៣.៦២៤.៦៨០	៦.៦៩៦.០៤៧	១.៦៤៣.៦០៥
	<u>៣០៩.៦១៥.៩២៨</u>	<u>៧៥.២០៤.២៥៨</u>	<u>២៧៣.១៥៩.៨៥៤</u>	<u>៦៧.០៤៩.៥៤៧</u>

**៣៥. កិច្ចសន្យា**

*កិច្ចសន្យានៃចំណាយមូលធន*

កិច្ចសន្យានៃចំណាយមូលធនសំខាន់ៗដែលបានចុះកិច្ចព្រមព្រៀងនៅត្រឹមចុងការិយបរិច្ឆេទ ប៉ុន្តែមិនទាន់បានទទួលស្គាល់ជាបំណុលមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	៣៧៨.០៣៥	៩១.៨២៣	៥៦.៧៧៨	១៣.៩៣៧
ទ្រព្យសកម្មអរូបី	៨៤៦.៨០៥	២០៥.៦៨៥	១.០៤៣.៧២៤	២៥៦.១៩១
	<u>១.២២៤.៨៤០</u>	<u>២៩៧.៥០៨</u>	<u>១.១០០.៥០២</u>	<u>២៧០.១២៨</u>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អឹម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៦. សមតុល្យ និងប្រតិបត្តិការជាមួយសម្ព័ន្ធព្រទ្ធិ**

a) ប្រតិបត្តិការសំខាន់ៗជាមួយសម្ព័ន្ធព្រទ្ធិ ក្នុងការអំឡុងឆ្នាំមានដូចជា៖

សម្ព័ន្ធព្រទ្ធិ	ប្រភេទនៃប្រតិបត្តិការ	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់	
		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
		ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	លាភការ	៣៩៨.៤០៣	៩៧.៤៨១	៣០២.៨៩៥	៧៤.៤៥៨
	ចំណាយការប្រាក់	៣២៥.៩៣៤	៧៩.៧៤៩	៣១០.២៤៦	៧៦.២៦៥
គណៈគ្រប់គ្រងជាន់ខ្ពស់	លាភការ	២.៨០៧.១៤៥	៦៨៦.៨៤៧	២.៥២៦.៣៨១	៦២១.០៣៨
	ចំណាយការប្រាក់	៩៩.៤៥៣	២៤.៣៣៤	៧៩.៣៧០	១៩.៥១១
	ចំណូលការប្រាក់	១៨.៨០៤	៤.៦០១	៥.១៤២	១.២៦៤
SCSB	ចំណាយការប្រាក់	៤.៨៦៩.៦៦១	១.១៩១.៥០០	-	-
សមាគមបុគ្គលិក-អេ អឹម ខេ	ចំណាយការប្រាក់	៣.២៣៩	៧៩៣	៣.២៤១	៧៩៧

b) សមតុល្យជាមួយសម្ព័ន្ធព្រទ្ធិ នាការិយបរិច្ឆេទមានដូចខាងក្រោម៖

សម្ព័ន្ធព្រទ្ធិ	ប្រភេទនៃប្រតិបត្តិការ	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
		ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
		ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	ប្រាក់បញ្ញើ	៦.១៦២.៩៧៦	១.៤៩៦.៩៥៨
គណៈគ្រប់គ្រងជាន់ខ្ពស់	ប្រាក់បញ្ញើ	២.៥៤២.៣៩០	៦១៧.៥៣៥	១.៥១៥.១៦៦	៣៧១.៩១១
	ឥណទាន	៣៦៤.៩៨៥	៨៨.៦៥៣	៣៧៨.៩៦៤	៩៣.០២០
SCSB	កម្ចី	១៦៨.៨៧១.១០៦	៤១.០១៨.០០០	-	-
	សមតុល្យភាពជាមួយធនាគារផ្សេងៗ	១.៧០៧.០៩០	៤១៤.៦៤៤	១.០៥៤.៩៨៩	២៥៨.៩៥៧
សមាគមបុគ្គលិក-អេ អឹម ខេ	ប្រាក់បញ្ញើ	១៤៦.១៨៣	៣៥.៥០៧	១៤៧.៧៧០	៣៦.២៧១

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ**

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់ក្រុមហ៊ុនមានទំនួលខុសត្រូវរួម ក្នុងការបង្កើត និងត្រួតពិនិត្យក្របខ័ណ្ឌគ្រប់គ្រងហានិភ័យរបស់ក្រុមហ៊ុន។ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានបង្កើតគណៈកម្មការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល (ALCO) ដែលមានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការអនុម័ត និងត្រួតពិនិត្យគោលនយោបាយគ្រប់គ្រងហានិភ័យរបស់ក្រុមហ៊ុន។

គោលនយោបាយគ្រប់គ្រងហានិភ័យរបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានបង្កើតឡើងដើម្បីកំណត់ និងវិភាគហានិភ័យដែលក្រុមហ៊ុនត្រូវបានប្រឈមមុខ ដើម្បីកំណត់ហានិភ័យនិងការគ្រប់គ្រងដោយភាពសមស្រប និងតាមដានហានិភ័យ និងការប្រកាន់ខ្ជាប់នូវដែនកំណត់។ គោលនយោបាយគ្រប់គ្រងហានិភ័យ និងប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងហានិភ័យត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញជាប្រចាំដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងរាល់ការផ្លាស់ប្តូរក្នុងលក្ខខណ្ឌទីផ្សារនិងសកម្មភាពរបស់ក្រុមហ៊ុន។

គោលនយោបាយ និងនីតិវិធីដែលត្រូវបានអនុម័តដោយក្រុមហ៊ុនដើម្បីគ្រប់គ្រងហានិភ័យដែលកើតឡើងក្នុងការធ្វើសកម្មភាពអាជីវកម្មរបស់ពួកគេមានដូចខាងក្រោម៖

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន**

ហានិភ័យឥណទាន គឺជាហានិភ័យដែលអតិថិជន ឬសមភាគីនឹងខកខានចំពោះកាតព្វកិច្ចក្នុងកិច្ចសន្យាដែលបណ្តាលឲ្យមានការខាតបង់ហិរញ្ញវត្ថុដល់ក្រុមហ៊ុន។ សកម្មភាពចម្បងនៃការបង្កើតប្រាក់ចំណូលរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺផ្តល់ឥណទានដល់អតិថិជន ដូច្នេះហានិភ័យឥណទាន គឺជាហានិភ័យចម្បង។ ហានិភ័យឥណទានកើតឡើងជាចម្បង ពីឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជននិងធនាគារផ្សេងៗទៀត។ ក្រុមហ៊ុនបានគិតគូររាល់ធាតុនៃការប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទានទាំងអស់មកធ្វើការពិចារណា រួមមានហានិភ័យសមភាគីខកខានក្នុងការសង និងហានិភ័យតាមវិស័យ សម្រាប់គោលបំណងគ្រប់គ្រងហានិភ័យ។

a) ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន

គណៈកម្មាធិការឥណទានរបស់ក្រុមហ៊ុនទទួលខុសត្រូវចំពោះ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទានក្រុមហ៊ុនដោយ៖

- ធ្វើឲ្យប្រាកដថាក្រុមហ៊ុនមានការអនុវត្តហានិភ័យឥណទានសមស្រប រួមទាំងប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព ដើម្បីកំណត់ចំនួនសំវិធានធនគ្រប់គ្រាន់ស្របតាមគោលនយោបាយ និងនីតិវិធីដែលបានចែងរបស់ក្រុមហ៊ុន និងការណែនាំត្រួតពិនិត្យដែលពាក់ព័ន្ធប្រមទាំងស្តង់ដារCIFRSs។
- កំណត់អត្តសញ្ញាណ វាយតម្លៃ និងវាស់ហានិភ័យឥណទានរបស់ក្រុមហ៊ុន ចាប់ពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនីមួយៗ រហូតដល់កម្រិតផលប៉ុន្តែ។
- បង្កើតគោលនយោបាយឥណទាន ដើម្បីការពារក្រុមហ៊ុនពីហានិភ័យដែលបានកំណត់ រួមទាំងតម្រូវការដើម្បីទទួលបានរក្សាបញ្ជីអ្នកខ្ចីដើម្បីអនុវត្តការវាយតម្លៃឥណទានរបស់អ្នកខ្ចី និងដើម្បីតាមដានត្រួតពិនិត្យការប្រឈមនឹងហានិភ័យខាងក្នុងជាបន្តបន្ទាប់។
- កំណត់ការប៉ះពាល់ទៅតាមប្រភេទនៃទ្រព្យសកម្ម សមភាគីវិស័យការវាយតម្លៃឥណទានទីតាំងភូមិសាស្ត្រ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

- a) ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន(ត)
  - បង្កើតក្របខ័ណ្ឌត្រួតពិនិត្យជ័រីងមាំ ទាក់ទងនឹងរចនាសម្ព័ន្ធអនុញ្ញាតសម្រាប់ការអនុម័ត និងការបន្តផ្តល់ឥណទានហ្វានីស៊ីលីពី។
  - អភិវឌ្ឍ និងថែរក្សានូវការចាត់ចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យ ដើម្បីចែកប្រភេទនៃការប្រឈមនឹងហានិភ័យទៅតាមកម្រិតនៃហានិភ័យនៃការខកខានក្នុងការសង។ ចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យ គឺត្រូវឆ្លងកាត់ការត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំ។
  - អភិវឌ្ឍ និងថែរក្សាដំណើរការរបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងការវាស់ ECL រួមមានការត្រួតពិនិត្យហានិភ័យឥណទាន ការដាក់បញ្ចូលនូវព័ត៌មានរំពឹងទុកទៅមុខ និងវិធីសាស្ត្រប្រើប្រាស់ក្នុងការវាស់ ECL។
  - ធ្វើឲ្យប្រាកដថាក្រុមហ៊ុនមានគោលនយោបាយ និងនីតិវិធីក្នុងការថែរក្សា និងធ្វើឲ្យបានត្រឹមត្រូវនូវគំរូដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីវាយតម្លៃនិងវាស់ ECL។
  - បង្កើតការវាយតម្លៃគណនេយ្យ និងដំណើរការវាស់វែងហានិភ័យឥណទានដែលផ្តល់នូវមូលដ្ឋានរឹងមាំសំរាប់ប្រព័ន្ធរួម ឧបករណ៍និងទិន្នន័យដើម្បីវាយតម្លៃហានិភ័យឥណទាន និងចុះគណនេយ្យរបស់ ECL។ ការផ្តល់យោបល់ និងការណែនាំព្រមទាំងជំនាញឯកទេសដល់អង្គភាពអាជីវកម្មដើម្បីលើកកម្ពស់ការអនុវត្តបំផុតនៅទូទាំងក្រុមហ៊ុនក្នុងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន។

សវនកម្មផ្ទៃក្នុងមានមុខងារធ្វើសវនកម្មទៀងទាត់ ដើម្បីធ្វើឲ្យប្រាកដថាការគ្រប់គ្រង និងនីតិវិធីដែលបានបង្កើតឡើងត្រូវបានរៀបចំ និងអនុវត្តឲ្យត្រឹមត្រូវ។

ដូចដែលបានពន្យល់នៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ២ ក្រុមហ៊ុនត្រួតពិនិត្យរាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ ដែលជាកម្មវត្ថុនៃការតម្រូវឱនភាព ដើម្បីវាយតម្លៃថាតើមានការកើនឡើងនូវហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត ចាប់តាំងពីមានការទទួលស្គាល់ដំបូង។ ប្រសិនបើមានការកើនឡើងគួរអោយកត់សម្គាល់នៅក្នុងហានិភ័យឥណទាន ក្រុមហ៊ុននឹងធ្វើការវាស់វែងសវិធានធនខាតបង់ដោយផ្អែកលើមួយអាយុកាលរបស់វាជាជាង ECL ១២ខែ។

ក្រុមហ៊ុនប្រើប្រាស់ចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទានជាធាតុចូលបឋម ក្នុងការកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធពេលវេលានៃការបង្ហាញរបស់ PD។ ក្រុមហ៊ុនប្រមូលលទ្ធផលនៃហានិភ័យឥណទាន និងព័ត៌មានខកខានក្នុងការសងអំពីការប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទាន បានធ្វើការវិភាគដោយផ្អែកលើប្រភេទផលិតផល និងអ្នកខ្ចី ក៏ដូចជាដោយការវាស់កម្រិតហានិភ័យឥណទាន។ ព័ត៌មានដែលបានប្រើ គឺជាព័ត៌មានទាំងខាងក្នុងនិងក្រៅ អាស្រ័យលើផលប៉ុន្តែដែលបានវាយតម្លៃ។ តារាងខាងក្រោមផ្តល់នូវសេចក្តីសង្ខេបនៃចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទានផ្ទៃក្នុងរបស់ក្រុមហ៊ុន។



**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

b) ការកើនឡើងហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត

លេខរៀង	ចំណាត់ថ្នាក់ឥណទាន	គម្លាត PD	គម្លាត PD
		ថ្ងៃ៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃ៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១
១	ធម្មតា	០.៤៣% - ១០០.០០%	០.២៨% - ១០០.០០%
២	ឃ្នាំមើល	០.៤៣% - ១០០.០០%	០.២៨% - ១០០.០០%
៣	ក្រោមស្តង់ដារ	៣១.៣៦% - ១០០.០០%	២០.១០% - ១០០.០០%
៤	សង្ស័យ	៣១.៣៦% - ១០០.០០%	២០.១០% - ១០០.០០%
៥	បាត់បង់	១០០.០០%	១០០.០០%

ក្រុមហ៊ុនសន្មតថាហានិភ័យឥណទានលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុបានកើនឡើងជាសារវន្តចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូង នៅពេលការទូទាត់តាមកិច្ចសន្យាលើសពី ៣០ថ្ងៃនៃកាលកំណត់ លុះត្រាតែក្រុមហ៊ុនមានមូលហេតុសមហេតុផល និងព័ត៌មានអាចទុកចិត្តបានដែលបង្ហាញផ្សេងពីនេះ។

ក្រុមហ៊ុនមាននីតិវិធីត្រួតពិនិត្យ ដើម្បីឲ្យប្រាកដថាលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យបានប្រើដើម្បីកំណត់ការកើនឡើងនៃឥណទានមានប្រសិទ្ធភាព មានន័យថាការកើនឡើងនូវហានិភ័យឥណទានត្រូវបានកំណត់មុនពេលវាត្រូវបានខកខានសង ឬនៅពេលដែលទ្រព្យសកម្មនោះផុតកំណត់រយៈពេល ៣០ថ្ងៃ។

ក្រុមហ៊ុនមានការគ្រប់គ្រង និងនីតិវិធីដើម្បីកំណត់នៅពេលដែលហានិភ័យឥណទាននៃទ្រព្យសកម្មមានភាពប្រសើរឡើង ហើយនិយមន័យនៃការកើនឡើងជាសារវន្តនៃហានិភ័យឥណទានមិនត្រូវបានអនុវត្តទៀតទេ។ នៅក្នុងករណីនេះ ទ្រព្យសកម្មអាចនឹងវិលត្រឡប់ពីដំណាក់កាលទី២ ទៅដំណាក់កាលទី១ ដែលជាត្រូវធ្វើការទូទាត់ទាន់ពេលកំណត់ និងសមត្ថភាពរបស់អ្នកខ្ចីក្នុងការទូទាត់ប្រាក់នាពេលអនាគតទាន់ពេលវេលា។

*ជំងឺកូវីដ១៩ និង ការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យឥណទាន*

ក្រុមហ៊ុនបានវាយតម្លៃដោយប្រុងប្រយ័ត្ននូវផលប៉ះពាល់នៃជំងឺកូវីដ១៩ នៅពេលពិចារណាពីស្ថានភាពហានិភ័យឥណទាន ។

ចាប់ពីថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ រហូតដល់ ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ក្រុមហ៊ុនបានរៀបចំឥណទានឡើងវិញ ដើម្បីផ្តល់ជំនួយដល់អ្នកខ្ចីដែលរងផលប៉ះពាល់ដោយ Covid-១៩ ដើម្បីគាំទ្រដល់អតិថិជនដែលកំពុងប្រឈមនឹងការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុជាបណ្តោះអាសន្នដោយសារតែផលប៉ះពាល់នៃជំងឺរាតត្បាតទូទាំងពិភពលោក។ កាលៈទេសៈនៃការរៀបចំឥណទានឡើងវិញទាំងនេះ គឺមានតែមួយគត់ដែលប្រាក់កម្ចីដែលបានពន្យារពេលជាច្រើន ត្រូវបានអនុវត្តមុនពេលមានជំងឺ Covid-១៩ និងទាំងបន្តអនុវត្ត ឬមានលទ្ធភាពពិតប្រាកដនៃការស្តារឡើងវិញនៅពេលដែលការរឹតបន្តឹងអន្តរជាតិត្រូវបានកាត់បន្ថយ និងការហាមឃាត់ការចេញចូលត្រូវបានបញ្ឈប់។

**គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

b) ការកើនឡើងហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត (ត)

នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ក្រុមហ៊ុនលែងមានឥណទានរៀបចំឡើងវិញណាមួយ ក្រោមករណីពិសេសនៃ ជំងឺ Covid-១៩ ។

ក្រុមហ៊ុននៅតែអនុវត្តការរៀបចំឥណទានឡើងវិញ ដើម្បីផ្តល់ការគាំទ្រក្នុងករណីមានការលំបាកជាបណ្តោះ អាសន្នដូចជាផលប៉ះពាល់នៃទឹកជំនន់ ឬផលប៉ះពាល់ជាក់លាក់របស់អ្នកខ្ចី។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្តការវាយតម្លៃហានិភ័យឥណទានខាងក្នុងបន្ថែមទៀតរបស់បុគ្គលអ្នកខ្ចី ដែលបានទទួល ការរៀបចំឥណទានឡើងវិញ និងការបន្តបន្ថយបង់ប្រាក់។ ការវាយតម្លៃនេះអាចនាំឲ្យមានការបន្ទាបពី ដំណាក់កាលទី១ទៅដំណាក់កាលទី២ ឬ៣ ដែលបណ្តាលឲ្យមានគម្លាត PD កាន់តែទូលំទូលាយចំពោះថ្នាក់ ឥណទាន។

c) ការបញ្ចូលព័ត៌មានរំពឹកទុកទៅខាងមុខ

ក្រុមហ៊ុនវិភាគព័ត៌មានព្យាករណ៍នាពេលអនាគតដោយ ប្រើគំរូនិន្នាការស្ថិតិពេលអនាគតក្នុងការវាយតម្លៃ ថាហានិភ័យឥណទានលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបានកើនឡើងជាសារវន្ត ដើម្បីធ្វើការវាស់វែង ECL។

ផលប៉ះពាល់ដែលមិនធ្លាប់មានពីមុនមកនិងការរីករាលដាលនៃ ជំងឺកូវីដ១៩ និងផលប៉ះពាល់នៃទីផ្សារសកល បានបង្កើនភាពមិនប្រាកដប្រជាណៃការប៉ាន់ស្មាន ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ រួមទាំងការ គណនា ECL ផងដែរ។

នៅខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ IASB បានចេញផ្សាយ 'IFRS៩ និងជំងឺកូវីដ១៩' ដែលគូសបញ្ជាក់ពីការតម្រូវនៅក្នុង ស្តង់ដារCIFRS ៩ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលទាក់ទងទៅនឹងផលប៉ះពាល់នៃ ជំងឺកូវីដ១៩ ទៅលើការទទួល ស្គាល់ពីការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក។ ការចេញផ្សាយនេះពង្រឹងការពិតដែល CIFRS ៩ មិនបាន ផ្តល់នូវវិធីសាស្ត្រមេកានិចក្នុងការពិចារណាអំពីសំវិធានធននៃឱនភាពតម្លៃនោះទេ ។

បរិស្ថានបច្ចុប្បន្នកំពុងស្ថិតក្រោមការផ្លាស់ប្តូរយ៉ាងលឿន និងដល់កម្រិតដែលផលប៉ះពាល់ជាក់លាក់នៃ ជំងឺកូវីដ១៩ មិនត្រូវបានបញ្ចូលទាំងស្រុងទៅក្នុងការគណនាគំរូ ការកែតម្រូវបរិមាណនិងគុណភាពបណ្តោះ អាសន្ន ត្រូវបានពិចារណា។ ក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្តបន្ថែមនូវការវាយតម្លៃផលបត្រនិងកម្រិតឥណទានដែលមានការ កើនឡើងនៃហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត ។

ក្នុងការទទួលស្គាល់ភាពមិនប្រាកដប្រជាជាសារវន្ត គណៈគ្រប់គ្រងបានធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពនិងកែតម្រូវការ ព្យាករណ៍ ម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ចរបស់ខ្លួនឡើងវិញនិងបានកែសម្រួលអត្រាប្រូបាប៊ីលីតេទម្ងន់មធ្យម នៅក្នុង ប្រូបាប៊ីលីតេទម្ងន់ មធ្យមនារំពឹកទុកទៅខាងមុខរបស់ប្រូបាប៊ីលីតេនៃការខកខានសង ("PD") ដើម្បីផ្តល់ ទម្ងន់ធ្ងន់ជាង មុនទៅលើសេណារីយ៉ូអាក្រក់បំផុត និង ទម្ងន់ស្រាលជាងមុនទៅលើសេណារីយ៉ូល្អ ខណៈ ពេលដែលរក្សាសេណារីយ៉ូមូលដ្ឋាន ដដែលក្នុងឆ្នាំ២០២០ និងមិនមានការផ្លាស់ប្តូរទៀតទេក្នុងការិយបរិច្ឆេទ បន្តបន្ទាប់។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

(c) ការបញ្ចូលព័ត៌មានរំពឹកទុកទៅពេលខាងមុខ (ត)

តារាងខាងក្រោមនេះបង្ហាញសេណារីយ៉ូពីប្រូបាប៊ីលីតេទម្ងន់មធ្យម នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១។

សេណារីយ៉ូនៃប្រូបាប៊ីលីតេ ទម្ងន់មធ្យម	សេណារីយ៉ូល្អបំផុត	សេណារីយ៉ូមូលដ្ឋាន	សេណារីយ៉ូអាក្រក់បំផុត
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	១៥%	៥៥%	៣០%
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	១៥%	៥៥%	៣០%

ប្រូបាប៊ីលីតេទម្ងន់ដែលបានកែសម្រួល រួមជាមួយគំរូម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច និងការព្យាករណ៍ដែលជាបច្ចុប្បន្នបំផុត នាំឲ្យមានការគណនា ECL បែបអភិរក្ស ក្នុងការទទួលស្គាល់ភាពមិនប្រាកដប្រជាជាសារវន្តនៅក្នុងទេសភាពសេដ្ឋកិច្ចពិភពលោក។ ក្រុមហ៊ុននឹងបន្តតាមដានស្ថានភាពនេះនិងកាត់បន្ថយហានិភ័យយ៉ាងសកម្មទៅលើស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនិងលទ្ធផលប្រតិបត្តិការរបស់ក្រុមហ៊ុន។

ព័ត៌មានខាងក្រៅដែលបានពិចារណារួមមានទិន្នន័យសេដ្ឋកិច្ច និងការព្យាករណ៍ដែលបានបោះពុម្ពផ្សាយដោយអង្គការរដ្ឋាភិបាល និង អាជ្ញាធររូបិយប័ណ្ណនៅក្នុងប្រទេសដែលក្រុមហ៊ុនប្រតិបត្តិការ អង្គការដូចជាមូលនិធិរូបិយវត្ថុអន្តរជាតិ(IMF) និង ធនាគារពិភពលោក(World Bank)។

ក្រុមហ៊ុនបានកំណត់អត្តសញ្ញាណនិងបានកត់ត្រាកត្តាសំខាន់ៗនៃហានិភ័យឥណទាន និងការខាតបង់ឥណទាន សម្រាប់ផលបត្រនីមួយៗនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិងបានប៉ាន់ស្មានទំនាក់ទំនងរវាងអថេរម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច និងហានិភ័យឥណទាន និងការខាតបង់ឥណទានដោយប្រើការវិភាគទិន្នន័យប្រវត្តិសាស្ត្រ។

កត្តាសំខាន់ៗសម្រាប់ហានិភ័យឥណទានក្នុងផលបត្រឥណទានគឺ ៖ ផលិតផលក្នុងស្រុកសរុប (GDP) របស់កម្ពុជា អត្រាការប្រាក់សម្រាប់ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលវែង១២ខែ សមតុល្យគណនីចរន្ត/ GDP និងទុនបម្រុងបរទេសរបស់ប្រទេសកម្ពុជា។

(d) ការវាស់វែងនៃ ECL

ធាតុចូលសំខាន់ៗដែលត្រូវបានប្រើសម្រាប់វាស់វែង ECL មានដូចជា៖

- ប្រូបាប៊ីលីតេនៃការខកខានសង (“PD”);
- អត្រាខាតបង់ពេលខកខានសង (“LGD”); និង
- ទំហំប៉ះពាល់ពេលខកខានសង (“EAD”)។

តួលេខទាំងនេះជាទូទៅត្រូវបានគេយកចេញពីគំរូស្ថិតិដែលត្រូវបានបង្កើត និងទិន្នន័យពីមុនផ្សេងទៀត។

**គ្រឹះស្ថានប្រតិបត្តិហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

(d) ការវាស់វែងនៃ ECL (ត)

PD គឺជាការប៉ាន់ស្មាននៃលទ្ធភាពនៃការខកខានសង ក្នុងកំឡុងពេលណាមួយ។ វាត្រូវបានគេប៉ាន់ស្មាន ដូចនៅចំណុចមួយនៅក្នុងពេលវេលាណាមួយ។ ការគណនា គឺផ្អែកលើគំរូវាយតម្លៃស្ថិតិ និងដោយប្រើឧបករណ៍វាយតម្លៃទៅតាមប្រភេទផ្សេងៗរបស់សមភាគីនិងការប្រឈមមុខនឹងការបាត់បង់។ គំរូស្ថិតិទាំងនេះផ្អែកលើទិន្នន័យទីផ្សារ (បើមាន) ក៏ដូចជាទិន្នន័យផ្ទៃក្នុង ដែលមានទាំងកត្តាបរិមាណ និងគុណភាព។ PDs ត្រូវបានគេប៉ាន់ស្មាន ដោយគិតអំពីកាលកំណត់សងតាមកិច្ចសន្យា និងអត្រាការទូទាត់ដែលបានប៉ាន់ស្មាន។ ការប៉ាន់ស្មាន គឺផ្អែកលើស្ថានភាពបច្ចុប្បន្ន ដែលត្រូវបានកែសម្រួលដើម្បីគិតបញ្ចូលនូវស្ថានភាពនាពេលអនាគត ដែលនឹងមានផលប៉ះពាល់ដល់ PD។

LGD គឺជាការប៉ាន់ស្មាននៃការបាត់បង់ដែលកើតឡើងពីការខកខានក្នុងការសង។ វាផ្អែកលើភាពខុសគ្នារវាងលំហូរសាច់ប្រាក់នៅក្នុងកិច្ចសន្យាដែលដល់ពេលកំណត់ និងអ្វីដែលអ្នកឱ្យខ្ចីរំពឹងថានឹងបានមកវិញ ដោយគិតបញ្ចូលទាំងលំហូរសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យបញ្ចាំ។ គំរូ LGD សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មដែលគ្មានការធានាត្រូវបានពិចារណានូវរយៈពេលនៃការបានមកវិញ អត្រានៃការបានមកវិញ និងអតីតភាពការទាមទារប្រាក់។ ការគណនាគឺផ្អែកតាមមូលដ្ឋាននៃលំហូរសាច់ប្រាក់អប្បបរមា ដែលលំហូរសាច់ប្រាក់ត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាដោយប្រើEIR ដើមនៃឥណទាន។

EAD គឺជាការប៉ាន់ស្មាននៃទំហំប៉ះពាល់នៅកាលបរិច្ឆេទនៃការខកខានក្នុងការសងនាពេលអនាគត ដោយគិតបញ្ចូលការផ្លាស់ប្តូរដែលបានរំពឹងទុកនៃទំហំប៉ះពាល់ ក្រោយការិយបរិច្ឆេទ ដោយរួមបញ្ចូលទាំងការសងប្រាក់ដើម និងការប្រាក់ និងការដកប្រាក់ដែលបានរំពឹងទុកលើហ្វូស៊ីលីធីដែលបានសន្យា។ គំរូវិធីសាស្ត្ររបស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ EAD ឆ្លុះបញ្ចាំងពីការផ្លាស់ប្តូរដែលរំពឹងទុកនៃសមតុល្យនៅសល់លើអាយុកាលនៃផលប៉ះពាល់ឥណទាន ដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតដោយលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យាបច្ចុប្បន្ន ដូចជាទម្រង់តម្លៃដករំលស់ការទូទាត់សងមុនពេលកំណត់ ឬការទូទាត់សងច្រើនជាង ការផ្លាស់ប្តូរក្នុងការប្រើប្រាស់នៃការសន្យាមិនទាន់ដក និងសកម្មភាពកាត់បន្ថយឥណទានត្រូវបានធ្វើឡើងមុនពេលការខកខានសង។ ក្រុមហ៊ុនប្រើគំរូ EAD ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីលក្ខណៈនៃផលប៉ះពាល់។

ក្រុមហ៊ុនវាស់វែង ECL ដោយគិតពីហានិភ័យនៃការខកខានក្នុងការសងក្នុងរយៈពេលកិច្ចសន្យាអតិបរមាដែលអង្គការត្រូវប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទាន ដោយមិនគិតរយៈពេលវែងជាងនេះទេ។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយសម្រាប់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដូចជាការផ្តល់ឧបករណ៍ឥណទានវិល ដែលរួមមានទាំងឥណទាន និងសមាសធាតុសន្យាមិនទាន់ដក ដែលមិនអាចដកបានលទ្ធភាពកិច្ចសន្យារបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងការទាមទារសំណង និងលុបចោលសន្យាមិនទាន់ដក មិនមានកំណត់ការប្រឈមនឹងការបាត់បង់ឥណទានរបស់ក្រុមហ៊ុនចំពោះរយៈពេលជូនដំណឹងកិច្ចសន្យា។ ចំពោះឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបែបនេះ ក្រុមហ៊ុនវាស់វែង ECL ក្នុងរយៈពេលដែលវាត្រូវបាន ប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទាន ហើយ ECL នឹងមិនត្រូវបានកាត់បន្ថយដោយសកម្មភាពគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទានទេ ទោះបីរយៈពេលនោះហួសពីរយៈពេលកិច្ចសន្យាអតិបរមាក៏ដោយ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

(d) ការវាស់វែងនៃ ECL (ត)

ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះមិនមានរយៈពេលកំណត់ច្បាស់លាស់ ឬរចនាសម្ព័ន្ធសងប្រាក់ទេហើយមានរយៈពេលលុបចោលកិច្ចសន្យាខ្លីៗ ទោះយ៉ាងណាក្រុមហ៊ុនមិនអនុវត្តនៅក្នុងការគ្រប់គ្រងតាមធម្មតាពីមួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃ នូវសិទ្ធិក្នុងការលុបចោលឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះឡើយ។ នេះដោយសារតែឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះត្រូវបានគ្រប់គ្រងក្នុងមូលដ្ឋានសមូហភាព ហើយត្រូវបានលុបចោល លុះត្រាតែក្រុមហ៊ុនដឹងអំពីការកើនឡើងហានិភ័យឥណទាននៅកម្រិតហ្វូស៊ីលីដី។ រយៈពេលវែងជាងនេះ ត្រូវបានប៉ាន់ប្រមាណដោយគិតគូរពីសកម្មភាពគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន ដែលក្រុមហ៊ុនរំពឹងថានឹងអនុវត្តដើម្បីកាត់បន្ថយ ECL ឧទាហរណ៍ការកាត់បន្ថយការកំណត់ ឬការលុបចោលសន្យាឥណទាន។

ការគណនា ECL សម្រាប់គោលបំណងគណនេយ្យ គឺខុសគ្នានឹងការគណនា ECL សម្រាប់គោលបំណងបទប្បញ្ញត្តិ ទោះបីជាជាតុលាការក្នុងការប្រើជាច្រើនស្រដៀងគ្នា។ ក្រុមហ៊ុនបានប្រាកដថាវិធីសាស្ត្រសមស្របត្រូវបានប្រើនៅពេលគណនា ECL សម្រាប់ទាំងគណនេយ្យនិងគោលបំណងបទប្បញ្ញត្តិ។ ភាពខុសគ្នាសំខាន់រវាងវិធីសាស្ត្រដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីវាស់ ECL ស្របតាម CIFRS ៩ ធៀបនឹងគោលការណ៍ដែលត្រូវបានអនុវត្តសម្រាប់គោលបំណងបទប្បញ្ញត្តិគឺ៖

- ភាគរយនៃសំវិធានធនដោយផ្អែកទៅតាមរយៈពេលឥណទានខ្លី/ វែង។
- ចំនួនថ្ងៃហួសកាលកំណត់។
- ការព្យាករណ៍នាពេលអនាគតនៃកត្តាម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច។
- PD និងប្រវត្តិនៃអត្រាការប្រមូលមកវិញ។

ការវាស់វែងនៃ ECL គឺផ្អែកលើប្រូបាប៊ីលីតេទម្ងន់មធ្យមនៃឥណទានបាត់បង់។ ជាលទ្ធផលការវាស់វែងនៃសំវិធានធនខាតបង់ត្រូវតែដូចគ្នា ដោយមិនគិតពីការវាស់វែងលើមូលដ្ឋានទោល ឬមូលដ្ឋានសមូហភាពនោះទេ (ទោះបីជាការវាស់វែងលើមូលដ្ឋានសមូហភាពមានភាពអនុវត្តជាក់ស្តែងសម្រាប់ផលប៉ះពាល់)។ ទាក់ទងនឹងការវាយតម្លៃថាតើមានការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យឥណទាន វាចាំបាច់ត្រូវអនុវត្តការវាយតម្លៃផ្អែកលើមូលដ្ឋានសមូហភាពដូចខាងក្រោម។

(e) ការដាក់ជាក្រុមផ្អែកលើលក្ខណៈហានិភ័យប្រហាក់ប្រហែលគ្នា

ក្រុមហ៊ុន បានកំណត់នូវផ្នែកសំខាន់ៗចំនួន ៤ សម្រាប់ការគណនា PD ដែលមានលក្ខណៈហានិភ័យប្រហាក់ប្រហែលគ្នា ដោយផ្អែកលើការវិភាគអត្រាវិល ដូចដែលបានបង្ហាញក្នុងតារាងខាងក្រោម។ ផ្នែកទាំងនេះគឺ៖

វិធីសាស្ត្រទូទាត់សងប្រាក់ដើម	ប្រភេទឥណទាន	ផ្នែក
ចុងកាលបរិច្ឆេទកំណត់	ក្រុម	EOT-ឥណទានជាក្រុម
ចុងកាលបរិច្ឆេទកំណត់	ឯកត្តជន	EOT-ឥណទានជាឯកត្តបុគ្គល
ការសងបណ្តាក់	ក្រុម	ការសងបណ្តាក់ -ឥណទានជាក្រុម
ការសងបណ្តាក់	ឯកត្តជន	ការសងបណ្តាក់-ឥណទានជាឯកត្តបុគ្គល

ការដាក់ជាក្រុមត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញជាប្រចាំដើម្បីធានាថាក្រុមនីមួយៗមានការហានិភ័យដូចគ្នា។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

(f) ការប្រមូលផ្តុំលើហានិភ័យឥណទាន

ការវិភាគនៃការប្រមូលផ្តុំលើហានិភ័យឥណទានរបស់ក្រុមហ៊ុនទៅតាមថ្នាក់នីមួយៗ នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានផ្តល់ជូនក្នុងតារាងខាងក្រោម។ លើកលែងតែមានការចង្អុលបង្ហាញផ្សេងពីនេះ ចំពោះទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុ ចំនួនទឹកប្រាក់នៅក្នុងតារាងនេះបង្ហាញពីតម្លៃយោងដុល។

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
<i>សមតុល្យនៅធនាគារ</i>				
<i>គិតតាមតម្លៃដករំលស់</i>				
<b>ការប្រមូលផ្តុំតាមវិស័យ៖</b>				
ស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុ	១៨១.២៧៦.៨១៤	៤៤.០៣១.២៨៨	៥៩.៧២១.៣៨៩	១៤.៦៥៩.១៥៣
<i>ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន</i>				
<i>គិតតាមតម្លៃដករំលស់</i>				
<b>ការប្រមូលផ្តុំតាមវិស័យ៖</b>				
លក្ខណៈគ្រួសារ	១.០២៨.១៦៤.៩៩៤	២៤៩.៧៣៦.៤៥៦	៨០៦.៤៥៤.៤០០	១៩៧.៩៥១.៤៩៧
កសិកម្ម	៥៦៥.០៧៦.០៣៣	១៣៧.២៥៤.៣១៩	៥២៨.៧២៧.៤៣២	១២៩.៧៨០.៩១១
ការជួញដូរនិងពាណិជ្ជកម្ម	៤៥៣.៥៣៤.១០១	១១០.១៦១.៣០៧	៣៥៥.២៤៣.៩២២	៨៧.១៩៧.៨២១
សេវាកម្ម	២៤៤.០៣១.១៥៩	៥៩.២៧៤.០២៥	១៩១.៦៨៥.៣៨៩	៤៧.០៥០.៩០៥
ការដឹកជញ្ជូន	៥៧.៦៧៦.៥៩៥	១៤.០០៩.៣៧៥	៥០.៩២៤.៨៦០	១២.៤៩៩.៩៦៦
សំណង់	២០.៩៥៦.៥៤២	៥.០៩០.២៤៦	២៩.៥៩៤.៣៤៩	៧.២៦៤.២០០
ផ្សេងៗ	១.៦១២.១៥១	៣៩១.៥៨៤	៣៣២.៨៩៩	៨១.៧១៣
	<b>២.៣៧១.០៥១.៥៧៥</b>	<b>៥៧៥.៩១៧.៣១២</b>	<b>១.៩៦២.៩៦៣.២៥១</b>	<b>៤៨១.៨២៧.០១៣</b>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

(g) ការវិភាគគុណភាពឥណទាន

ការវិភាគនៃការប្រឈមមុខ និងហានិភ័យឥណទានរបស់ក្រុមហ៊ុនទៅតាមថ្នាក់នីមួយៗនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ការវាយតម្លៃផ្ទៃក្នុង និង“ដំណាក់កាល” ដោយមិនគិតពីផលប៉ះពាល់នៃទ្រព្យបញ្ចាំ ឬការពង្រឹងឥណទានផ្សេងទៀតត្រូវបានផ្តល់ជូនក្នុងតារាងខាងក្រោម។ លើកលែងតែមានការចង្អុលបង្ហាញផ្សេងពីនេះ ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ចំនួនទឹកប្រាក់នៅក្នុងតារាងនេះបង្ហាញពីតម្លៃយោងដុល។

**ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

	ដំណាក់កាល			សរុប	
	ដំណាក់កាលទី១ ពាន់រៀល	ដំណាក់កាលទី២ ពាន់រៀល	ដំណាក់កាលទី៣ ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
<b>សមតុល្យនៅធនាគារ</b>					
ផ្សេងៗ៖					
ធម្មតា	១៨១.២៧៦.៨១៤	-	-	១៨១.២៧៦.៨១៤	៤៤.០៣១.២៨៨
សំវិធានធនខាតបង់	(២៩០.៤៦៦)	-	-	(២៩០.៤៦៦)	(៧០.៥៥៣)
<b>តម្លៃយោង</b>	<b>១៨០.៩៨៦.៣៤៨</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>១៨០.៩៨៦.៣៤៨</b>	<b>៤៣.៤៧០.៧៣៥</b>
<b>ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន៖</b>					
ធម្មតា	២.២៧០.១៩២.៩៥៤	១.០៧២.២០១	១.១៤៨.៩៨៤	២.២៧២.៤១៤.១៣៩	៥៥១.៩៥៨.៧៤០
ឃ្នាំមើល	៥៨៥.០៤០	២២.៤៧៩.៣៧៧	៤៦៥.២៧១	២៣.៥២៩.៦៨៨	៥.៧១៥.២៥១
ក្រោមស្តង់ដារ	-	២៩៦.២១៦	២៤.១២៣.៦៩៤	២៤.៤១៩.៩១០	៥.៩៣១.៤៨២
សង្ស័យ	-	៨៦០.៩៧០	៣៥.០៣៦.៥៥៥	៣៥.៨៩៧.៥២៥	៨.៧១៩.៣៤១
បាត់បង់	-	-	១៤.៧៩០.៣១៣	១៤.៧៩០.៣១៣	៣.៥៩២.៤៩៨
	<b>២.២៧០.៧៧៧.៩៩៤</b>	<b>២៤.៧០៨.៧៦៤</b>	<b>៧៥.៥៦៤.៨១៧</b>	<b>២.៣៧១.០៥១.៥៧៥</b>	<b>៥៧៥.៩១៧.៣១២</b>
<b>សំវិធានធនខាតបង់</b>	<b>(២៣.៥១៩.៥៣៤)</b>	<b>(១៣.១៩៨.៣១៦)</b>	<b>(៦០.៧០៨.៩៨៣)</b>	<b>(៩៧.៤២៦.៨៣៣)</b>	<b>(២៣.៦៦៤.៥២១)</b>
<b>តម្លៃយោង</b>	<b>២.២៤៧.២៥៨.៤៦០</b>	<b>១១.៥១០.៤៤៨</b>	<b>១៤.៨៥៥.៨៣៤</b>	<b>២.២៧៣.៦២៤.៧៤២</b>	<b>៥៥២.២៥២.៧៩១</b>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

(g) ការវិភាគគុណភាពឥណទាន (ត)

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
សមតុល្យនៅធនាគារ					
ផ្សេងៗ៖					
ធម្មតា	៥៩.៧២១.៣៨៩	-	-	៥៩.៧២១.៣៨៩	១៤.៦៥៩.១៥៣
សំវិធានធនខាតបង់	(៨៣.៦៧១)	-	-	(៨៣.៦៧១)	(២០.៥៣៨)
	<u>៥៩.៦៣៧.៧១៨</u>	<u>-</u>	<u>-</u>	<u>៥៩.៦៣៧.៧១៨</u>	<u>១៤.៦៣៨.៦១៥</u>
ឥណទានផ្តល់ដល់					
អតិថិជន៖					
ធម្មតា	១.៨៨១.៥៨៧.៣៥៣	៤៩.៣៥៤.៧១៩	៣២៦.៨២២	១.៩៥៧.៧៦៨.៨៩៤	៤៧៤.០៤៧.៣៤៧
ឃ្នាំមើល	៥៧៧.៤១៦	១០.៧៨៥.៧៥៧	៧៧៣.០៦០	១២.១៣៦.២៣៣	២.៩៧៨.៩៤៨
ក្រោមស្តង់ដារ	-	១៧២.៥៩១	៤.៤៨៩.០៤១	៤.៦៦១.៦៣២	១.១៤៤.២៤០
សង្ស័យ	-	៨៦.៣៨៣	៤.១៦៤.១៩១	៤.២៥០.៥៧៤	១.០៤៣.៣៤២
បាត់បង់	-	-	១០.៦៤៥.៩១៨	១០.៦៤៥.៩១៨	២.៦១៣.១៣៦
	<u>១.៨៨២.១៦៤.៧៦៩</u>	<u>៦០.៣៧៩.៤៥៧</u>	<u>២០.៥៤៩.០៦២</u>	<u>១.៩៦៣.៩៦៣.២៥១</u>	<u>៤៨១.៨២៧.០១៣</u>
សំវិធានធនខាតបង់	<u>(១២.៦៩៤.៣១៥)</u>	<u>(២៩.០១៥.២២៥)</u>	<u>(១៦.៧៧០.៦២៧)</u>	<u>(៥៨.៤៨០.១៦៧)</u>	<u>(១៤.៣៥៤.៤៨៤)</u>
តម្លៃយោង	<u>១.៨៦៩.៤៧០.៤៥៤</u>	<u>៣១.៣៦៤.២៣២</u>	<u>៣.៦៧៨.៤៣៥</u>	<u>១.៩០៥.៤៨៣.០៨៤</u>	<u>៤៦៧.៤៧២.៥២៩</u>

តារាងនេះសង្ខេបពីសំវិធានធនការខាតបង់នាចុងការិយបរិច្ឆេទតាមថ្នាក់នៃការប៉ះពាល់ទ្រព្យសកម្ម។

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
សំវិធានធនខាតបង់តាមថ្នាក់				
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗគិតតាមតម្លៃ				
ដករំលស់	២៩០.៤៦៦	៧០.៥៥៣	៨៣.៦៧១	២០.៥៣៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនគិតតាមតម្លៃ				
ដករំលស់	៩៧.៤២៦.៨៣៣	២៣.៦៦៤.៥២១	៥៨.៤៨០.១៦៧	១៤.៣៥៤.៤៨៤
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗគិតតាមតម្លៃដករំលស់	<u>៣.៧០៩.៧៧២</u>	<u>៩០១.០៨៦</u>	<u>១.៣២៤.៤៣១</u>	<u>៣២៥.០៩៤</u>
	<u>១០១.៤២៧.០៧១</u>	<u>២៤.៦៣៦.១៦០</u>	<u>៥៩.៨៨៨.២៦៩</u>	<u>១៤.៧០០.១១៦</u>



**គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

(g) ការវិភាគគុណភាពឥណទាន (ត)

តារាងខាងក្រោមវិភាគពីចលនានៃសំវិធានធនខាតបង់ក្នុងឆ្នាំតាមថ្នាក់ទ្រព្យសកម្ម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២			
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល ដុល្លារអាមេរិក
<i>សំវិធានធនខាតបង់-សមតុល្យនៅ</i>				
<i>ធនាគារផ្សេងៗ</i>				
<b>សំវិធានធនខាតបង់គិតត្រឹមថ្ងៃទី១</b>				
<b>ខែមករា ឆ្នាំ២០២២</b>	៨៣.៦៧១	-	-	៨៣.៦៧១ ២០.៥៣៨
ការផ្លាស់ប្តូរនៃសំវិធានធនខាតបង់៖	-	-	-	-
-ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបាន				
បង្កើត ឬទិញ	២០៦.៧៩៥	-	-	២០៦.៧៩៥ ៥០.៥៩៨
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស និងចលនា				
ផ្សេងៗ	-	-	-	- (៥៨៣)
<b>សំវិធានធនខាតបង់គិតត្រឹម</b>				
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>	<b>២៩០.៤៦៦</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>២៩០.៤៦៦ ៧០.៥៥៣</b>
<i>សំវិធានធនខាតបង់-ទ្រព្យសកម្ម</i>				
<i>ផ្សេងៗ</i>				
<b>សំវិធានធនខាតបង់គិតត្រឹមថ្ងៃទី១</b>				
<b>ខែមករា ឆ្នាំ២០២២</b>	-	-	១.៣២៤.៤៣១	១.៣២៤.៤៣១ ៣២៥.០៩៤
ការផ្លាស់ប្តូរនៃសំវិធានធនខាតបង់៖				
-ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបាន				
បង្កើត ឬទិញ	២៦១.៨៨៨	-	២.១២៣.៤៥៣	២.៣៨៥.៣៤១ ៥៨៣.៦៤១
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស និងចលនា				
ផ្សេងៗ	-	-	-	- (៧.៦៤៩)
<b>សំវិធានធនខាតបង់គិតត្រឹម</b>				
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>	<b>២៦១.៨៨៨</b>	<b>-</b>	<b>៣.៤៤៧.៨៨៤</b>	<b>៣.៧១០.៧៧២ ៩០១.០៨៦</b>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

(g) ការវិភាគគុណភាពឥណទាន (ត)

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
<i>សំវិធានធនខាតបង់-ឥណទានផ្តល់ដល់</i>					
<i>អតិថិជនតាមតម្លៃដករំលស់</i>					
<b>សំវិធានធនខាតបង់គិតត្រឹមថ្ងៃទី១</b>					
<b>ខែមករា ឆ្នាំ២០២២</b>	១២.៦៩៤.៣១៥	២៩.០១៥.២២៥	១៦.៧៧០.៦២៧	៥៨.៤៨០.១៦៧	១៤.៣៥៤.៤៨៤
ការផ្លាស់ប្តូរនៃសំវិធានធន					
ខាតបង់					
- ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	៧.៩១៤.៣៨១	(៧.៥៧៤.៩៦២)	(៣៣៩.៤១៩)	-	-
- ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	(១៦១.០៩៥)	១៧៦.៧៨២	(១៥.៦៨៧)	-	-
- ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	(៥៦៧.៦៤៥)	(៨.៩៥១.៧៣០)	៩.៥១៩.៣៧៥	-	-
- ការកើនឡើងដោយសារការ					
ផ្លាស់ប្តូរនៃហានិភ័យឥណទាន	២.៨៩០.១៤៣	៦.៨៦៧.៩០១	៣៩.៨៧២.១៥៧	៤៩.៦៣០.២០១	១២.១៤៣.៤៣១
-ការថយចុះដោយសារការ					
ផ្លាស់ប្តូរនៃហានិភ័យឥណទាន	(៨.៧៣៤.០៨១)	(៣៧៨.២៣៥)	(៨១៥.២៣០)	(៩.៩២៧.៥៤៦)	(២.៤២៩.០៥៥)
-ការលុបចេញពីបញ្ជី	(៩៣.២២០)	(២.៩៤៥.៨០២)	(៧.៣១២.៥៨៣)	(១០.៣៩១.៦០៥)	(២.៥៣២.៨១៣)
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបាន					
បង្កើត ឬទិញ	១៥.៩៤១.៧៣៩	៥.៤៩៨.១១៦	៥.០៧៥.២៩៧	២៦.៥១៥.១៥២	៦.៤៨៧.៦៨១
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលលែង					
ទទួលស្គាល់	(៦.៣៦៥.០០៣)	(៨.៥០៨.៩៧៩)	(២.០៤៥.៥៥៤)	(១៦.៩១៩.៥៣៦)	(៤.១៣៩.៨៤២)
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេសនិងចលនា					
ផ្សេងៗ	-	-	-	-	(២១៩.៣៦៥)
<b>សំវិធានធនខាតបង់គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១</b>					
<b>ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>	២៣.៥១៩.៥៣៤	១៣.១៩៨.៣១៦	៦០.៧០៨.៩៨៣	៩៧.៤២៦.៨៣៣	២៣.៦៦៤.៥២១

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

(g) ការវិភាគគុណភាពឥណទាន (ត)

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១			
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល ដុល្លារអាមេរិក
<i>សំវិធានធនខាតបង់-សមតុល្យ</i>				
<i>នៅធនាគារផ្សេងៗ</i>				
<b>សំវិធានធនខាតបង់គិតត្រឹមថ្ងៃទី១</b>				
<b>ខែមករា ឆ្នាំ២០២១</b>	៥០៨.៨៣០	-	-	៥០៨.៨៣០    ១២៤.៨៩៧
ការផ្លាស់ប្តូរនៃសំវិធានធនខាតបង់៖				
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបាន				
បង្កើត ឬទិញ	(៤២៥.១៥៩)	-	-	(៤២៥.១៥៩)    (១០៤.៥១៣)
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស និង				
ចលនាផ្សេងៗ	-	-	-	-    ១៥៤
<b>សំវិធានធនខាតបង់គិតត្រឹម</b>				
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</b>	៨៣.៦៧១	-	-	៨៣.៦៧១    ២០.៥៣៨
<i>សំវិធានធនខាតបង់-ទ្រព្យសកម្ម</i>				
<i>ផ្សេងៗ</i>				
<b>សំវិធានធនខាតបង់គិតត្រឹមថ្ងៃទី១</b>				
<b>ខែមករា ឆ្នាំ២០២១</b>	-	-	-	-
ការផ្លាស់ប្តូរនៃសំវិធានធនខាតបង់៖				
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលលែង				
ទទួលស្គាល់	-	-	១.៣២៤.៤៣១	១.៣២៤.៤៣១    ៣២៥.៥៧៣
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស និង				
ចលនាផ្សេងៗ	-	-	-	-    (៤៧៩)
<b>សំវិធានធនខាតបង់គិតត្រឹម</b>				
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</b>	-	-	១.៣២៤.៤៣១	១.៣២៤.៤៣១    ៣២៥.០៩៤

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

(g) ការវិភាគគុណភាពឥណទាន (ត)

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១				
	ដំណាក់កាលទី១			សរុប	
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	ដំណាក់កាលទី១	ដុល្លារអាមេរិក
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
<i>សំវិធានធនខាតបង់-ឥណទាន ផ្តល់ដល់អតិថិជនតាមតម្លៃដករំលស់</i>					
<b>សំវិធានធនខាតបង់គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១</b>	១០.៧៤៦.៧៦២	១០.២១៦.១៤៤	១៥.៥៨២.៧០៥	៣៦.៥៤៥.៦១១	៩.០៣៤.៧៦២
ការផ្លាស់ប្តូរនៃសំវិធានធនខាតបង់					
- ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	៣.០០៣.៤៥១	(២.៨៤៩.៦១៥)	(១៥៣.៨៣៦)	-	-
- ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	(៥០២.៦០៦)	៦១៤.៤៧១	(១១១.៨៦៥)	-	-
- ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	(៨០.០៩៧)	(២.២៣៥.៧៩៤)	២.៣១៥.៨៩១	-	-
- ការកើនឡើងដោយសារការផ្លាស់ប្តូរនៃហានិភ័យឥណទាន	១.៣៩១.៤០២	២២.៩៦៨.១៦៩	៧.៦៦៥.៣៨០	៣២.០២៤.៩៥១	៧.៨៧២.៤០៧
- ការថយចុះដោយសារការផ្លាស់ប្តូរនៃហានិភ័យឥណទាន	(៤.៧៩២.៨០៣)	(៥៩៦.២៣៦)	(៨៩៦.១៧២)	(៦.២៨៥.២១១)	(១.៥៤៥.០៣៧)
- ការលុបចេញពីបញ្ជី	-	-	(៨.២៣៩.៦៧៧)	(៨.២៣៩.៦៧៧)	(២.០២៥.៤៨៦)
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានបង្កើត ឬទិញ	៨.៥០០.២០៦	៣.៨៩៤.៧៦៩	៧៩០.៩៤៦	១៣.១៨៥.៩២១	៣.២៤១.៣៧៧
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលលែងទទួលស្គាល់	(៥.៥៧២.០០០)	(២.៩៩៦.៦៨៣)	(១៨២.៧៤៥)	(៨.៧៥១.៤២៨)	(២.១៥១.២៨៥)
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេសនិងចលនាផ្សេងៗ	-	-	-	-	(៧២.២៥៤)
<b>សំវិធានធនខាតបង់គិតត្រឹម ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</b>	<b>១២.៦៩៤.៣១៥</b>	<b>២៩.០១៥.២២៥</b>	<b>១៦.៧៧០.៦២៧</b>	<b>៥៨.៤៨០.១៦៧</b>	<b>១៤.៣៥៤.៤៨៤</b>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

(g) ការវិភាគគុណភាពឥណទាន (ត)

ព័ត៌មានផ្សេងទៀតស្តីពីការផ្លាស់ប្តូរសំខាន់ៗលើតម្លៃយោងដុលនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុក្នុងឆ្នាំ ដែលរួម  
 ចំណែកទៅលើការផ្លាស់ប្តូរសំវិធានធនខាតបង់ ត្រូវបានផ្តល់ក្នុងតារាងខាងក្រោម៖

	<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>				
	<b>ដំណាក់កាលទី១</b>	<b>ដំណាក់កាលទី២</b>	<b>ដំណាក់កាលទី៣</b>	<b>សរុប</b>	
	<b>ពាន់រៀល</b>	<b>ពាន់រៀល</b>	<b>ពាន់រៀល</b>	<b>ពាន់រៀល</b>	<b>ដុល្លារអាមេរិក</b>
<i>ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនតាម</i>					
<i>តម្លៃដករំលស់</i>					
<b>តម្លៃយោងដុលគិតត្រឹម</b>					
<b>ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២</b>	១.៨៨២.១៦៤.៧៦៩	៦០.៣៩៩.៤៥០	២០.៣៩៩.០៣២	១.៩៦២.៩៦៣.២៥១	៤៨១.៨២៧.០១៣
ការផ្លាស់ប្តូរនៃតម្លៃយោងដុល					
- ការផ្ទេរប្តូរទៅដំណាក់កាលទី១	១៥.១៥០.៥៧៤	(១៤.៥៧០.៨៤៥)	(៥៧៩.៧២៩)	-	-
- ការផ្ទេរប្តូរទៅដំណាក់កាលទី២	(១៩.៨០៣.៨៦១)	១៩.៨០៣.៧៧៥	(២៦.៩១៤)	-	-
- ការផ្ទេរប្តូរទៅដំណាក់កាលទី៣	(១៧.៧៨២.៩៧៤)	(៥៣.៦៧១.៥៣៩)	៧១.៤៥៤.៥១៣	-	-
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបាន បង្កើត ឬទិញ	១.៤៩១.៧៤៤.០៨៤	៩.៣៦០.០២៤	៧.៦៦២.៣៦២	១.៥០៨.៧៦៦.៤៧០	៣៦៩.១៦២.៣៣៧
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលលែង ទទួលស្គាល់	(១.០៧៧.៤០៨.៨១០)	៩.៧៣០.០៩៥	(១៤.៥៣៤.៤៥៥)	(១.០៨២.២១៣.១៧០)	(២៦៤.៧៩៤.០២០)
ការលុបចេញពីបញ្ជី	(៣.២៨៥.៧៨៨)	(៦.៣៦៩.១៩៦)	(៨.៨០៩.៩៩២)	(១៨.៤៦៤.៩៧៦)	(៤.៥១៧.៩៧៨)
ការផ្លាស់ប្តូរផ្សេងៗ	-	-	-	-	(៥.៧៦០.០៤០)
<b>តម្លៃយោងដុលគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>	<b>២.២៧០.៧៧៧.៩៩៤</b>	<b>២៤.៧០៨.៧៦៤</b>	<b>៧៥.៥៦៤.៨១៧</b>	<b>២.៣៧១.០៥១.៥៧៥</b>	<b>៥៧៥.៩១៧.៣១២</b>
<b>សំវិធានធនខាតបង់គិតត្រឹម ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>	<b>(២៣.៥១៩.៥៣៤)</b>	<b>(១៣.១៩៨.៣១៦)</b>	<b>(៦០.៧០៨.៩៨៣)</b>	<b>(៩៧.៤២៦.៨៣៣)</b>	<b>(២៣.៦៦៤.៥២១)</b>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

(g) ការវិភាគគុណភាពឥណទាន (ត)

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
<i>ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនតាម</i>					
<i>តម្លៃដករំលស់</i>					
<b>តម្លៃយោងដុលតិកត្រឹមថ្ងៃទី១</b>					
<b>ខែមករា ឆ្នាំ២០២១</b>	១.៤៤១.២៩៦.៣៩៦	១៩.៩០៥.៥៧៨	១៩.៧៤៨.៦៧៦	១.៤៨០.៩៦០.៦៥០	៣៦៤.០៥១.២៩១
ការផ្លាស់ប្តូរនៃតម្លៃយោងដុល					
- ការផ្ទេរប្តូរទៅដំណាក់កាលទី១	៥.១៨១.៨៦៥	(៤.៩៧៩.១៨៩)	(២០២.៦៧៦)	-	-
- ការផ្ទេរប្តូរទៅដំណាក់កាលទី២	(៥៦.៧៤៨.៩៦៩)	៥៦.៨៨៣.១៨៨	(១៣៤.២១៩)	-	-
- ការផ្ទេរប្តូរទៅដំណាក់កាលទី៣	(៨.៨៤០.៥៥៧)	(៤.៥០៨.៧៦៣)	១៣.៣៤៩.៣២០	-	-
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានបង្កើត ឬទិញ	១.៤០២.៧៩៧.៨៨៨	៧.៣០២.៧៩២	១.១៤៣.៦៨៨	១.៤១១.២៤៤.៣៦៨	៣៤៦.៩១៣.៥៦១
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលលែងទទួលស្គាល់	(៩០១.៥២១.៨៥៤)	(១៤.២០៤.១៥៦)	(៥.២៧៦.០៨០)	(៩២១.០០២.០៩០)	(២២៦.៤០១.៦៩៤)
ការលុបចេញពីបញ្ជី	-	-	(៨.២៣៩.៦៧៧)	(៨.២៣៩.៦៧៧)	(២.០២៥.៤៨៦)
ការផ្លាស់ប្តូរផ្សេងៗ	-	-	-	-	(៧១០.៦៥៩)
<b>តម្លៃយោងដុលតិកត្រឹម ថ្ងៃទី៣១</b>					
<b>ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</b>	១.៨៨២.១៦៤.៧៦៩	៦០.៣៩៩.៤៥០	២០.៣៩៩.០៣២	១.៩៦២.៩៦៣.២៥១	៤៨១.៨២៧.០១៣
<b>សំវិធានធនខាតបង់តិកត្រឹម</b>					
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</b>	(១២.៦៩៤.៣១៥)	(២៩.០១៥.២២៥)	(១៦.៧៧០.៦២៧)	(៥៨.៤៨០.១៦៧)	(១៤.៣៥៤.៤៨៤)

នៅក្រោមនីតិវិធីត្រួតពិនិត្យរបស់ក្រុមហ៊ុន ការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យឥណទានជាសារវន្តត្រូវបានកំណត់មុនពេលការប៉ះពាល់បានកើតឡើង ហើយយ៉ាងយូរបំផុតនៅពេលដែលការឥណទាន បានលើស ៣០ថ្ងៃនៃកាលកំណត់សង។ នេះជាករណីចម្បងសម្រាប់ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន។ តារាងខាងក្រោមផ្តល់ជូននូវការវិភាគតម្លៃយោងដុល នៃឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនតាមស្ថានភាពហួសកាលកំណត់។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

(g) ការវិភាគគុណភាពឥណទាន (ត)

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	តម្លៃយោងដុល	សំវិធានធនខាតបង់	តម្លៃយោងដុល	សំវិធានធនខាតបង់
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន				
រយៈពេលខ្លី៖				
០ - ២៩ថ្ងៃ	១០២.៤៣៦.៣៥៩	១.៧៣៨.១៥៥	១៦៨.៧៥២.៥២២	៤.៦៥១.៣៥៦
៣០ - ៥៩ថ្ងៃ	២៧៩.៧៨០	១២៨.០១២	៩១៩.៣៧៧	៤៥៥.១០៧
៦០ - ៨៩ថ្ងៃ	១.៣១២.១៤២	៦៦២.៤៨៣	៦២១.៦៩៩	៣៩៩.១២៣
៩០ - ១៨០ថ្ងៃ	១.៨៩១.០៥៧	១.៣៥៦.១៥០	៨២៧.៤៩៧	៥៥៦.៨៨៦
ច្រើនជាង ១៨០ថ្ងៃ	៦.៤៣៥.៤៧៧	៤.៦៣០.៧៨៩	២.៥២៤.៣០៧	១.៦៣៤.៩៦៥
សរុបឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន				
រយៈពេលខ្លី	១១២.៣៥៤.៨១៥	៨.៥១៥.៥៤៩	១៧៣.៦៥៥.៤០២	៧.៦៩៧.៤៣៧
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន				
រយៈពេលវែង៖				
០ - ២៩ថ្ងៃ	២.១៧០.៨៦០.២៥៨	២៣.៣៦៤.១០៩	១.៧៦៣.៣៣៣.០០៣	៣២.១២៤.០១៦
៣០ - ៥៩ថ្ងៃ	១២.៥៨៤.២៤២	៦.៩២៣.៩៣៨	៦.៤៥៥.១៣៨	៣.២០១.១៦៥
៦០ - ៨៩ថ្ងៃ	១០.០៦១.៣៥៨	៥.២៧៦.៣៨៩	៣.៦៤២.៧៥១	១.៦៩២.៤២៤
៩០ - ១៨០ថ្ងៃ	២៤.៣៨០.០៧៤	១៦.៧៨៣.៤១០	៣.៩២៥.១៩២	២.៧៥៥.២៣៣
ច្រើនជាង ១៨០ថ្ងៃ	៤០.៨១០.៨២៨	៣៦.៥៦៣.៤៣៨	១១.៩៦១.៧៦៥	១១.០០៩.៨៩២
សរុបឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន				
រយៈពេលវែង	២.២៥៨.៦៩៦.៧៦០	៨៨.៩១១.២៨៤	១.៧៨៩.៣១៧.៨៤៩	៥០.៧៨២.៧៣០
សរុបឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	២.៣៧១.០៥១.៥៧៥	៩៧.៤២៦.៨៣៣	១.៩៦២.៩៦៣.២៥១	៥៨.៤៨០.១៦៧
សមមូលដុល្លារអាមេរិក	៥៧៥.៩១៧.៣១២	២៣.៦៦៤.៥២១	៤៨១.៨២៧.០១៣	១៤.៣៥៤.៤៨៤

(h) វត្ថុបញ្ជាក់រក្សាទុកជាទ្រព្យធានា និងការពង្រឹងឥណទានផ្សេងទៀត

ក្រុមហ៊ុនកាន់កាប់ទ្រព្យបញ្ជាក់ជាលំនៅដ្ឋានសម្រាប់ឥណទានភាគច្រើន ហើយទ្រព្យបញ្ជាក់រួមមានដីធ្លី ផ្ទះ អគារ និងអចលនវត្ថុផ្សេងៗទៀត។ គោលការណ៍របស់ក្រុមហ៊ុន គឺផ្តល់មូលនិធិរហូតដល់ ៧០% នៃតម្លៃរបស់ទ្រព្យបញ្ជាក់។ មិនមានការផ្លាស់ប្តូរនៅក្នុងគោលការណ៍បញ្ជាក់របស់ក្រុមហ៊ុនកំឡុងឆ្នាំនោះទេ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ**

(h) វត្ថុបញ្ជាក់រក្សាទុកជាទ្រព្យធានា និងការពង្រឹងឥណទានផ្សេងទៀត (ត)

ក្រុមហ៊ុនប្រឈមនឹងហានិភ័យទីផ្សារ ដែលជាហានិភ័យធ្វើឲ្យតម្លៃសមស្រប ឬលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមានការប្រែប្រួល ដោយសារតែការប្រែប្រួលតម្លៃក្នុងទីផ្សារ។ ហានិភ័យទីផ្សារកើតឡើងពី អត្រាការប្រាក់បើកចំហ និងរូបិយប័ណ្ណ និងផលិតផលមូលធនដែលទាំងអស់នេះត្រូវប្រឈមនឹង បម្រែបម្រួលទីផ្សារទូទៅ និងជាក់លាក់ និងជាបម្រែបម្រួលក្នុងកម្រិត អស្ថិរភាពនៃអត្រាទីផ្សារ ឬតម្លៃទីផ្សារដូចជា អត្រាការប្រាក់ គម្លាតឥណទាន អត្រារូបិយប័ណ្ណបរទេស និងតម្លៃមូលធន។

(i) ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារ

គោលបំណងនៃហានិភ័យនៃទីផ្សាររបស់ក្រុមហ៊ុន គឺដើម្បីគ្រប់គ្រង និងត្រួតពិនិត្យការប្រឈមនឹងហានិភ័យទីផ្សារដើម្បីបង្កើនផលចំណេញលើហានិភ័យ ស្របពេលធ្វើឲ្យប្រាកដថាមានលទ្ធភាពសងបំណុល ។

ទន្ទឹមនឹងហានិភ័យសន្ទនីយភាពនេះ ALCO ទទួលខុសត្រូវក្នុងការធ្វើឲ្យប្រាកដនូវការគ្រប់គ្រងប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពនូវហានិភ័យទីផ្សារទូទាំងក្រុមហ៊ុន។ កម្រិតជាក់លាក់នៃសិទ្ធិ និងការទទួលខុសត្រូវទាក់ទងនឹងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារត្រូវបានចាត់តាំងឲ្យគណៈកម្មាធិការហានិភ័យទីផ្សារតាមការសម្រប។

សកម្មភាពគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារសំខាន់ៗគឺ៖

- ការកំណត់អត្តសញ្ញាណហានិភ័យទីផ្សារសំខាន់ៗ និងកត្តាជំរុញរបស់វា;
- ការវាស់វែងឯករាជ្យ និងវាយតម្លៃលើហានិភ័យទីផ្សារសំខាន់ៗ និងកត្តាជំរុញរបស់វា;
- ការប្រើប្រាស់លទ្ធផល និងការប៉ាន់ស្មានជាមូលដ្ឋានសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ/ ផលទទួលបានមកវិញរបស់ក្រុមហ៊ុន; និង
- តាមដានហានិភ័យនិងការវាយការណ៍អំពីបញ្ហាទាំងនោះ។



**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ**

(i) ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារ (ត)

ក្រុមហ៊ុនប្រើឧបករណ៍បរិមាណ និងគុណភាពជាច្រើន ដើម្បីគ្រប់គ្រង និងតាមដានហានិភ័យទីផ្សារ។ ដែនកំណត់បរិមាណសម្រាប់តម្លៃសមស្រប និងវេទយិតភាពនៃប្រាក់ចំណូលសុទ្ធ ការធ្វើស្រេសស្តុតេស្ត ការវិភាគសេណារីយ៉ូ និងសមាមាត្រលើដើមទុនសេដ្ឋកិច្ចត្រូវបានប្រើដើម្បីពង្រឹងចំណង់ហានិភ័យទីផ្សាររបស់ក្រុមហ៊ុន។ កត្តាបរិមាណ និងគុណភាពដែលកំណត់ហានិភ័យតម្លៃទីផ្សារ ត្រូវបានកំណត់ដោយគណៈគ្រប់គ្រង ALCO ដោយយោងទៅលើការគ្រប់គ្រងមូលធនសេដ្ឋកិច្ចរបស់ក្រុមហ៊ុន។ ផ្អែកលើការវិភាគគុណភាពនិង សមាមាត្របរិមាណ មុខងារហានិភ័យទីផ្សារកំណត់ហានិភ័យនាពេលអនាគតរំពឹងទុកដោយសហការជាមួយមុខងារហិរញ្ញវត្ថុ ការបាត់បង់ហិរញ្ញវត្ថុសក្តានុពល និងកំណត់សំណើសម្រាប់សកម្មភាពបន្ថែមទៀត ដែលត្រូវបានពិភាក្សាជាមួយអង្គការទីផ្សារ។ ការផ្តោតលើហានិភ័យត្រូវបានដាក់កំហិតដោយផ្ទាល់ជាមួយនឹងដែនកំណត់ជាក់លាក់ ឬត្រូវបានរៀបរាប់ដោយប្រយោល ដោយប្រើរចនាសម្ព័ន្ធដែនកំណត់ដូចបានពិពណ៌នាខាងលើ។ របាយការណ៍ហានិភ័យទីផ្សារដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីហានិភ័យរបស់ក្រុមហ៊ុន ការផ្តោតលើហានិភ័យលទ្ធផលស្រេសស្តុតេស្ត ត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញជារៀងរាល់ថ្ងៃ។ សកម្មភាពសមស្របត្រូវបានធ្វើឡើងនៅពេលចាំបាច់ រួមទាំងការពិនិត្យឡើងវិញនូវគោលនយោបាយគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារ និងដែនកំណត់ដែលពាក់ព័ន្ធដើម្បីធានាថាគោលបំណងនៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារត្រូវបានឆ្លើយតប។

ក្រុមហ៊ុនក៏មានធ្វើការដោះដូររូបិយប័ណ្ណមួយចំនួន ដើម្បីគ្រប់គ្រងការប្រឈមនឹងហានិភ័យរូបិយប័ណ្ណបរទេសរបស់ខ្លួន។

ការប្រឈមមុខរបស់ក្រុមហ៊ុនចំពោះហានិភ័យទីផ្សារទាក់ទងទៅ នឹងផលប័ត្រដែលមិនមែនជូញដូរ។

មិនមានការផ្លាស់ប្តូរទៅ លើការប្រឈមរបស់ក្រុមហ៊ុនចំពោះហានិភ័យទីផ្សារ ឬលក្ខណៈដែលហានិភ័យទាំងនេះត្រូវបានគ្រប់គ្រង និងវាស់វែងទេ។

(ii) ហានិភ័យប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស

ក្រុមហ៊ុនធ្វើអាជីវកម្មក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និង ធ្វើប្រតិបត្តិការរូបិយប័ណ្ណជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក រៀលខ្មែរ (“រៀល”) និង បាតថៃ (“បាត”)។ ហានិភ័យប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស កើតឡើងពីប្រតិបត្តិការពាណិជ្ជកម្មអនាគត និងការទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែលជាប្តូររូបិយប័ណ្ណមួយ ដែលមិនមែនជាប្តូររូបិយប័ណ្ណគោលរបស់ក្រុមហ៊ុន។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

(ii) ហានិភ័យប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស (ត)

សមតុល្យទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលរូបិយវត្ថុដែលកំណត់ក្នុងរូបិយប័ណ្ណដើមផ្សេងគ្នា មានដូចខាងក្រោម៖

**ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

	<b>រៀល</b>	<b>ដុល្លារអាមេរិក</b>	<b>បាត</b>	<b>សរុប</b>	<b>សរុប</b>
	<b>ពាន់រៀល</b>	<b>ពាន់រៀល</b>	<b>ពាន់រៀល</b>	<b>ពាន់រៀល</b>	<b>ដុល្លារអាមេរិក</b>
<b>ធាតុនៅក្នុងតារាងតុល្យការ</b>					
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៤៨.០៨៤.៨៥៥	៥៤.៦២៤.៨៥៨	១៨.២៥១.២៦៨	១២០.៩៦០.៩៨១	២៩.៣៨០.៨៥៥
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៩៨.៦៦០.០២៤	១៤៣.៦៦៧.៧៥៧	-	២៤២.៣២៧.៧៨១	៥៨.៨៦០.២៨២
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ (*)	១៦.៧០២.៩៨៧	១៦៤.៥៧៣.៨២៧	-	១៨១.២៧៦.៨១៤	៤៤.០៣១.២៨៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន (*)	១.១៩៩.៩២០.៩៦៧	១.១១៥.៦៧៣.៣៩៤	៥៥.៤៥៧.២១៤	២.៣៧១.០៥១.៥៧៥	៥៧៥.៩១៧.៣១២
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ (*)	៧.៣៧១.០៦០	៨.០៧៤.៥៧១	២២៩.៨៩៧	១៥.៦៧៥.៥២៨	៣.៨០៧.៥១២
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប</b>	<b>១.៣៧០.៧៣៩.៨៩៣</b>	<b>១.៤៨៦.៦១៤.៤០៧</b>	<b>៧៣.៩៣៨.៣៧៩</b>	<b>២.៩៣១.២៩២.៦៧៩</b>	<b>៧១១.៩៩៧.២៤៩</b>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៣៤០.១៤៤.៨២៨	៦៣៦.៧៧០.១០២	៣៥.៦២៧.០៨២	១.០១២.៥៤២.០១២	២៤៥.៩៤១.៧០៨
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ស្ថាប័នផ្សេងៗ	៣.២៥១.៨៥៦	៣២.៩៦៨.៨១១	៩៨៥.២១៤	៣៧.២០៥.៨៨១	៩.០៣៧.១៣៤
បំណុលភតិសន្យា	-	២៨.៧៧១.៧៨២	-	២៨.៧៧១.៧៨២	៦.៩៨៨.៥៣១
ប្រាក់កម្ចី	៣៩៥.៩១៥.៣២៣	៨០៥.៦៤៤.៩៤៧	៣៣.៧៥១.៤៧៦	១.២៣៥.៣១១.៧៤៦	៣០០.០៥១.៤៣២
អនុបំណុល	-	២៦.៩៤៣.៦២៩	-	២៦.៩៤៣.៦២៩	៦.៥៤៤.៤៨១
បំណុលផ្សេងៗ	១៥.៤២៨.៥៩៤	៨.៩៧១.៨៤៣	៤៥៧.០៣២	២៤.៨៥៧.៤៦៩	៦.០៣៧.៧៦៣
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប</b>	<b>៧៥៤.៧៤០.៦០១</b>	<b>១.៥៤០.០៧១.១១៤</b>	<b>៧០.៨២០.៨០៤</b>	<b>២.៣៦៥.៦៣២.៥១៩</b>	<b>៥៧៤.៦០១.០៤៩</b>

(\*) មិនរួមបញ្ចូលសំវិធានធនខាតបង់។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

(ii) ហានិភ័យប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស (ត)

ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១

	រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	បាត	សរុប	សរុប
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ធាតុនៅក្នុងតារាងតុល្យការ</b>					
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៤៦.៩២២.២៦៦	៥៦.៧៧០.៣៥១	១៥.៥៧០.២៥២	១១៩.២៦២.៨៦៩	២៩.២៧៤.១៤៦
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	១៣២.៧៧៨.០៣៥	១០៩.២០៥.៩៥៤	-	២៤១.៩៨៣.៩៨៩	៥៩.៣៩៧.១៥០
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ (*)	២.២៤៥.៤៤២	៥៧.៤៧៥.៩៤៧	-	៥៩.៧២១.៣៨៩	១៤.៦៥៩.១៥៣
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន (*)	១.០៧០.៦៩៧.៤៧៧	៨៣២.៦៥០.៤២០	៥៩.៦១៥.៣៥៤	១.៩៦២.៩៦៣.២៥១	៤៨១.៨២៧.០១៣
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១.៥៥៣.២៤២	២.១៦៥.៨៦១	១៣៦.៧០០	៣.៨៥៥.៨០៣	៩៤៦.៤៤២
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប</b>	<b>១.២៥៤.១៩៦.៤៦២</b>	<b>១.០៥៨.២៦៨.៥៣៣</b>	<b>៧៥.៣២២.៣០៦</b>	<b>២.៣៨៧.៧៨៧.៣០១</b>	<b>៥៨៦.១០៣.៩០៤</b>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៣២៨.៣៦៤.៥៣៣	៦២១.៦៥៩.៧២២	២៤.៧៤៣.៥៩៥	៩៧៤.៧៦៧.៨៥០	២៣៩.២៦៥.៥៥០
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ស្ថាប័នផ្សេងៗ	៤.៧២២.២៧៨	៤៥.០៣៦.១២០	៧៤៩.៨៩៤	៥០.៥០៨.២៩២	១២.៣៩៧.៧១៥
បំណុលភតិសន្យា	-	២៤.៥១៥.៥៨៧	-	២៤.៥១៥.៥៨៧	៦.៩៩៩.៤០៨
ប្រាក់កម្ចី	៤៥៨.១៩៨.០៧៨	៣៨៤.៥៥០.៣៩៥	៤៩.៦៩៥.២៦៩	៨៩២.៤៤៣.៧៤២	២១៩.០៥៨.៣៥៦
អនុបំណុល	-	៣៦.៧១១.៩៥៧	-	៣៦.៧១១.៩៥៧	៩.០១១.២៤១
បំណុលផ្សេងៗ	១២.៨៣២.២៧១	៤.៥៧១.៣៨៥	២៩៩.៨៣៦	១៧.៧០៣.៤៩២	៤.៣៤៥.៤៨២
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប</b>	<b>៨០៤.១១៧.១៦០</b>	<b>១.១២១.០៤៥.១៦៦</b>	<b>៧៥.៤៨៨.៥៩៤</b>	<b>២.០០០.៦៥០.៩២០</b>	<b>៤៩១.០៧៧.៧៩២</b>

(\*) មិនរួមបញ្ចូលសំវិធានធនខាតបង់។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

(ii) ហានិភ័យប្តូររូបិយប័ណ្ណ (ត)

**ការដោះដូររូបិយប័ណ្ណ**

ក្រុមហ៊ុនមានកិច្ចសន្យាដោះដូររូបិយប័ណ្ណបរទេសចំនួន១ (២០២១៖ ១កិច្ចសន្យា) ជាមួយធនាគារពាណិជ្ជមួយចំនួន គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ក្នុងការប្តូររូបិយប័ណ្ណប្រាក់រៀលជាមួយរូបិយប័ណ្ណដុល្លារអាមេរិកដើម្បីគ្រប់គ្រងហានិភ័យប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស។ ដោយគណៈគ្រប់គ្រងបានពិនិត្យថាការប្រឈមមុខនឹងហានិភ័យប្តូររូបិយប័ណ្ណមានកម្រិតទាប ដូច្នេះគ្មានការបង្ហាញការវិភាគនៃវេទយិតភាពសម្រាប់ហានិភ័យប្តូររូបិយប័ណ្ណទេ។

(iii) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់

ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ គឺជាហានិភ័យដែលលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនឹងប្រែប្រួលដោយសារតែការផ្លាស់ប្តូរអត្រាការប្រាក់ទីផ្សារ។ ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់តម្លៃសមស្រប គឺជាហានិភ័យដែលតម្លៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនឹងប្រែប្រួលដោយសារតែការផ្លាស់ប្តូរអត្រាការប្រាក់ទីផ្សារ។ កម្រិតការប្រាក់អាចនឹងកើនឡើងដោយសារលទ្ធផលនៃការផ្លាស់ប្តូរ ហើយអាចកាត់បន្ថយការខាតបង់ក្នុងករណីដែលចលនាមិននឹកស្មានដល់កើតឡើង។ ការគ្រប់គ្រងរបស់ក្រុមហ៊ុន នៅដំណាក់កាលនេះមិនមានគោលនយោបាយកំណត់ កំរិតនៃភាពមិនត្រូវគ្នានៃការកំណត់អត្រាការប្រាក់ឡើងវិញដែលអាចត្រូវបានអនុវត្តទោះជាយ៉ាងណា គណៈគ្រប់គ្រងត្រួតពិនិត្យជាទៀងទាត់ នូវភាពមិនស៊ីគ្នា។

ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់កើតឡើងពីលទ្ធភាពដែលការផ្លាស់ប្តូរអត្រាការប្រាក់ នឹងជះឥទ្ធិពលដល់ប្រាក់ចំណេញនាពេលអនាគត ឬតម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ ក្រុមហ៊ុនត្រូវប្រឈមនឹងហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ដែលបណ្តាលមកពីភាពមិនស៊ីគ្នានៃការកំណត់អត្រាការប្រាក់ឡើងវិញនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល។ ក្រុមហ៊ុនគ្រប់គ្រងហានិភ័យនេះដោយផ្លូវផ្តងការកំណត់តម្លៃឡើងវិញនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលតាមរយៈយុទ្ធសាស្ត្រគ្រប់គ្រងហានិភ័យ។

ក្រុមហ៊ុនមិនមានទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុជាសារវន្តជាមួយនឹងអត្រាការប្រាក់ប្រែប្រួលឡើយ។ សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងនៅធនាគារ ទទួលបានការប្រាក់ថេរសម្រាប់រយៈពេលនៃប្រាក់បញ្ញើ និងការដាក់ប្រាក់តម្កល់ ហើយឥណទានដល់អតិថិជនទទួលបានការប្រាក់ថេរដោយផ្អែកលើសមតុល្យដែលនៅសល់ក្នុងរយៈពេលដែលបានព្រមព្រៀង ហើយប្រាក់កម្ចី និងអនុបំណុលមានអត្រាការប្រាក់ថេរដោយផ្អែកលើសមតុល្យដែលនៅសល់ក្នុងរយៈពេលដែលបានព្រមព្រៀងនៃកម្ចី។ ដូច្នេះការវិភាគនៃវេទយិតភាពអំពីហានិភ័យអត្រាការប្រាក់មិនត្រូវបានបង្ហាញឡើយ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

(iii) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ (ត)

ខាងក្រោមនេះគឺជាសេចក្តីសង្ខេបនៃទីតាំងគម្លាតអត្រាការប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុនលើផលប៉ុន្តែមិនមែនជួញដូរ។ តារាងគម្លាតការប្តូរតម្លៃការប្រាក់វិភាគលើភាពមិនស៊ីគ្នានៃអត្រាការប្រាក់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនដោយផ្អែកលើកាលបរិច្ឆេទដល់កាលកំណត់ប្រសិនបើអត្រាថេរ។

	រហូតដល់១ ខែ	>១ ដល់ ៣ខែ	>៣ ដល់ ១២ខែ	>១ ដល់ ៥ឆ្នាំ	លើស ៥ឆ្នាំ	ពុំមានការប្រាក់	សរុប
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
<b>គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>							
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	-	-	១២០.៩៦០.៩៨១	១២០.៩៦០.៩៨១
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៥២.០៧៥.៥៣៦	-	៤០៥.៨៥០	-	-	១៨៩.៨៤៦.៣៩៥	២៤២.៣២៧.៧៨១
សមតុល្យនៅធនាគារ (*)	៣១.៦២៤.៨០៥	-	១៤៩.៦៥២.០០៩	-	-	-	១៨១.២៧៦.៨១៤
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន (*)	១.៥៦៧.១៤២	១៤.៨៣៧.៦១៨	៩៤.៧៩១.០៩២	១.៥៣៤.៨០៩.៣១២	៧២៥.០៤៦.៤១១	-	២.៣៧១.០៥១.៥៧៥
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	-	២៧.៣២២	៥.០៨៧.០៥៥	៧.៧៥៨.៦៣៣	១៤៧.០៥៣	២.៦៥៥.៤៦៥	១៥.៦៧៥.៥២៨
	<b>៨៥.២៦៧.៤៨៣</b>	<b>១៤.៨៦៤.៩៤០</b>	<b>២៤៩.៩៣៦.០០៦</b>	<b>១.៥៤២.៥៦៧.៩៤៥</b>	<b>៧២៥.១៩៣.៤៦៤</b>	<b>៣១៣.៤៦២.៨៤១</b>	<b>២.៩៣១.២៩២.៦៧៩</b>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៤៦៤.៧៥៧.១៦៤	៨០.០១២.១០៦	៣៦៩.០១៦.៩៣០	៩៨.៧៥៥.៨១២	-	-	១.០១២.៥៤២.០១២
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ស្ថាប័នផ្សេងៗ	១៦.២៥១.១៥៥	៣.២៩៤.៩១០	៨.៨២៤.២៥៩	៨.៨៣៥.៥៥៧	-	-	៣៧.២០៦.៨៨១
បំណុលភតិសន្យា	-	-	-	-	-	២៨.៧៧១.៧៨២	២៨.៧៧១.៧៨២
ប្រាក់កម្ចី	២០.៨២១.៥៥៥	២០៨.៩១១.២០៧	២១៥.០៤៨.៣១៥	៧៨៣.៥០០.៧៨៥	៧.០២៩.៨៨៤	-	១.២៣៥.៣១១.៧៤៦
អនុបំណុល	-	-	៩.៧៩៧.៦៨៣	១៧.១៤៥.៩៤៦	-	-	២៦.៩៤៣.៦២៩
បំណុលផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	២៤.៨៥៧.៤៦៩	២៤.៨៥៧.៤៦៩
	<b>៥០១.៨២៩.៨៧៤</b>	<b>២៩២.២១៨.២២៣</b>	<b>៦០២.៦៨៧.១៨៧</b>	<b>៩០៨.២៣៨.១០០</b>	<b>៧.០២៩.៨៨៤</b>	<b>៥៣.៦៥៩.២៥១</b>	<b>២.៣៦៥.៦៣២.៥១៩</b>
<b>គម្លាតការប្តូរតម្លៃការប្រាក់សរុប</b>	<b>(៤១៦.៥៦២.៣៩១)</b>	<b>(២៧៧.៣៥៣.២៨៣)</b>	<b>(៣៥២.៧៥១.១៨១)</b>	<b>៦៣៤.៣២៩.៨៤៥</b>	<b>៧១៨.១៦៣.៥៨០</b>	<b>២៥៩.៨៣៣.៥៩០</b>	<b>៥៦៥.៦៦០.១៦០</b>
<b>សមមូលជាដុល្លារអាមេរិក</b>	<b>(១០១.១៨១.០៥២)</b>	<b>(៦៧.៣៦៧.៨១២)</b>	<b>(៨៥.៦៨១.៦០៨)</b>	<b>១៥៤.០៧៥.៧៤៦</b>	<b>១៧៤.៤៣៨.៥៦៧</b>	<b>៦៣.១១២.៣៦១</b>	<b>១៣៧.៣៩៦.២០២</b>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

(iii) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ (ត)

	រហូតដល់១ ខែ ពាន់រៀល	>១ ដល់ ៣ខែ ពាន់រៀល	>៣ ដល់ ១២ខែ ពាន់រៀល	>១ ដល់ ៥ឆ្នាំ ពាន់រៀល	លើស ៥ឆ្នាំ ពាន់រៀល	ពុំមានការប្រាក់ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល
<b>គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</b>							
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	-	-	១១៩.២៦២.៨៦៩	១១៩.២៦២.៨៦៩
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	១៨.៤០៣.១១២	-	៤០៣.៧០០	-	-	២២៣.១៧៧.១៧៧	២៤១.៩៨៣.៩៨៩
សមតុល្យនៅធនាគារ (*)	៦.៦៩៦.០៤៧	-	៥៣.០២៥.៣៤២	-	-	-	៥៩.៧២១.៣៨៩
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន (*)	២.២៧៤.១០៦	៧.៨៧១.៧១១	១៣៩.០០៧.៩៧៣	១.៣៧៤.៥២៥.៨១៣	៤៣៩.២៨៣.៦៤៨	-	១.៩៦២.៩៦៣.២៥១
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	៩.០៩៦	៣.២២៦	១៨០.៧៩១	១.៨៦៤.៣៨២	២៦.១១៨	១.៧៧២.១៩០	៣.៨៥៥.៨០៣
	<u>២៧.៣៨២.៣៦១</u>	<u>៧.៨៧៤.៩៣៧</u>	<u>១៩២.៦១៧.៨០៦</u>	<u>១.៣៧៦.៣៩០.១៩៥</u>	<u>៤៣៩.៣០៩.៧៦៦</u>	<u>៣៤៤.២១២.២៣៦</u>	<u>២.៣៨៧.៧៨៧.៣០១</u>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៤៤០.៧១៩.៥៧៦	៧.៦៨៧.០២៥	២៨២.៩០៣.៦៩២	២៣១.៣៦៤.៧៩០	១២.០៩២.៧៦៧	-	៩៧៤.៧៦៧.៨៥០
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ស្ថាប័នផ្សេងៗ	២៤.៤១១.៧០៣	៩០៧.៣៤៥	១៤.៧៤៩.២៥១	១០.៤៣៩.៩៩៣	-	-	៥០.៥០៨.២៩២
បំណុលភតិសន្យា	-	-	-	-	-	២៨.៥១៥.៥៨៧	២៨.៥១៥.៥៨៧
ប្រាក់កម្ចី	១៦.៧១៣.៣០០	១០៤.៨៥៥.១៥១	៣១៦.៩៨៦.៩១១	៤៤៨.៩៤៥.៦១១	៤.៩៤៣.៧៦៩	-	៨៩២.៤៤៣.៧៤២
អនុបំណុល	-	-	-	៣៦.៧១១.៩៥៧	-	-	៣៦.៧១១.៩៥៧
បំណុលផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	១៧.៧០៣.៤៩២	១៧.៧០៣.៤៩២
	<u>៤៨១.៨៤៤.៥៧៩</u>	<u>១១៣.៤៨៨.៥២១</u>	<u>៦១៤.៦៣៩.៨៥៤</u>	<u>៧២៧.៤៦២.៣៥១</u>	<u>១៧.០៣៦.៥៣៦</u>	<u>៤៦.២១៩.០៧៩</u>	<u>២.០០០.៦៥០.៩២០</u>
<b>តម្លាភាពប្តូរតម្លៃការប្រាក់សរុប</b>	<u>(៤៥៤.៤៦២.២១៨)</u>	<u>(១០៥.៥៧៣.៥៨៤)</u>	<u>(៤២២.០២២.០៤៨)</u>	<u>៦៤៨.៩២៧.៨៤៤</u>	<u>៤២២.២៧៣.២៣០</u>	<u>២៩៧.៩៩៣.១៥៧</u>	<u>៣៨៧.១៣៦.៣៨១</u>
<b>សមមូលជាដុល្លារអាមេរិក</b>	<u>(១១១.៥៥១.៨៤៥)</u>	<u>(២៥.៩១៣.៩៨៧)</u>	<u>(១០៣.៥៨៩.១១៣)</u>	<u>១៥៩.២៨៥.១៨៥</u>	<u>១០៣.៦៥០.៧៦៨</u>	<u>៧៣.១៤៥.១០៥</u>	<u>៩៥.០២៦.១១៣</u>

(\*) មិនរួមបញ្ចូលសំវិធានធនខាតបង់។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.៣ ហានិភ័យសន្ទនីយភាព**

ហានិភ័យសន្ទនីយភាព គឺជាហានិភ័យ ដែលក្រុមហ៊ុនពុំមានលទ្ធភាពសងបំណុលកាតព្វកិច្ចរបស់ខ្លួន ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលវាដល់កាលកំណត់សង និងពុំមានប្រាក់បង្វិល នៅពេលគេដកប្រាក់។ ផលវិបាកទាំងនេះអាច ធ្វើឲ្យក្រុមហ៊ុនខកខានក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ចសងប្រាក់បញ្ញើជូនអតិថិជនឲ្យបានទាន់ពេលវេលា និងខកខានក្នុងការបំពេញកិច្ចសន្យាផ្តល់ប្រាក់កម្ចី។

គណៈគ្រប់គ្រង ត្រួតពិនិត្យសន្ទនីយភាព និងគ្រប់គ្រងការប្រមូលផ្តុំ ហើយនិងព័ត៌មាននៃកាលអវសានរបស់បំណុល។ ការត្រួតពិនិត្យ និងការរាយការណ៍ មានលក្ខណៈ ជាស្ថានភាព សាច់ប្រាក់ប្រចាំថ្ងៃ និងរៀបចំគម្រោងសម្រាប់ថ្ងៃបន្ទាប់ សប្តាហ៍បន្ទាប់ និងខែបន្ទាប់ ពីព្រោះរយៈពេលទាំងនេះជាការិយបរិច្ឆេទគន្លឹះដ៏សំខាន់សម្រាប់ការគ្រប់គ្រងសន្ទនីយភាពគណៈគ្រប់គ្រង ត្រួតពិនិត្យពីបម្រែបម្រួលលើម្ចាស់ប្រាក់បញ្ញើសំខាន់ៗ និងធ្វើការប៉ាន់ស្មានពីការដកប្រាក់របស់ពួកគេ។

តារាងក្នុងទំព័របន្ទាប់ គឺជាការវិភាគពីបំណុលរបស់ក្រុមហ៊ុនតាមកាលអវសានដែលពាក់ព័ន្ធ ដោយផ្អែកលើការិយបរិច្ឆេទនៅសល់នាកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ ទៅនឹងកាលអវសានក្នុងកិច្ចសន្យា ឬតាមការប៉ាន់ស្មានកាលអវសាន។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.៣ ហានិភ័យសន្ទនីយភាព (ត)**

	រហូតដល់១ខែ ពាន់រៀល	>១ ដល់ ៣ខែ ពាន់រៀល	>៣ ដល់ ១២ខែ ពាន់រៀល	>១ ដល់ ៥ឆ្នាំ ពាន់រៀល	លើស ៥ឆ្នាំ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល
<b>គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>						
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>						
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៤៦៧.៩២៥.៥២២	៨៥.៨៩៤.៦៧០	៣៨៥.២២៧.៣៩៧	១០៨.២៤០.១០៩	-	១.០៤៧.២៨៧.៦៩៨
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ស្ថាប័នផ្សេងៗ	១៦.៣២៨.៩៣១	៣.៤៣៣.៥៩១	៩.២៩៧.៤០០	៩.៣៥០.៨៨៧	-	៣៨.៤១០.៨០៩
បំណុលភតិសន្យា	៨៤៧.៤៦៦	១.៦៩៣.១០២	៧.៤០៩.៣៦៣	១៩.៣៦៨.៨៦៩	៤.១២៥.៦៨៦	៣៣.៤៤៤.៤៨៦
ប្រាក់កម្ចី	២៧.៧៨៨.៤២៨	២២២.១៧៦.៨៩១	២៦១.៨០៦.៦៩០	៨៤៦.៧៥៣.៧៤៥	៧.១៣៦.៤៦៥	១.៣៦៥.៦៦២.២១៩
អនុបំណុល	២៣១.៣៨២	៤៦២.៧៦៤	១១.៥១៧.៨៤៣	២០.២៥៥.២២៩	-	៣២.៤៥៧.២១៨
បំណុលផ្សេងៗ	៤០៤	៨.៤០៧.០៦៤	១៤.៥៦៦.២០៧	១.៨៨៣.៧៩៤	-	២៤.៨៥៧.៤៦៩
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប</b>	<b>៥១៣.១២២.១៣៣</b>	<b>៣២២.០៦៨.០៨២</b>	<b>៦៨៩.៨២៤.៩០០</b>	<b>១.០០៥.៨៨២.៦៣៣</b>	<b>១១.២៦២.១៤១</b>	<b>២.៥៤២.១៤៩.៨៩៩</b>
<b>សមមូលជាដុល្លារអាមេរិក</b>	<b>១២៤.៦៣៤.៩៦១</b>	<b>៧៨.២២៨.៨២៧</b>	<b>១៦៧.៥៥៥.២៣៤</b>	<b>២៤៤.៣២៤.១៧៦</b>	<b>២.៧៣៥.៥២៤</b>	<b>៦១៧.៤៧៨.៧២២</b>
<b>គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</b>						
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>						
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៤៨០.៣៤៣.៤៩៣	៨៨.៣៦៩.២៨០	៣៦៣.៧៣៣.៣៣០	៦៦.១៥០.០៤៤	-	៩៩៨.៥៩៦.១៤៧
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ស្ថាប័នផ្សេងៗ	២៤.៥៧៩.១២៦	១.១៧៨.៩៥៥	១៥.៧០៩.០៥២	១៣.០៥២.៥៤៧	-	៥៤.៥១៩.៦៨០
បំណុលភតិសន្យា	៧៧៨.១៧៤	១.៥៤២.៦៧៨	៦.៥៧៤.៣៥២	២១.៣៧៥.៧៩១	៣.០៩៤.៣៣៦	៣៣.៣៦៥.៣៣១
ប្រាក់កម្ចី	៧.៥១៩.៦៤៥	៩២.៩៥៩.៨៧៥	៣៣៣.៨១២.៣៥៨	៥១៦.១២៧.៨២២	៥.០៦១.២៤១	៩៥៥.៤៨០.៩៤១
អនុបំណុល	៣១២.៨៥៣	៦២៥.៧០៦	៦.៦២៦.២៤៣	៤៣.៥១៥.២៣៩	-	៥១.០៨០.០៤១
បំណុលផ្សេងៗ	-	៣.៧៤៣.១០៥	១១.១០៦.៧១១	២.៨៥៣.៦៧៦	៨៦៨.៩៨៨	១៨.៥៧១.៤៨១
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប</b>	<b>៥១៣.៥៣៣.២៩១</b>	<b>១៨៨.៤១៩.៥៩៩</b>	<b>៧៣៧.៥៦២.០៤៦</b>	<b>៦១៣.០៧៥.១១៩</b>	<b>៩.០២៤.៥៦៥</b>	<b>២.១១១.៦១៤.៦២០</b>
<b>សមមូលជាដុល្លារអាមេរិក</b>	<b>១២៦.០៥១.៣៧២</b>	<b>៤៦.២៤៩.២៨៨</b>	<b>១៨១.០៤១.២៤៨</b>	<b>១៦២.៧៥៧.៧៦១</b>	<b>២.២១៥.១៦១</b>	<b>៥១៨.៣១៤.៨៣០</b>



**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.៣ ហានិភ័យសន្ទនីយភាព (ត)**

ក្រុមហ៊ុន ធ្វើការវិភាគពីកាលអវសាន្តចំពោះបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបង្ហាញពីកាលអវសាន្តកិច្ចសន្យានៅសល់។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ ក្រុមហ៊ុនយ្យាំមើលទ្រព្យសម្បត្តិដែលមានដើម្បីគ្រប់គ្រងហានិភ័យសន្ទនីយភាពជាប្រចាំ ហើយក្រុមហ៊ុនអាចទទួលបានមូលនិធិបណ្តោះអាសន្នពីឥណទានវិបារូបន៍ជាមួយធនាគារផ្សេងទៀតគ្រប់ពេល ដែលក្រុមហ៊ុនប្រឈមនឹងបញ្ហាសន្ទនីយភាព។

*ទុនបម្រុងសន្ទនីយភាព*

ក្រុមហ៊ុនរក្សាទុក ទ្រព្យសកម្មដែលអាចប្តូរជាសាច់ប្រាក់បាន ដែលជាប្រភពចម្បងនៃសន្ទនីយភាពនៅក្នុង សេណារីយ៉ូស្រួល។ សមាសភាពរបស់វាគឺអាស្រ័យលើដែនកំណត់ដែលត្រូវបានរចនាឡើងដើម្បីកាត់បន្ថយ ហានិភ័យប្រមូលផ្តុំ ដែលត្រូវបានត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំ។ ទុនបម្រុងសន្ទនីយភាពរបស់ ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានវិភាគ ខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	តម្លៃយោង	តម្លៃសមស្រប	តម្លៃយោង	តម្លៃសមស្រប
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១២០.៩៦០.៩៨១	១២០.៩៦០.៩៨១	១១៩.២៦២.៨៦៩	១១៩.២៦២.៨៦៩
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	២៤១.៩២១.៩៣១	២៤១.៩២១.៩៣១	២៤១.៣៧៤.៦៧២	២៤១.៣៧៤.៦៧២
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	៥៦.២០៧.៤១២	៥៦.២០៧.៤១២	៦.៦៩៦.០៤៧	៦.៦៩៦.០៤៧
កម្រិតឥណទានមិនទាន់ដក	១៤២.៥៩០.០០០	១៤២.៥៩០.០០០	១២.២២២.០០០	១២.២២២.០០០
	<u>៥៦១.៦៨០.៣២៤</u>	<u>៥៦១.៦៨០.៣២៤</u>	<u>៣៧៩.៥៥៥.៥៨៨</u>	<u>៣៧៩.៥៥៥.៥៨៨</u>
សមមូលជាដុល្លារអាមេរិក	១៣៦.៤២៩.៥១៨	១៣៦.៤២៩.៥១៨	៩៣.១៦៥.៣៣៨	៩៣.១៦៥.៣៣៨

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.៣ ហានិភ័យសន្ទនីយភាព (ត)**

*ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដើម្បីគាំទ្រដល់មូលនិធិនាពេលអនាគត*

	បានដាក់បន្ទុក		មិនបានដាក់បន្ទុក			
	ត្រូវបានដាក់ជាទ្រព្យ		អាចជាវត្ថុបញ្ចាំ (iii)	ផ្សេងៗ (iv)	តំលៃយោង	តំលៃយោង
	បញ្ចាំ (i)	ផ្សេងៗ (ii)				
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>						
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	១២០.៩៦០.៩៨១	១២០.៩៦០.៩៨១	២៩.៣៨០.៨៥៥
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៤០៥.៨៥០	១០៩.៣៥៩.៧៩០	-	១៣២.៥៦២.១៤១	២៤២.៣២៧.៧៨១	៥៨.៨៦០.២៨២
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	១២៥.០៦៩.៤០២	-	-	៥៥.៩១៦.៩៤៦	១៨០.៩៨៦.៣៤៨	៤៣.៩៦០.៧៣៥
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	-	-	-	២.២៧៣.៦២៤.៧៤២	២.២៧៣.៦២៤.៧៤២	៥៥២.២៥២.៧៩១
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	-	-	-	១៦.៦៩២.៣០៦	១៦.៦៩២.៣០៦	៤.០៥៤.៤៨៣
	<b>១២៥.៤៧៥.២៥២</b>	<b>១០៩.៣៥៩.៧៩០</b>	<b>-</b>	<b>២.៥៩៩.៧៥៧.១១៦</b>	<b>២.៨៣៤.៥៩២.១៥៨</b>	<b>៦៨៨.៥០៩.១៤៦</b>

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.៣ ហានិភ័យសន្ទនីយភាព (ត)**

*ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដើម្បីគាំទ្រដល់មូលនិធិនាពេលអនាគត (ត)*

	បានដាក់បន្ទុក		មិនបានដាក់បន្ទុក		តំលៃយោង ពាន់រៀល	តំលៃយោង ដុល្លារអាមេរិក
	ត្រូវបានដាក់ជាទ្រព្យ		អាចជាវត្ថុបញ្ចាំ (iii)			
	បញ្ចាំ (i)	ផ្សេងៗ (ii)	ផ្សេងៗ (iv)			
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល		
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</b>						
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	១១៩.២៦២.៨៦៩	១១៩.២៦២.៨៦៩	២៩.២៧៤.១៤៦
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិ នៃកម្ពុជា	៦០៩.៣១៧	៩៤.១៧៣.៧៣៤	-	១៤៧.២០០.៩៣៨	២៤១.៩៨៣.៩៨៩	៥៩.៣៩៧.១៥០
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	៥៣.០២៥.៣៤២	-	-	៦.៦១២.៣៧៦	៥៩.៦៣៧.៧១៨	១៤.៦៣៨.៦១៥
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	-	-	-	១.៩០៤.៤៨៣.០៨៤	១.៩០៤.៤៨៣.០៨៤	៤៦៧.៤៧២.៥២៩
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	-	-	-	៤.៦២៣.៤៧៣	៤.៦២៣.៤៧៣	១.១៣៤.៨៧៣
	<b>៥៣.៦៣៤.៦៥៩</b>	<b>៩៤.១៧៣.៧៣៤</b>	<b>-</b>	<b>២.១៨២.១៨២.៧៤០</b>	<b>២.៣២៩.៩៩១.១៣៣</b>	<b>៥៧១.៩១៧.៣១៣</b>

- (i) នេះតំណាងឲ្យសមតុល្យនៅ NBC សម្រាប់ FAST និង CSS របស់ខ្លួនឈមនឹងឥណទានវិបារូបន៍ និងសមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗដែលបានដាក់ជាទ្រព្យធានា។
- (ii) នេះតំណាងឲ្យទ្រព្យសកម្មដែលមិនត្រូវបានដាក់បញ្ចាំ ប៉ុន្តែក្រុមហ៊ុនជឿជាក់ថាវាត្រូវបានហាមឃាត់មិន ឲ្យប្រើប្រាស់ដើម្បីទទួលបានមូលនិធិសម្រាប់ហេតុផលស្របច្បាប់ ឬហេតុផលផ្សេងទៀត។ នេះរួមបញ្ចូលទាំងទុនធានា និងប្រាក់បញ្ញើទុនបម្រុងកាតព្វកិច្ច។
- (iii) នេះតំណាងឲ្យទ្រព្យសកម្មដែលអាចប្រើជាវត្ថុបញ្ចាំដើម្បីទទួលបានមូលនិធិដែលមានទ្រព្យធានា។
- (iv) នេះតំណាងឲ្យទ្រព្យសកម្មដែលមិនត្រូវបានហាមឃាត់សម្រាប់ប្រើប្រាស់ជាទ្រព្យបញ្ចាំ ប៉ុន្តែក្រុមហ៊ុននឹងមិនពិចារណាថាអាចយកបានភ្លាមៗដើម្បីធានាមូលនិធិនៅក្នុងដំណើរការអាជីវកម្មធម្មតានោះទេ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៧.៤ ហានិភ័យដើមទុន**

ហានិភ័យដើមទុន គឺជាហានិភ័យដែលក្រុមហ៊ុនមិនមានធនធានដើមទុនគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់បំពេញតាមការតម្រូវអប្បបរមា ដើម្បីគាំទ្រដល់ការវាយតម្លៃចំណាត់ថ្នាក់ឥណទានរបស់ខ្លួននិងដើម្បីគាំទ្រដល់កំណើន និងជម្រើសយុទ្ធសាស្ត្ររបស់ខ្លួន។

យុទ្ធសាស្ត្ររបស់ក្រុមហ៊ុន គឺដើម្បីរក្សាមូលដ្ឋានមូលធនជំរើងមាំដើម្បីរក្សាទំនុកចិត្តទីផ្សារ និងទ្រទ្រង់ការអភិវឌ្ឍន៍អាជីវកម្មបន្តទៀត។ ផលប៉ះពាល់នៃកម្រិតដើមទុនលើផលដែលបានមកវិញរបស់ម្ចាស់ភាគហ៊ុន គឺត្រូវបានទទួលស្គាល់ ហើយក្រុមហ៊ុនក៏បានទទួលស្គាល់ពីការតម្រូវនៃការរក្សាតុល្យភាពរវាងប្រាក់ចំណេញខ្ពស់ដែលអាចមកពីអត្រាជំរក់ធំជាង និងសារៈប្រយោជន៍ និងសុវត្ថិភាពដែលទទួលបានដោយមានជំហរដើមទុនសមរម្យ។

និយ័តករនាំមុខរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ជាអ្នកកំណត់និងត្រួតពិនិត្យការតម្រូវដើមទុនសម្រាប់ក្រុមហ៊ុនទាំងមូល។

**ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យដើមទុន**

ដូចគ្នានឹងហានិភ័យសន្ទនីយភាព និងហានិភ័យទីផ្សារ ALCO ទទួលខុសត្រូវក្នុងការប្រាកដថាការគ្រប់គ្រងប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពនៃហានិភ័យមូលធនទូទាំងក្រុមហ៊ុន។

ហានិភ័យដើមទុនត្រូវបានវាស់វែង និងត្រួតពិនិត្យដោយប្រើប្រាស់ការកំណត់ដែលបានគណនាស្របតាមការតម្រូវរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា។

នៅថ្ងៃទី២២ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៨ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានចេញសេចក្តីប្រកាសស្តីពីប្រាក់ដើមបម្រុង នៅតាមស្ថាប័នធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុ។ យោងតាមមាត្រា២២នៃប្រកាសនេះ ស្ថាប័នត្រូវអនុវត្តតាមសំវិធានធនទាក់ទងនឹង ទ្រនាប់ដើមទុនខនស៊ើវេសិនយ៉ាងតិច ៥០ភាគរយនៃប្រាក់ទ្រនាប់ដើមទុនដែលត្រូវបន្ថែម ត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩ និងអនុវត្តបានពេញលេញត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០។

នៅថ្ងៃទី៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៨ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានចេញសារាចរស្តីពីការអនុវត្តប្រកាសស្តីពីទ្រនាប់ដើមទុននៅតាមស្ថាប័នធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុដែលកំណត់នូវទ្រនាប់ដើមទុនខនស៊ើវេសិនយ៉ាងតិច ៥០% ដើម្បីរហូតដល់មានសេចក្តីប្រកាសថ្មីចេញ។

នៅថ្ងៃទី១៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានចេញផ្សាយ សេចក្តីប្រកាសលេខ៣០២០-០២០-០០២ ដែលអនុញ្ញាតឲ្យធនាគារនិងស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុ ពន្យារនិងរក្សាទ្រនាប់ដើមទុនខនស៊ើវេសិននៅ ៥០% ដើម្បីកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់ពី ជំងឺកូវីដ១៩ ទៅលើសេដ្ឋកិច្ចកម្ពុជាស្របតាមគោលនយោបាយរដ្ឋាភិបាល។

ក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្តតាមការតម្រូវដើមទុនដែលបានកំណត់ពីខាងក្រៅទាំងអស់ពេញមួយឆ្នាំ ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៣៨. រយៈពេលខ្លី និងរយៈពេលវែង**

គណៈគ្រប់គ្រងបង្ហាញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយផ្អែកលើសន្ទនីយភាព។ ព័ត៌មានអំពីទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល រយៈពេលខ្លី និងរយៈពេលវែងត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងផ្នែកការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ។ ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ ទ្រព្យសកម្មអរូបី សិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម និងទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារគឺជាទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង។ បំណុលលើពន្ធពន្ធក៏ជាបំណុលរយៈពេលខ្លី ចំណែកឯសំវិធានធនសំរាប់អត្ថប្រយោជន៍និយោជិតគឺជាបំណុលរយៈពេលវែង។

**៣៩. ស្តង់ដារ CIFRS ថ្មី និង បានកែសម្រួលដែលមានប្រសិទ្ធិភាពសម្រាប់ឆ្នាំបច្ចុប្បន្ន**

នៅក្នុងឆ្នាំបច្ចុប្បន្ននេះ ក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្តវិសោធនកម្មខាងក្រោមទៅលើស្តង់ដារនិងបំណកស្រាយ CIFRS ដែលមានប្រសិទ្ធិភាព សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលចាប់ផ្តើម ឬបន្ទាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២។

វិសោធនកម្មលើស្តង់ដារ CIFRS ៣ យោងទៅតាមស្តង់ដារ Conceptual Framework	ការបន្សុំអាជីវកម្ម
វិសោធនកម្មលើ CIAS ១៦	ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ -ចំណូលមុននឹងប្រើប្រាស់តាមបំណង
វិសោធនកម្មលើ CIAS ៣៧	កិច្ចសន្យាខាត-តម្លៃនៃការបំពេញកិច្ចសន្យា
ការកែលម្អប្រចាំឆ្នាំទៅលើស្តង់ដារ CIFRS រដ្ឋ២០១៨-២០២០	<ul style="list-style-type: none"> <li>- វិសោធនកម្មលើ CIFRS ១ ការអនុវត្តជាលើកដំបូងនៃស្តង់ដារ CIFRSs</li> <li>- វិសោធនកម្មលើ CIFRS ៩ – ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ</li> <li>- វិសោធនកម្មលើឧទាហរណ៍ដែលអមជាមួយ CIFRS ១៦</li> <li>- វិសោធនកម្មលើ CIAS ៤១ – កសិកម្ម</li> </ul>

ការអនុវត្តស្តង់ដារដែលបានធ្វើវិសោធនកម្មទាំងនេះមិនមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តណាមួយលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុននោះទេ។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៤០. ស្តង់ដារ CIFRS ថ្មី និងបានកែសម្រួលដែលមិនទាន់មានប្រសិទ្ធិភាព**

វិសោធនកម្មលើស្តង់ដារ CIAS ១២	ពន្ធពន្យារដែលទាក់ទងនឹងទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែលកើតពីប្រតិបត្តិការតែមួយ
វិសោធនកម្មលើស្តង់ដារ CIAS ១	ការចាត់ថ្នាក់នៃបំណុលវាយពេលខ្លី និងរយៈពេលវែង
វិសោធនកម្មលើស្តង់ដារ CIAS ១	បំណុលរយៈពេលវែងជាមួយកិច្ចព្រមព្រៀង
វិសោធនកម្មលើស្តង់ដារ CIFRS ១៦	បំណុលភតិសន្យាក្នុងការលក់ និងជួលត្រលប់
វិសោធនកម្មលើស្តង់ដារ CIFRS ១៧	កិច្ចសន្យាធានារ៉ាប់រង
វិសោធនកម្មលើស្តង់ដារ CIFRS ១០ និង CIAS ២៤	ការលក់ ឬ ការបរិច្ចាគនៃទ្រព្យសកម្មរវាងវិនិយោគិន និងក្រុមហ៊ុនសមាគម ឬក្រុមហ៊ុនរួមទុនរបស់ខ្លួន
វិសោធនកម្មលើស្តង់ដារ CIAS ៨	និយមន័យនៃការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ
វិសោធនកម្មលើស្តង់ដារ CIAS ១ និង CIFRS Practice Statement ២	ការបង្ហាញគោលនយោបាយគណនេយ្យ

គណៈគ្រប់គ្រងមិនរំពឹងថា ការអនុវត្តស្តង់ដារដែលបានរាយនាមខាងលើនឹងមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុននៅក្នុងរយៈពេលអនាគតទេ។

**វិសោធនកម្មលើ CIAS ១២ - ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល ពន្ធពន្យារពាក់ព័ន្ធនឹងទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលកើតចេញពីប្រតិបត្តិការតែមួយ**

វិសោធនកម្មនេះបានណែនាំនូវករណីលើកលែងបន្ថែមទៀតពីការលើកលែងការទទួលស្គាល់ដំបូង។ យោងតាមវិសោធនកម្ម អង្គភាពមួយមិនអនុវត្តការលើកលែងការទទួលស្គាល់ដំបូងសម្រាប់ប្រតិបត្តិការ ដែលបង្កើតឲ្យមានភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្នលើការបង់ពន្ធ និងដកពន្ធលើគ្នា។

អាស្រ័យលើច្បាប់ពន្ធដែលអនុវត្ត ភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្នដែលអាចកាត់កងបានឬដែលត្រូវបង់ពន្ធ កើតឡើងលើការទទួលស្គាល់ដំបូងនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល នៅក្នុងប្រតិបត្តិការដែលមិនមែនជាការរួមបញ្ចូលអាជីវកម្ម មិនប៉ះពាល់ដល់ទាំងចំណេញគណនេយ្យ ឬចំណេញជាប់ពន្ធ។ ឧទាហរណ៍នេះអាចកើតឡើងនៅពេលមានការទទួលស្គាល់ភតិសន្យា និងសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មដែលអនុវត្ត CIFRS ១៦ នៅថ្ងៃចាប់ផ្តើមនៃការជួល។

បន្ទាប់ពីការធ្វើវិសោធនកម្មទៅលើ CIAS ១២ អង្គភាពមួយត្រូវតម្រូវឲ្យទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ ឬបំណុលពន្ធពន្យារ ហើយត្រូវទទួលហើយស្គាល់ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារណាមួយត្រូវស្ថិតនៅក្រោមលក្ខខណ្ឌទទួលបានមកវិញនៅក្នុង CIAS ១២។

**គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៤០. ស្តង់ដារ CIFRS ថ្មី និងបានកែសម្រួលដែលមិនទាន់មានប្រសិទ្ធិភាព (ត)**

**វិសោធនកម្មលើ CIAS ១២ - ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល ពន្ធពន្យារពាក់ព័ន្ធនឹងទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលកើតចេញពីប្រតិបត្តិការតែមួយ (ត)**

វិសោធនកម្មនេះ អនុវត្តចំពោះប្រតិបត្តិការ ដែលកើតឡើងនៅ ឬបន្ទាប់ពីការចាប់ផ្តើមនៃរយៈពេលប្រៀបធៀបដំបូងបំផុតដែលបានបង្ហាញ។ លើសពីនេះទៅទៀត នៅដើមគ្រាប្រៀបធៀបដំបូងបំផុតអង្គភាពមួយទទួលស្គាល់ថា៖

- ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ (ដល់កម្រិតដែលប្រហែលជាប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធនឹងមានសម្រាប់អោយភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្នដែលអាចកាត់កងបានត្រូវបានប្រើប្រាស់) និងបំណុលពន្ធពន្យារសម្រាប់ភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្នដែលអាចកាត់កងបាន និងជាប់ពន្ធទាំងអស់ដែលទាក់ទងនឹង៖
  - សិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យា
  - ការរំសាយ ការស្តារ និងបំណុលស្រដៀងគ្នា និងចំនួនត្រូវគ្នាដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាផ្នែកមួយនៃតម្លៃនៃទ្រព្យសកម្មដែលពាក់ព័ន្ធ
- ផលប៉ះពាល់សរុបនៃការអនុវត្តវិសោធនកម្មដំបូង ជាការកែតម្រូវទៅនឹងសមតុល្យដើមគ្រានៃប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក (ឬ សមាសភាគផ្សេងទៀតនៃមូលធនតាមដែលសមរម្យ) នៅថ្ងៃនោះ។

វិសោធនកម្មត្រូវបានអនុវត្តបន្តបន្ទាប់សម្រាប់រយៈពេលប្រចាំឆ្នាំដែលចាប់ផ្តើមនៅ ឬបន្ទាប់ពី ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣ ដោយមានការអនុញ្ញាតពីការប្រើប្រាស់មុន។

**វិសោធនកម្មលើ CIAS ១ - ការបង្ហាញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ - ការចាត់ថ្នាក់នៃបំណុលរយៈពេលខ្លី ឬ រយៈពេលវែង**

វិសោធនកម្មទៅលើ CIAS ១ ប៉ះពាល់តែការបង្ហាញនៃបំណុលរយៈពេលខ្លី ឬរយៈពេលវែងនៅក្នុងរបាយការណ៍នៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនិងមិនមែនតួលេខ ឬពេលវេលានៃការទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មការបំណុលខុសត្រូវចំណូល ឬចំណាយ ឬ ព័ត៌មានដែល បានបង្ហាញអំពីវត្ថុទាំងនោះទេ។

វិសោធនកម្មនេះបញ្ជាក់ថាការចាត់ថ្នាក់នៃបំណុលរយៈពេលខ្លី ឬរយៈពេលវែង គឺផ្អែកលើសិទ្ធិដែលមាននៅចុងការិយបរិច្ឆេទ ដែលបញ្ជាក់ថាការចាត់ថ្នាក់គឺគ្មានការប៉ះពាល់ពីការរំពឹងទុកថាគឺ អង្គភាពមួយនឹងអនុវត្តសិទ្ធិរបស់ខ្លួនក្នុងការពន្យារពាក់ទូទាត់បំណុល ពន្យល់ពីសិទ្ធិដែលមាន ប្រសិនបើលក្ខខណ្ឌត្រូវបានអនុវត្តនៅចុងការិយបរិច្ឆេទ និងណែនាំខ្លឹមសារនៃ 'ការទូទាត់' ដើម្បីបញ្ជាក់យ៉ាងច្បាស់ថាការទូទាត់ គឺសំដៅទៅលើការផ្ទេរទៅឲ្យសមាគមគំនូរសាច់ប្រាក់ ឧបករណ៍មូលធន ទ្រព្យសកម្មឬសេវាកម្មផ្សេងទៀត។

វិសោធនកម្មនេះចូលជាធរមាន សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលចាប់ផ្តើម ឬបន្ទាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣ ជាមួយការអនុវត្តមុនត្រូវបានអនុញ្ញាត។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៤០. ស្តង់ដារ CIFRS ថ្មី និងបានកែសម្រួលដែលមិនទាន់មានប្រសិទ្ធិភាព (ត)**  
**វិសោធនកម្ម CIAS ១ បំណុលរយៈពេលវែងជាមួយលក្ខខណ្ឌកំហិត**

ការធ្វើវិសោធនកម្មលើ CIAS ១ ក្នុងឆ្នាំ២០២២ បញ្ជាក់ថាមានតែលក្ខខណ្ឌកំហិតដែលអង្គការមួយត្រូវបាន តម្រូវឲ្យអនុវត្តតាមនៅថ្ងៃ ឬមុនចុងការិយបរិច្ឆេទប៉ះពាល់ដល់សិទ្ធិរបស់អង្គការក្នុងការពន្យារការទូទាត់ បំណុលយ៉ាងហោចណាស់ដប់ពីរខែបន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍ (ដូច្នេះត្រូវតែចាត់ទុកថាជាការវាយតម្លៃ ការចាត់ថ្នាក់នៃបំណុលរយៈពេលវែង ឬរយៈពេលវែង)។ លក្ខខណ្ឌកំហិតបែបនេះជះឥទ្ធិពលថា តើសិទ្ធិនៅមាន នៅចុងបញ្ចប់នៃការិយបរិច្ឆេទនេះទេ ទោះបីជាការអនុលោមតាមលក្ខខណ្ឌកំហិតត្រូវបាន វាយតម្លៃតែបន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទ (ឧ. លក្ខខណ្ឌកំហិតដែលផ្អែកលើស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់អង្គការនៅ ចុងការិយបរិច្ឆេទដែលត្រូវបានគេវាយតម្លៃ លើអនុលោមភាពតែបន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទប៉ុណ្ណោះ)។

វិសោធនកម្មនេះក៏បានបញ្ជាក់ផងដែរថា សិទ្ធិក្នុងការពន្យារការទូទាត់មិនត្រូវបានប៉ះពាល់ទេប្រសិនបើ អង្គការមួយត្រូវតែអនុវត្តតាមលក្ខខណ្ឌកំហិតបន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទ។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយប្រសិនបើ សិទ្ធិរបស់អង្គការក្នុងការពន្យារការទូទាត់បំណុលមួយគឺស្ថិតនៅក្រោមអង្គការ ដែលអនុវត្តតាម លក្ខខណ្ឌកំហិតក្នុងរយៈពេលដប់ពីរខែបន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទអង្គការមួយលាតត្រដាងព័ត៌មានដែលអាច ឲ្យអ្នកប្រើប្រាស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុយល់ពីហានិភ័យនៃបំណុល ដែលត្រូវទូទាត់ក្នុងរយៈពេលដប់ពីរខែ បន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទ។ នេះរួមបញ្ចូលព័ត៌មានអំពីលក្ខខណ្ឌកំហិត (រួមបញ្ចូលទាំងលក្ខណៈនៃ លក្ខខណ្ឌកំហិត និងពេលដែលអង្គការត្រូវបានតម្រូវឲ្យអនុវត្ត តាមលក្ខខណ្ឌកំហិតទាំងនោះ) តម្លៃយោងនៃ បំណុល និងការពិត និងកាលៈទេសៈដែលពាក់ព័ន្ធ ដែលបង្ហាញថាអង្គការនេះអាចមានការលំបាកក្នុងការ អនុវត្តតាមលក្ខខណ្ឌកំហិតប្រសិនបើមាន។

វិសោធនកម្មនេះត្រូវបានអនុវត្តត្រឡប់ក្រោយឡើងវិញសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមនៅថ្ងៃ ឬបន្ទាប់ពី ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៤ ជាមួយនឹងការអនុវត្តត្រូវបានអនុញ្ញាត។

**វិសោធនកម្មលើCIFRS ១៦ បំណុលភតិសន្យាក្នុងការលក់ និងការជួលគ្រលប់**

វិសោធនកម្មនេះបន្ថែមការតម្រូវលើការវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់សម្រាប់ការលក់ និងជួលគ្រលប់ដែលបំពេញ តាមការតម្រូវក្នុងCIFRS ១៥ ចំណូលពីភតិសន្យាជាមួយអតិថិជនដែលត្រូវបានចាត់ទុកថាជាការលក់។

វិសោធនកម្មនេះតម្រូវឲ្យអ្នកលក់ - ភតិកៈកំណត់ 'ការទូទាត់ភតិសន្យា' ឬ 'ការទូទាត់ភតិសន្យាដែលបាន កែ ប្រែ' ដែលថាអ្នកលក់ - ភតិកៈមិនទទួលស្គាល់ចំណេញ ឬខាតដែលទាក់ទងទៅនឹងសិទ្ធិប្រើប្រាស់ដែល រក្សា ទុកដោយអ្នកលក់ - ភតិកៈបន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើម។ វិសោធនកម្មនេះមិនប៉ះពាល់ដល់ចំណេញ ឬ ខាតដែលទទួលស្គាល់ដោយអ្នកលក់ - ភតិកៈ ទាក់ទង នឹង ការបញ្ចប់ដោយផ្អែក ឬទាំងមូលនៃភតិសន្យា។

បើគ្មានការតម្រូវថ្មីទាំងនេះអ្នកលក់ - ភតិកៈ អាចទទួលស្គាល់ចំណេញលើសិទ្ធិប្រើប្រាស់ដែលខ្លួនរក្សាទុក ដោយសារតែការវាស់វែងឡើងវិញនៃបំណុលភតិសន្យា (ឧទាហរណ៍បន្ទាប់ពីការកែប្រែភតិសន្យា ឬការ ផ្លាស់ប្តូររយៈពេលនៃភតិសន្យា) អនុវត្តតាមការតម្រូវទូទៅនៅក្នុង CIFRS ១៦។ នេះអាចជាករណីជាពិសេស នៅក្នុងការជួលដែលរួមបញ្ចូលការទូទាត់ភតិសន្យាអថេរដែលមិនពឹងផ្អែកលើសន្ទស្សន៍ ឬអត្រា ។



**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៤០. ស្តង់ដារ CIFRS ថ្មី និងបានកែសម្រួលដែលមិនទាន់មានប្រសិទ្ធិភាព (ត)**  
**វិសោធនកម្មលើ CIFRS ១៦ បំណុលកតិសន្យាក្នុងការលក់ និងការជួលគ្រលប់ (ត)**

វិសោធនកម្មនេះត្រូវបានអនុវត្តត្រឡប់ក្រោយ សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមនៅថ្ងៃបុប្ផាបញ្ចប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៤ ជាមួយនឹងការអនុវត្តត្រូវបានអនុញ្ញាត។

**CIFRS ១៧ កិច្ចសន្យាធានារ៉ាប់រង**

CIFRS ១៧ បង្កើតគោលការណ៍សម្រាប់ការទទួលស្គាល់ ការវាស់វែង ការបង្ហាញ និងការលាតត្រដាងនៃ កិច្ចសន្យាធានារ៉ាប់រង និងជំនួស CIFRS ៤ កិច្ចសន្យាធានារ៉ាប់រង។

CIFRS ១៧ គូសបញ្ជាក់អំពីគំរូទូទៅ ដែលត្រូវបានកែប្រែសម្រាប់កិច្ចសន្យាធានារ៉ាប់រងដែលមានលក្ខណៈចូលរួម ដោយផ្ទាល់ត្រូវបានរៀនរាប់ថាជា វិធីសាស្ត្រតម្លៃអថេរ។ គំរូទូទៅ ត្រូវបានធ្វើឲ្យសាមញ្ញប្រសិនបើ លក្ខខណ្ឌជាក់លាក់ត្រូវបានបំពេញដោយការវាស់វែងបំណុលលើរយៈពេលដែលនៅសល់ដោយប្រើវិធីសាស្ត្របែងចែកបុព្វលាភ។

គំរូទូទៅប្រើការសន្មតបច្ចុប្បន្នដើម្បីប៉ាន់ស្មានចំនួន ពេលវេលា និងភាពមិនប្រាកដប្រជាដែលលំហូរសាច់ប្រាក់ នាពេលអនាគត ហើយនិងវាស់វែងច្បាស់លាស់ពីតម្លៃនៃភាពមិនប្រាកដប្រជានោះ។ វារាប់បញ្ចូល អត្រាការប្រាក់ទីផ្សារ និងផលប៉ះពាល់នៃជម្រើស និងការធានារបស់អ្នកទិញធានារ៉ាប់រង។

CIFRS ១៧ ត្រូវតែអនុវត្តត្រឡប់ក្រោយ សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមនៅថ្ងៃបុប្ផាបញ្ចប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣ លើកលែងតែពុំបានអាចអនុវត្តបាន ដែលក្នុងករណីនោះត្រូវអនុវត្តវិធីសាស្ត្រគ្រលប់ក្រោយដែល បានកែប្រែ ឬវិធីសាស្ត្រតម្លៃសមស្រប។

**វិសោធនកម្មលើ CIAS ១០ – របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរួម និង CIAS ២៨ ការវិនិយោគនៅក្នុងក្រុមហ៊ុនសមាគម និង ក្រុមហ៊ុនរួមទុន—ការលក់ ឬការបរិច្ចាគនៃទ្រព្យសកម្មរវាងវិនិយោគិន និងក្រុមហ៊ុនសមាគម ឬក្រុមហ៊ុនរួមទុន**

វិសោធនកម្មទៅលើ CIFRS ១០ និង CIAS ២៨ ដោះស្រាយស្ថានភាពដែលមានការលក់ ឬការបរិច្ចាគ ទ្រព្យសកម្មរវាងវិនិយោគិន និងក្រុមហ៊ុនសមាគម ឬក្រុមហ៊ុនរួមទុនរបស់ខ្លួន។ ជាពិសេសការធ្វើវិសោធនកម្ម នេះបញ្ជាក់ថាចំណេញ ឬខាតដែលជាលទ្ធផលនៃការបាត់បង់ការគ្រប់គ្រងរបស់ក្រុមហ៊ុនបុគ្គលម្ចីនដែល មិនមានអាជីវកម្មក្នុងការធ្វើជំនួញជាមួយក្រុមហ៊ុនសមាគម ឬក្រុមហ៊ុនរួមទុននោះគឺត្រូវបានទទួលស្គាល់ តាមវិធីសាស្ត្រមូលធនក្នុងចំណេញ ឬខាតរបស់ក្រុមហ៊ុនមេតែក្នុង ទំហំនៃផលប្រយោជន៍របស់វិនិយោគិន ដែលមិនពាក់ព័ន្ធនៅក្នុងក្រុមហ៊ុនសមាគម ឬក្រុមហ៊ុនរួមទុននោះប៉ុណ្ណោះ។ ស្រដៀងគ្នានេះដែរចំណេញ និង ខាតដែលជាលទ្ធផលនៃការវាស់វែងឡើងវិញនៃការវិនិយោគដែលរក្សាទុកនៅក្នុងអតីត ក្រុមហ៊ុនសម្ព័ន្ធ ណាមួយ (ដែលបានក្លាយជាក្រុមហ៊ុនសមាគម ឬក្រុមហ៊ុនរួមទុនដែលត្រូវបានកត់ត្រាតាមវិធីសាស្ត្រ មូលធន) ទៅនឹងតម្លៃយុត្តិធម៌ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងចំណេញ ឬខាតរបស់អតីតក្រុមហ៊ុនមេតែក្នុងទំហំនៃ ផលប្រយោជន៍របស់វិនិយោគិនដែលមិនពាក់ព័ន្ធ នៅក្នុងក្រុមហ៊ុនសមាគម ឬក្រុមហ៊ុនរួមទុនថ្មីប៉ុណ្ណោះ ។

កាលបរិច្ឆេទមានប្រសិទ្ធិភាពនៃវិសោធនកម្មនេះមិនទាន់ត្រូវបានកំណត់ដោយ IASB នៅឡើយទេ ទោះជា យ៉ាងណាក៏ដោយការអនុវត្តមុននៃវិសោធនកម្មនេះត្រូវបាន អនុញ្ញាត។

**គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អេ អិម ខេ ភីអិលស៊ី**  
**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**  
**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

**៤០. ស្តង់ដារ CIFRS ថ្មី និងបានកែសម្រួលដែលមិនទាន់មានប្រសិទ្ធិភាព (ត)**

**វិសោធនកម្ម CIAS ៨ - គោលនយោបាយគណនេយ្យ ការផ្លាស់ប្តូរការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ និងកំហុស -  
និយមន័យនៃការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ**

វិសោធនកម្មនេះជំនួសនិយមន័យនៃការផ្លាស់ប្តូរការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ ដោយនិយមន័យនៃការប៉ាន់ស្មាន  
គណនេយ្យ។ នៅក្រោមនិយមន័យថ្មី ការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យជា "ចំនួនទឹកប្រាក់នៅក្នុងរបាយការណ៍  
ហិរញ្ញវត្ថុដែលស្ថិតក្រោមភាពមិនប្រាកដប្រជាណែនាំនៃការវាស់វែង"។

និយមន័យនៃការផ្លាស់ប្តូរការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ ត្រូវបានលុបចោល។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល  
បានរក្សាទុកស្ទួននៃការផ្លាស់ប្តូរការប៉ាន់ស្មាន គណនេយ្យនៅក្នុងស្តង់ដារដោយមានការបញ្ជាក់ដូចខាងក្រោម៖  
- ការផ្លាស់ប្តូរនៃការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យដែលជាលទ្ធផលពីព័ត៌មានថ្មី ឬការវិវត្តថ្មីមិនមែនការកែតម្រូវកំហុសនេះទេ។  
- ផលប៉ះពាល់នៃការផ្លាស់ប្តូរធាតុចូលឬបច្ចេកទេសវាស់វែង ដែលប្រើដើម្បីអភិវឌ្ឍការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ  
គឺជាការផ្លាស់ប្តូរនៅក្នុងការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ ប្រសិនបើវាមិនមែនជាលទ្ធផលពីការកែតម្រូវកំហុសនៅ  
ការិយបរិច្ឆេទមុន។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានបន្ថែមគំរូពីរ (ឧទាហរណ៍ ៤-៥) ក្នុងសេចក្តីណែនាំស្តីពីការអនុវត្ត CIAS ៨ ដែលអម  
ជាមួយស្តង់ដារ។ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានលុបឧទាហរណ៍មួយ (ឧទាហរណ៍ទី ៣) ដោយសារវាអាចបង្កឲ្យមាន  
ការយល់ច្រឡំលើការធ្វើវិសោធនកម្ម។

វិសោធនកម្មនេះចូលជាធរមាន សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលចាប់ផ្តើម ឬបន្ទាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣  
សម្រាប់ការផ្លាស់ប្តូរគោលនយោបាយគណនេយ្យ និងការផ្លាស់ប្តូរការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យដែលកើតឡើង  
នៅ ឬបន្ទាប់ពីការចាប់ផ្តើមនៃការិយបរិច្ឆេទនោះ ដោយមានការអនុញ្ញាតឲ្យអនុវត្តមុន។

**៤០. ស្តង់ដារ CIFRS ថ្មី និងបានកែសម្រួលដែលមិនទាន់មានប្រសិទ្ធិភាព (ត)**

**វិសោធនកម្មលើ CIAS ១ និងរបាយការណ៍ទី ២នៃការអនុវត្តស្តង់ដារ CIFRS**

កថាខណ្ឌគាំទ្រនៅក្នុង CIAS ១ ក៏ត្រូវបានធ្វើវិសោធនកម្ម ដើម្បីបញ្ជាក់ពីព័ត៌មានគោលនយោបាយ  
គណនេយ្យ ដែលទាក់ទងនឹងប្រតិបត្តិការមិនមែនសារវន្ត ព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌផ្សេងទៀតដែលមិនមែន  
សារវន្តហើយមិនចាំបាច់លាតត្រដាងឡើយ។ ព័ត៌មានអំពីគោលនយោបាយគណនេយ្យអាចជាសារវន្ត  
ដោយសារតែលក្ខណៈនៃប្រតិបត្តិការ ព្រឹត្តិការណ៍ឬលក្ខខណ្ឌផ្សេងទៀត ទោះបីជាចំនួនមិនមែនសារវន្ត  
ក៏ដោយ។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ មិនមែនព័ត៌មានអំពីគោលនយោបាយគណនេយ្យទាំងអស់ ដែលទាក់ទង  
នឹងប្រតិបត្តិការ ព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌសារវន្តមានលក្ខណៈជាសារវន្តខ្លួនឯងទេ។ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានបង្កើត  
ការណែនាំ និងឧទាហរណ៍ដើម្បីពន្យល់ និងបង្ហាញការអនុវត្តនៃ "នីតិវិធីវាយតម្លៃភាពជាសារវន្តបួនជំហាន"  
ដែលបានពិពណ៌នានៅក្នុងរបាយការណ៍ទី២ នៃការអនុវត្តស្តង់ដារCIFRS។

វិសោធនកម្មលើ CIAS ១ ចូលជាធរមានសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើម ឬបន្ទាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣  
ដោយមានការអនុញ្ញាតឲ្យអនុវត្តមុន និងត្រូវបានអនុវត្តទៅមុខ។ វិសោធនកម្មលើរបាយការណ៍ទី២ នៃការ  
អនុវត្តស្តង់ដារ CIFRS មិនមានកាលបរិច្ឆេទចូលជាធរមាន ឬការតម្រូវនៃការផ្លាស់ប្តូរទេ។